
 























































































































































































































































































































دوشنبه 23  مرداد 1402 -14 آگوست 2023 -27 محرم  1445 - شماره  26962

خبر

با موافقت نمایندگان مجلس شورای اسلامی، لایحه حمایت 
طبق  حجاب   و  عفاف   فرهنگ   ترویج   طریق   از  خانواده  از 

اصل هشتاد و پنجم قانون اساسی بررسی می شود. 
مجلس،  ماه(  مرداد   ۲۲ )یکشنبه  دیروز  علنی   جلسه  در   
در  اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگان  از  عده ای  تقاضای 
مورد رسیدگی به لایحه حمایت از خانواده از طریق ترویج 
قانون  پنجم  و  هشتاد  اصل  طبق  حجاب  و  عفاف  فرهنگ 

اساسی در دستورکار قرار گرفت.
پس از آنکه موافقان و مخالفان این موضوع نظرات خود را 
مطرح کردند، رأی گیری صورت گرفت که نمایندگان با ۱۷۵ 
رأی موافق، ۴۹ رأی مخالف و ۵ رأی ممتنع از مجموع ۲۳۸ 
نماینده حاضر در جلسه با بررسی این لایحه بر اساس اصل 

۸۵ قانون اساسی موافقت کردند.
اصل۸۵قانوناساسیچهمیگوید؟

به  قائم  نمایندگی  »سمت  اساسی  قانون   ۸۵ اصل  اساس  بر 
مجلس  نیست.  دیگری  به  واگذاری  قابل  و  است  شخص 
نمی تواند اختیار قانون گذاری را به شخص یا هیأتی واگذار 
بعضی  وضع  اختیار  می تواند  ضروری  موارد  در  اما  کند، 
کمیسیون های  به  دوم  و  هفتاد  اصل  رعایت  با  را  قوانین  از 
در  قوانین  این  صورت  این  در  کند،  تفویض  خود  داخلی 
اجرا  آزمایشی  صورت  به  می نماید  تعیین  مجلس  که  مدتی 

می شود و تصویب نهایی آنها با مجلس خواهد بود.«
همچنین  بر اساس ماده ۱۶۴ آئین نامه داخلی مجلس شورای 
از  قبل  نمایندگان  از  نفر  پانزده  یا  دولت  گاه  »هر   اسلامی 
یا  طرح  ارجاع  تقاضای  مجلس  در  نهایی  رسیدگی  شروع 
لایحه  ای را طبق اصل هشتاد و پنجم )۸۵( قانون اساسی به 
کمیسیون یا کمیسیون  های مجلس یا دولت کنند، این تقاضا 
در جلسه علنی اعلام و در دستور هفتگی بعدی مجلس قرار 

می گیرد.«
اجرایآزمایشیمصوباتعفافوحجاب

احمد نادری، عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی در 
گفتگو با مهر، درباره روند بررسی لایحه عفاف و حجاب در 
رأی  نمایندگان  اینکه  به  توجه  »با  می دهد:  توضیح  مجلس، 
در  آن  مفاد  شود،  بررسی   ۸۵ اصل  طبق  لایحه  این  دادند 

کمیسیون مشترک مجلس رسیدگی خواهد شد.«
کمیسیون،  در  لایحه  بررسی  اتمام  از  »پس  کرد:  تاکید  وی 
گزارش نهایی به صحن مجلس ارجاع می شود و باید درباره 
مجلس  علنی  جلسه  در  مصوبات  آزمایشی  اجرای  زمان 
این شکل  به  شورای اسلامی تصمیم گیری شود. قوانینی که 
به تصویب می رسند، اجرای آنها به صورت آزمایشی است و 
سقف زمانی که برای آن در نظر گرفته شده هم ۵ سال است.

کمیسیون  اعضای  راستینه،  احمد  گفته  طبق  همچنین 
مشترک برای رسیدگی به لایحه عفاف و حجاب از اعضای 
می شوند  انتخاب  مجلس  قضائی  و  فرهنگی  کمیسیون های 
برای  را  خود  نمایندگان  باید  کمیسیون ها  این  از  یک  هر  و 
و  عفاف  لایحه  به  رسیدگی  مشترک  کمیسیون  در  عضویت 

حجاب طبق اصل ۸۵ قانون اساسی انتخاب کنند.
سخنگوی کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی توضیح 
موافقت  صورت  در  اساسی  قانون   ۸۵ اصل  »طبق  داد: 
برای  طرح  یا  لایحه  مجلس،  صحن  در  نمایندگان  اکثریت 
کمیسیون  در  صحن  در  بررسی  جای  به  سریع تر  رسیدگی 
مشترک مورد رسیدگی قرار می گیرد و گزارش مصوبات آن 
نگهبان  شورای  به  نظر  اعلام  برای  مجلس  مصوبه  عنوان  به 
ارسال می شود. در مورد مدت زمان اجرای مصوبه کمیسیون 

مشترک در صحن مجلس رأ ی گیری می شود.«
همچنین طبق گفته محمد رشیدی، عضو هیئت رئیسه مجلس 
به  رسیدگی  برای  حجاب  و  عفاف  لایحه  اسلامی  شورای 
کمیسیون حقوقی و قضائی به عنوان کمیسیون اصلی ارجاع 

شد.
نماینده مجلس توضیح داد: »جلسات کمیسیون حقوقی  این 

عنوان  به  فرهنگی  کمیسیون  اعضای  حضور  با  قضائی  و 
کمیسیون  اعضای  منتها  می شود،  تشکیل  فرعی  کمیسیون 
فرهنگی حق رأی ندارند و رأی گیری درباره مواد تنها توسط 

اعضای کمیسیون حقوقی و قضائی انجام می شود.«
و  حقوقی  کمیسیون  جلسات  امروز  »از  کرد:  بیان  رشیدی 
قضائی برای بررسی کلیات و جزئیات لایحه عفاف و حجاب 
به صحن  آن  گزارش  بررسی،  اتمام  از  بعد  و  می شود  آغاز 
مجلس جهت تعیین مهلت آزمایشی اجرای این لایحه ارجاع 
جزئیات  درباره  مجلس  صحن  در  نمایندگان  شد.  خواهد 
اجرای  آزمایشی  مهلت  تعیین  تنها  و  نمی دهند  نظر  لایحه 

لایحه به رأی مجلس شورای اسلامی گذاشته می شود.«
روندرسیدگیبهلایحهحجابمطابقاصل۸۵چگونه

خواهدبود؟
اعضای  گفت:  نیز  مجلس  فرهنگی  کمیسیون  سخنگوی 
و حجاب  عفاف  به لایحه  رسیدگی  برای  مشترک  کمیسیون 
از اعضای کمیسیو ن های قضایی و فرهنگی انتخاب می شوند. 
صحن  در  نمایندگان  موافقت  به  اشاره  با  راستینه  احمد 
مجلس با رسیدگی به لایحه عفاف و حجاب طبق اصل ۸۵ 
قانون اساسی در کمیسیون مشترک گفت: طبق تصمیم هیأت 
به  رسیدگی  برای  مشترک  کمیسیون  اعضای  مجلس،  رئیسه 
و  فرهنگی  اعضای کمیسیون های  از  لایحه عفاف و حجاب 

قضایی مجلس انتخاب می شوند.
خود  جلسه  در  کمیسیون ها  این  از  یک  هر  افزود:  وی 
مشترک  کمیسیون  در  عضویت  برای  را                               نمایندگان شان 
قانون   ۸۵ اصل  طبق  حجاب  و  عفاف  لایحه  به  رسیدگی 

اساسی انتخاب می کنند.
سخنگوی کمیسیون فرهنگی مجلس اظهار داشت: طبق اصل 
۸۵ قانون اساسی در صورت موافقت اکثریت نمایندگان در 
صحن مجلس، لایحه یا طرح برای رسیدگی سریع تر به جای 
بررسی در صحن در کمیسیون مشترک مورد رسیدگی قرار 
می گیرد و گزارش مصوبات آن به عنوان مصوبه مجلس برای 

اعلام نظر به شورای نگهبان ارسال می شود.
راستینه خاطرنشان کرد: قوانینی که به این شکل به تصویب 
می رسند، اجرای آنها به صورت آزمایشی و سقف زمانی که 

برای آن در نظر گرفته شده، ۵ سال است.
کمیسیون  مصوبه  اجرای  زمان  مدت  مورد  در  افزود:  وی 

مشترک در صحن مجلس رأ ی گیری می شود.
توجه  با  داشت:  اظهار  مجلس  فرهنگی  کمیسیون  سخنگوی 
لوایح  بررسی  اقتصادی مردم و  اهمیت مسائل معیشتی و  به 
و طرح های مرتبط با این حوزه و همچنین حجم بالای متن 
به  تا  این شد  بر  نمایندگان  لایحه عفاف و حجاب، تصمیم 
منظور رسیدگی به مسائل معیشتی مردم و همچنین تصویب 
این لایحه طبق  در مجلس،  سریع تر لایحه عفاف و حجاب 
اصل ۸۵ قانون اساسی در کمیسیون مشترک مورد بررسی و 

تصویب قرار گیرد.

وزیر نفت با اعلام اینکه بیش از ۱۵۰ میلیون لیتر ذخایر بنزین 
بنزین نداریم و  داریم، گفت: هیچ گونه بحث افزایش قیمت 

تامین سوخت در همه جایگاه های کشور فعال است. 
یا  با تکذیب شایعات در مورد کمبود  جواد اوجی در مورد 
 ۱۵۰ از  بیش  بنزین  ذخایر  کرد:  اظهار  بنزین،  قیمت  افزایش 
میلیون لیتر بیشتر از مدت مشابه سال گذشته است و همان طور 
که مصرف افزایش پیدا کرده است، همه پالایشگاه های ما هم 

تولید را هم افزایش داده اند.
وی با بیان اینکه هیچ گونه بحث افزایش قیمت بنزین نداریم 
و تامین سوخت در همه جایگاه های کشور فعال است، افزود: 
در  فرآورشی  فرآیندهای  از جمله اصلاح  راهکارهای خوبی 
پالایشگاه ها صورت گرفته است و خوشبختانه پالایشگاه ها با 
حداکثر ظرفیت در حال تولید هستند و تأمین سوخت به وفور 

انجام می شود.

کارت های  در  محدودیت ها  برخی  به  اشاره  با  نفت  وزیر 
از  جلوگیری  برای  هم  کرد:  تاکید  سوختگیری،  و  سوخت 
را مکلف  نفت  بودجه ۱۴۰۲ وزارت  قانون  در  قاچاق و هم 
از کارت  استفاده کننده خودروها  باید ۹۰ درصد  کردند که 
محدویتی  دلیل  همین  به  باشد  خودشان  سوخت  شخصی 
تعداد  که  گذاشتیم  جایگاه داران  سوخت  کارت  روی  بر 

کارت های جایگاه را کم کردیم.
مصرفروزانهبنزیننسبتبهسالگذشته۱۳میلیونلیتر

افزایشیافتهاست
اوجی گفت: هر کسی که صاحب خودرو است می تواند ماهانه 
از ۶۰ لیتر بنزین سهمیه ای به قیمت ۱۵۰۰ تومان و ۱۵۰ لیتر 
بنزین با قیمت سه هزار تومان استفاده کند که یعنی نزدیک به 
۲۱۰ لیتر سهمیه هر خودرو است و برای مازاد آن مقدار هم 

می توانند از کارت جایگاه استفاده کنند.

وی با اشاره به سفرهای تابستانی، اظهار کرد: بیشتر مسافرت ها 
در این فصل اتفاق می افتد و مصرف بنزین افزایش پیدا کرده 
افزایش  لیتر  میلیون   ۱۳ گذشته  سال  با  مقایسه  در  که  است 

مصرف بنزین داریم.
وزیر نفت از مردم درخواست کرد افرادی که صاحب خودرو 
هستند از کارت شخصی خود استفاده کنند و کارت جایگاه ها 
را  خود  شخصی  کارت  که  است  کسانی  برای  بیشتر  هم 

فراموش یا گم کرده اند.
اوجی درباره صاحبان خودروهای صفر کیلومتر هم که کارت 
سوخت دریافت نکرده اند، گفت: قبلًا ۶ ماه طول می کشید تا 
دریافت  سوخت  کارت  کیلومتر،  صفر  خودروهای  صاحبان 
و  پالایش  در شرکت  انجام شد  برنامه ریزی های  با  اما  کنند، 
پخش فرآوردهای نفتی این موضوع در کمتر از یک ماه بعد از 

اعلام درخواست، کارت سوخت صادر می شود.

معاون هماهنگ کننده ستاد کل نیروهای مسلح گفت: نیروهای 
و  توانمندی  ظرفیت،  از  بالایی  سطح  به  کشورمان  مسلح 

آمادگی مقابله با انواع بحران ها دست پیدا کرده اند.
نیروهای  درمان  و  بهداشت  سلامت،  حوزه  ارتقا  منظور  به 
مسلح همایش ۲ روزه مدیران، رؤسای بیمارستان ها و شورای 
هماهنگی بهداشت، امداد و درمان استانی ستاد کل نیروهای 
مسلح با حضور سردار پاسدار علی عبداللهی معاون هماهنگ 
کننده ستاد کل نیروهای مسلح، امیر دریادار حبیب الله سیاری 
معاون هماهنگ کننده ارتش، سردار پاسدار حسن عراقی زاده 
رئیس اداره بهداشت، امداد و درمان ستاد کل نیروهای مسلح 
و دیگر مسئولان در دانشگاه علوم پزشکی ارتش برگزار شد.

سردار عبد اللهی در این همایش ضمن تاکید بر اهمیت حوزه 
بهداشت و درمان در سلامت و افزایش بازدهی فرآیند کاری 
در  را  موضوع  این  اهمیت  گفت:  مسلح،  نیروهای  کارکنان 
همه  دوران  در  کردیم،  لمس  و  دیدیم  کرونا  ویروس  بحث 
گیری ویروس منحوس کرونا تمامی ظرفیت و توانمندی های 

نیروهای مسلح در جهت یاری رساندن به هموطنان عزیزمان 
به کار گرفته شد.

سطح  به  کشورمان  مسلح  نیروهای  امروز  اینکه  بیان  با  وی 
بالایی از ظرفیت، توانمندی و آمادگی مقابله با انواع بحران ها 
و  سلامت  حوزه  در  داشت:  اذعان  کرده اند،  پیدا  دست 
این  و  رسیده ایم  بزرگی  موفقیت های  به  درمان  و  بهداشت 

روند رو به رشد همچنان ادامه دارد.
در  که  حادثه ای  و  بحران  هر  در  افزود:  عبداللهی،  سردار 
درمان  و  بهداشت  واحدهای  یقیناً  می افتد  اتفاق  کشورمان 
نیروهای مسلح در صف اول و مقدم کمک به همنوعان خود 
هستند؛ تلاش کادر بهداشت درمان نیروهای مسلح در کاستن 

و تقلیل درد مردم ستودنی و مایه مباهات است.
به  اشاره  با  مسلح  نیروهای  کل  ستاد  کننده  هماهنگ  معاون 
کشورمان،  علیه  بر  دشمنان  بیولوژیک  و  ترکیبی  جنگ های 
در  جانبه  همه  آمادگی  همچنین  و  رزم  طب  اهمیت  گفت: 

مقابله با انواع تهدیدات امری مهم و حائز اهمیت است.

در ادامه امیر دریادار سیاری با اشاره به خدمات ارزنده کادر 
در  بویژه  تاکنون  مقدس  دفاع  دوران  از  درمان  و  بهداشت 
در  درمان  کادر  داشت:  اظهار  کرونا،  ویروس  با  نبرد  ایام 
کادر  افتخار  راه  دهنده  ادامه  کرونا،  ویروس  با  مبارزه  راه 
راه شهدای  این  در  و  بودند  مقدس  دفاع  درمان  و  بهداشت 
ایثار  قدردان  همگی  که  کردند  اسلامی  نظام  نثار  را  عزیزی 

آنها هستیم.
وی، تاکید کرد: سلامت فردی و اجتماعی یک چرخه بسیار 
مهم در ارتقا توان رزم است و قطعاً در صورت بروز هر گونه 
عیب و نقص در این چرخه شاهد نزول و سقوط خواهیم بود.

ارتقا  و  حفظ  اینکه  بیان  با  ارتش  کننده  هماهنگ  معاون 
از  و  ارزشمند  مهم،  بسیار  سازمان ها  در  درمان  و  بهداشت 
دلایل ارتقا رزم در نیروهای مسلح است، خاطرنشان کرد: در 
دروان دفاع مقدس کادر درمان همگام با سایر نیروی انسانی 
اسطوره های ارزشمندی را خلق کردند و با روحیه و انگیزه 

بالا موجب ارتقا توان رزمی رزمندگان شدند.

رفع  و  بازار  تنظیم  برای  گفت:  جمهور  رییس  اول  معاون 
مسکن  تولید  در  جهش  جز  ای  چاره  گذشته  کمبودهای 

نداریم.
در جلسه ای با حضور معاون اول رئیس جمهور برنامه ریزی 
تأمین مالی اجرای طرح تولید سالانه یک میلیون  برای  لازم 

واحد مسکونی صورت گرفت.
مسکن  تولید  قانون جهش  تصویب  به  اشاره  با  مخبر  محمد 
در مجلس شورای اسلامی و تأکیدات دولت و رئیس جمهور 
برای تحقق کامل ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی، 
باقی مانده، هم  از گذشته  به کمبودهایی که  با توجه  افزود: 
بازار چاره ای جز جهش در تولید مسکن  تنظیم  برای  اکنون 

نداریم و اگر می خواهیم جمعیت و فرزند آوری نیز در جامعه 
زوج های  و  خانواده ها  سرپناه  برای  فکری  باید  یابد  افزایش 
سبد  در  زیادی  سهم  مسکن  هزینه های  که  چرا  کنیم  جوان 

خانوار دارد.
مخبر نقش بانک ها و ارائه تسهیلات به موقع را در این زمینه 
حائز اهمیت دانست و خاطر نشان ساخت: شبکه بانکی کشور 
به  جهش  این  از  پشتیبانی  برای  را  خود  تعهدات  می بایست 
خوبی انجام دهد اما در کنار آن باید روش های متنوع دیگری 
را هم برای تأمین مالی این کلان پروژه کشور در نظر گرفت.

در این جلسه که رئیس سازمان برنامه و بودجه، وزیر اقتصاد، 
رئیس کل بانک مرکزی و تعدادی از نمایندگان دستگاه های 

مربوطه نیز حضور داشتند، وزیر راه و شهرسازی گزارشی از 
متنوع  پیشنهادات  وضعیت ساخت و ساز مسکن و همچنین 
مسکونی  واحد  میلیون  یک  سالانه  تحقق  برای  مالی  تأمین 
ارائه داد که مورد بررسی قرار گرفت و مقرر شد ظرف یک 

هفته آینده تصمیمات نهایی در خصوص آن اتخاذ شود.
نیم  و  یک  ساخت  کار  گزارش  این  اساس  بر  است  گفتنی 
بافت های  روستاها،  شهرها،  در  مسکونی  واحد  میلیون 
برای  که  شده  آغاز  مسلح  نیروهای  و  خودمالکی  فرسوده، 
ساخت این میزان تا به حال ۵۰ هزار میلیارد تومان تسهیلات 
از طرف بانک های عامل و ۵۰ هزار میلیارد تومان نیز از سوی 

مردم تأمین شده است.

مجلس با ۱۷۵ رای تصمیم گرفت

سرنوشت لایحه حجاب در مسیر اصل ۸۵
تصویب سریع و اجرا آزمایشی می شود

وزیر نفت: 

هیچ گونه بحثی در مورد افزایش قیمت بنزین نداریم  
رئیس کل بانک مرکزی تاکید کرد:تمام منابع ارزی توقیف 
شده ایران در کره جنوبی آزاد شده و این منابع به صورت 
استفاده  غیرتحریمی  کالاهای  خرید  جهت  بانکی  پرداخت 

می شود. 
محمدرضا فرزین در حساب کاربری خود در شبکه اجتماعی 
در  موفقیت  دلیل  به  ارزی  دیپلماسی  تیم  به  نوشت:  اکس 
بدون  می گویم.  تبریک  شده  توقیف  ارزی  منابع  آزادسازی 
تردید آنچه به دست آمده فراتر از تحلیل های موجود است و 

البته که این فرآیند، ادامه خواهد داشت.
وی با اشاره به سابقه بلوکه شدن حساب ارزی ایران در کره 
جنوبی اظهار داشت: لازم به تاکید است که متأسفانه نزدیک 
سال های  طی  کشورمان  ارزی  منابع  از  دلار  میلیارد   ۷ به 
پایانی دهه ۹۰ به صورت وون )واحد پول ملی کره جنوبی( 
به آن هم، هیچ  بود و  بانک های کره جنوبی واریز شده  به 
سودی تعلق نمی گرفت. حتی در طی این سال ها نیز به دلیل 
کاهش برابری وون به دلار، نزدیک به یک میلیارد دلار آن با 

کاهش ارزش برابری مواجه شد.
و  فنی  پیگیری های  با  اما  داد:  ادامه  مرکزی  بانک  رئیس 
دیپلماسی موفق، تمام منابع ارزی توقیف شده ایران در کره 
جنوبی آزاد و هزینه های تبدیل ارز آن از وون به یورو نیز 

توسط کشور ثالث پذیرفته شد.
به گفته فرزین، بر همین اساس، به زودی تمامی این منابع 
یورویی به حساب های شش بانک ایرانی در قطر واریز و به 
غیرتحریمی  کالاهای  خرید  جهت  بانکی  پرداخت  صورت 
سپرده،  صورت  در  هم  منابع  این  مابقی  می شود.  استفاده 

مشمول دریافت سود بانکی خواهد شد.
فرزین افزود: لازم به تاکید است منابع ارزی ایران در چند 
کشور دیگر نیز به زودی در دسترس قرار می گیرد که اخبار 

و آثار آن در بازار و مبادلات تجاری مشاهده خواهد شد.

از رایگان شدن  بهداشت، درمان و آموزش پزشکی   وزیر 
در  جامعه  اول  دهک  سه  سرپایی  و  بستری  خدمات  کلیه 

مراکز و بیمارستان های دولتی خبر داد. 
 ۵ این  از  پیش  مردمی،  دولت  در  اللهی گفت:  عین  بهرام   
بیمه رایگان قرار گرفته  دهک نخست جامعه تحت پوشش 
بودند و از این پس علاوه بر بیمه رایگان، با تصویب دولت 
مراکز  در  دهک  سه  این  سرپایی  و  بستری  خدمات  همه 

درمانی و بیمارستان های دولتی رایگان خواهد بود.
وزیر بهداشت درمان و آموزش پزشکی افزود: ۱۰۰ درصد 
حق بیمه افراد واقع در ۳ دهک اول درآمدی، از سوی دولت 

پرداخت می شود.
تا  درآمدی یک  افراد مشمول دهک های  تعیین  اللهی،  عین 
سه را با وزارت رفاه و پایگاه اطلاعات رفاه ایرانیان دانست.

سراسر  پزشکی  علوم  های  دانشگاه  همه  به  همچنین  وی 
و  بیمارستانی  الکترونیک  های  سامانه  داد  دستور  کشور 
سرپایی را هر چه سریعتر برای اجرای دستورالعمل وزارت 

بهداشت در این خصوص آماده و هماهنگ کنند.

سردار عبداللهی:

به ظرفیت بالایی برای مقابله با بحران ها دست پیدا کرده ایم

قطعاً  گفت:  مجلس  حقوقی  و  قضایی  کمیسیون  رئیس 
آزادسازی منابع ارزی بلوکه شده ایران روی سفره و معیشت 
این  اما عده ای  داد،  نشان خواهد  را  مثبت خود  تأثیر  مردم 

دستاوردها را کم اهمیت جلوه می دهند.
حجت الاسلام موسی غضنفرآبادی در واکنش به آزادسازی 
منابع ارزی بلوکه شده ایران، اظهار داشت: آزادسازی منابع 
را  ایران  اسلامی  جمهوری  قدرت  ایران  شده  بلوکه  ارزی 
که  می فهمند  خوبی  به  همه  و  می دهد  نشان  جهانیان  به 

نمی توانند حق و حقوق مردم ایران را تضییع کنند.
وی با اشاره به اینکه آزادسازی منابع ارزی ایران نشان داد 
به  ما توانستیم حق خود را بگیریم و طرف مقابل را وادار 
تسلیم در برابر خواسته به حق ایران کنیم، گفت: اقتدار نظام 
جمهوری اسلامی ایران از این طریق به همگان ثابت شد. هر 
کجا که قوی بایستیم، دشمن تسلیم خواسته ما می شود و در 

گذشته هم بارها این موضوع را ثابت کردیم.
اسلامی  شورای  مجلس  قضائی  و  حقوقی  کمیسیون  رئیس 
تصریح کرد: برخی از افراد و جریان ها به گونه ای صحبت 
سعی  و  نشده  انجام  بزرگی  و  مهم  کار  گویا  که  می کنند 
افراد  این  که  دهند  جلوه  اهمیت  بی  را  موضوع  این  دارند 
معلوم الحال هستند، گذشته آنان، موضع گیری ها و جناح 
دارند  سعی  همیشه  و  است  مشخص  کاملًا  سیاسی شان 
کم  و  داده  تقلیل  نبینند،  را  مردمی  دولت  بزرگ  کارهای 

اهمیت جلوه دهند.
نماینده مردم بم در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: دولت 
سیزدهم از زمانی که روی کار آمده، اقدامات بزرگی انجام 
داده است که برخی از افراد و جریان های سیاسی به دنبال 
اما  هستند،  رئیسی  دولت  دستاوردهای  دادن  نشان  کوچک 
تأثیر  به خوبی دستاوردهای مهم دولت را می بینند و  مردم 
منابع  آزادسازی  برای  تلاش  جمله  از  دولت  مهم  اقدامات 

ارزی ایران را می دانند.
غضنفرآبادی تاکید کرد: دشمن مدام ایران را تحریم می کند 
و دنبال آن است که قیمت ارز را بالا ببرد، اما امروز تسلیم 
بلوکه شده  اموال  که  وادار شد  و  ایران شد  ملت  خواست 
بلوکه شده  ارزی  منابع  آزادسازی  قطعاً  کند.  آزاد  را  ایران 
تأثیر مثبت خود را نشان  ایران روی سفره و معیشت مردم 

خواهد داد.
وی اظهار داشت: در وهله اول خبر خوش آزادسازی منابع 
ارزی بلوکه شده ایران، جو روانی خوب و مثبتی را در جامعه 
به وجود می آورد، این در حالی است که برخی از افراد در 
داخل و خارج کشور مدام مردم را از آینده می ترساندند و 
می گفتند دلار به ۱۰۰ هزار تومان می رسد. امروز شاهد روند 
نزولی قیمت دلار هستیم که حتماً بر معیشت مردم اثر دارد 
اما عده ای نمی خواهند این موفقیت ها را ببینند و می خواهند 

جوی را در جامعه ایجاد کنند که این کارها تأثیری ندارد.

رئیس کمیسیون قضایی و حقوقی 
مجلس:

 آزادسازی منابع ارزی ایران بر 
سفره مردم تاثیر می گذارد

رئیس کل بانک مرکزی: 
تمام منابع ارزی توقیف شده ایران 

در کره جنوبی آزاد شد 

 درمان سه دهک اول جامعه 
رایگان شد

مخبر:

برای رفع کمبودهای گذشته چاره ای جز جهش در تولید مسکن نداریم

پکن: واشنگتن عامل اصلی تنش زایی در تایوان است 
وزارت خارجه چین واشنگتن را به تنش زایی در تنگه تایوان متهم 
در  بحران  اصلی  عامل  که  کرد  اعلام  چین  خارجه  وزارت  کرد. 
موضوع  از  استفاده  سوء  برای  متحده  ایالات  تلاش  تایوان،  تنگه 
است:  آمده  وزارت خارجه چین  بیانیه  است.در  علیه چین  تایوان 
»حقایق بار دیگر ثابت می کند که علت اصلی تنش های جاری در 
تنگه تایوان تلاش مقام های تایوان برای تکیه بر ایالات متحده در 
موضوع به اصطلاح استقلال و اصرار آمریکا برای استفاده از تایوان 

برای مهار چین است.«
پیشنهاد ایلان ماسک برای مبارزه با زاکربرگ در 

ایتالیا
ایلان ماسک سرگرم مذاکره با دولت ایتالیا برای میزبانی مبارزه در 
قفس پیشنهادی خود با مارک زاکربرگ در یک مکان تاریخی در 
این کشور است، اما کولوسئوم به عنوان محل برگزاری، منتفی شده 
است. مالک »ایکس کورپ« و مدیرعامل »متا« )مالک فیس بوک(، 
برای نخستین بار در ژوئن در مجموعه  پست هایی که در شبکه های 
اجتماعی ارسال کردند، ایده مبارزه تن به تن را مطرح کردند. این 
چالش در حالی مطرح شد که زاکربرگ، اپلیکیشن »تردز« که سبکی 

مشابه اپلیکیشن »ایکس« )توییتر سابق( داشت را راه اندازی کرد.
آلمان در فکر ارسال موشک های کروز به اوکراین 

است
یک منبع امنیتی اعلام کرد، دولت آلمان در حال گفت وگو با یک 
شرکت تسلیحات سازی درباره تحویل موشک های کروز »تاوروس« 
به اوکراین است. یک منبع امنیتی آگاه با اشاره به گزارش نشریه 
اشپیگل به خبرگزاری رویترز گفت که کی یف به برلین برای تامین 
بردی  این موشک ها  وارد کرده؛  تاوروس فشار  موشک های کروز 
بیش از ۵۰۰ کیلومتر دارند و بر روی جنگنده هایی مانند تورنادو، 
برد  از  نگرانی  میانه  برلین در  یا اف-۱۸ مستقر می شوند.  اف-۱۵ 
در  اهدافی  زدن  برای  آن  از  احتمالی  استفاده  و  این سلاح  بالای 

داخل روسیه از ارسال آنها به اوکراین امتناع کرده است.
موسسه تونی بلر پس از قتل خاشقجی همچنان از 

عربستان پول می گیرد
زمان  از  بلر«  »تونی  موسسه  داد،  گزارش  تایمز  ساندی  روزنامه 
به  همچنان  سعودی،  منتقد  روزنامه نگار  خاشقجی،  جمال  قتل 
رایزنی و دریافت پول از دولت عربستان سعودی ادامه داده است. 
روزنامه ساندی تایمز در گزارش خود نوشت: موسسه »تونی بلر« 
با  پوندی  میلیون  در یک شراکت چند  انگلیس  اسبق  نخست وزیر 
عربستان سعودی همکاری دارد و هدف آن کمک به مدرن سازی 

این کشور به رهبری محمد بن سلمان است.
دیدار  سپتامبر  بایدن  و  نتانیاهو  عبری:  رسانه 

می کنند
امنیت  مسؤول شورای  اظهارات  در شرح  عبری زبان  روزنامه  یک 
نوشت،  بایدن  و  نتانیاهو  احتمالی  دیدار  درباره  سفید  کاخ  ملی 
احتمالا این دیدار ماه سپتامبر در حاشیه  نشست های مجمع عمومی 
یدیعوت  عبری زبان  روزنامه  شد.  خواهد  برگزار  ملل  سازمان 
آحارونوت به نقل از جان کربی، سخنگوی شورای امنیت ملی کاخ 
سفید نوشت، پیش بینی هایی درباره دیدار احتمالی جو بایدن، رئیس 
رژیم صهیونیستی  وزیر  نخست  نتانیاهو،  بنیامین  و  آمریکا  جمهور 
وجود دارد و احتمالا این دیدار در اواخر پاییز سال جاری و جایی 

در آمریکا انجام خواهد شد.
عملکرد  بهبود  در  چینی  دانشمندان  پیشرفت 

تسلیحات لیزری
دانشمندان نظامی چین در تحقیقات خود به فناوری دست یافتند که 
به تسلیحات لیزری این کشور اجازه می دهد تا هرچه قدر که لازم 
است، شلیک بی وقفه داشته باشند و از کیفیت کار آن ها هم کاسته 
نتایج  نشود. دانشمندان دانشگاه ملی فناوری دفاعی در »چانگشا« 
تحقیقات خود را در نشریه چینی »آکتا اوپتیکا سینیکا« منتشر کرده و 
مدعی شدند که یک سامانه خنک کننده جدید ساخته اند؛ سامانه ای 
که با از بین  بردن اثر داغ  شدن سلاح های لیزری، امر استفاده مداوم 
و »ابدی« از این سلاح ها را ممکن می سازد. این یک دستاورد بزرگ 

در بهبود عملکرد سامانه های لیزری انرژی بالاست. 
لهستان: بلاروس یک کشور »متخاصم« است 

فهرست  باید  بلاروس  کرد،  اعلام  لهستان  خارجه  وزیر  معاون 
بهبود  کشور  دو  روابط  تا  کند  محقق  را  ورشو  درخواست های 
یابد. این اظهارات از سوی »پاول یابلونسکی« معاون وزیر خارجه 
رئیس  لوکاشنکو،  الکساندر  درخواست  به  واکنش  در  لهستان 
جمهوری بلاروس برای بهبود روابط میان ورشو و مینسک مطرح 
اظهار  بلاروس  جمهوری  رئیس  اظهارات  درباره  شد.یابلونسکی 
جمهوری  رئیس  سوی  از  درخواست  این  گفت،  و  کرده  تردید 

بلاروس در واقع چیزی جز حرف پوچ و توخالی نیست.
کردنِ  فکر  از  باید  برزیل:آمریکا  جمهور  رئیس 

همیشگی به جنگ دست بردارد
از  ریودوژانیرو  در  رویدادی  جریان  در  برزیل  جمهور  رئیس 
جنگ  به  دائمی  کردن  فکر  از  تا  خواست  خود  آمریکایی  همتای 
در  برزیل  جمهور  رئیس  داسیلوا،  لولا  ایناسیو  بردارد.لوئیز  دست 
جریان رویدادی به منظور جذب سرمایه خارجی برای تامین هزینه 
پروژه های زیرساختی این کشور، جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا 
را ترغیب کرد تا از تفکر جنگی دست بردارد.لولا در این رویداد 
گفت: می خواهیم به بایدن بگوییم که آمریکا سال های زیادی است 

که فقط به جنگ فکر کرده است نه به سرمایه گذاری در برزیل.
به ساحت مقدس قرآن کریم  تکرار هتک حرمت 

در دانمارک
افراطیون ملی پوشان دانمارکی بار دیگر نسبت به ساحت مقدس 
قرآن کریم مقابل سفارت ترکیه در دانمارک هتک حرمت کردند.

یک  دانمارکی«  پرستان  »میهن  ناسیونالیست  افراطی  گروه  اعضای 
جلد قرآن را در مقابل سفارت ترکیه در کپنهاگ سوزاندند.سپس 
این گروه اقدام به سوزاندن یک نسخه دیگر از قرآن کریم در مقابل 
سفارت عراق در کپنهاگ کردند.عاملان در این اقدام تحریک آمیز 
که تحت حفاظت پلیس انجام شد، شعارهای ضد اسلامی سر دادند.

در حساب های  گروه  این  توسط  زنده  به صورت  شنیع  اقدام  این 
رسانه های اجتماعی خود پخش شد.

۱۶ هزار نفر در زندان های طالبان به سر می برند
هزار  طالبان، حداقل۱۶  مقامات  توسط  شده  اعلام  آمار  اساس  بر 
آمار  می برند.این  به سر  افغانستان  در  گروه  این  زندان های  در  نفر 
را »قاری حبیب الله بدر«، معاون نظامی اداره تنظیم امور زندان های 
طالبان در نشست خبری خود در کابل تأیید کرده است.این مقام 
طالبان گفته است که از مجموع افراد محبوس در زندان های طالبان 
در سراسر افغانستان، هزار و ۱۹۴ نفر زنان اند، هزار و ۲۰۰ نفرشان 
را  زندانیان  از  تن   ۱۶ و  دختراند  کودکان  تن   ۲۷ پسر،  کودکان 
زنان خارجی  نفرشان  پنج  شهروندان خارجی تشکیل می دهند که 

هستند.
نمایندگی عربستان در  افتتاح دفتر  کوهن:اجازه 

اراضی خود را نمی دهیم!
وزیر خارجه رژیم صهیونیستی در اظهاراتی تاکید کرد که این رژیم 
افتتاح دفتر نمایندگی عربستان در اراضی تحت اشغال این  اجازه 
رژیم را نخواهد داد.»ایلی کوهن« در واکنش به تعیین اولین سفیر 
عربستان سعودی نزد تشکیلات خودگردان و سرکنسول این کشور 
در قدس گفت که در این زمینه هماهنگی با ما صورت نگرفته و به 
همین خاطر، اجازه نخواهیم داد هیچ گونه دفتر نمایندگی این کشور 
در اراضی اشغالی افتتاح شود.کوهن تصریح کرد که عربستانی ها 
می خواهند با این کار این پیام را به فلسطینیان بدهند که آن ها را 

از یاد نبرده اند .
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مدیر عامل شرکت گاز گیلان خبر داد
 گاز رسانی به 152 روستا تا پایان 

سال آینده 
گاز رسانی به 15روستا در هفته دولت 

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
گیلان اعلام کرد

پیشرفت 25 درصدی واحدهای 
مسکن ملی در رشت

سال  اعتبارات  تخصیص  تمرکز  گیلان  استاندار 
۱۴۰۲ را بر اتمام پروژه های مهم و مورد تقاضای 
تخصیص  اولویت  گفت:  و  کرد  عنوان  مردم 
اعتبارات با پروژه های نیمه تمام است و دستگاهها 
این  تکمیل  و  اجرا  نحوه  بر  دقیقی  نظارت  باید 

پروژه ها داشته باشند.
و  ریزی  برنامه  شورای  جلسه  در  عباسی  اسدالله 
توسعه استان با تاکید بر اینکه تمرکز بر پروژه هایی 
از  بیشتری  تقاضای  با  فراوانی  لحاظ  به  که  باشد 
سوی مردم مواجه است، افزود: اگر در این بخش 
توان  از  توان  باشیم می  اعتبارات روبرو  با کسری 
ها  پروژه  اتمام  برای  دستگاهها  سایر  و  نمایندگان 

بهره گرفت.
بخش  در  امور  به  بخشیدن  سرعت  خواستار  وی 
شورای  در  استان  این  افزود:  و  شد  مسکن  تامین 
در  باید  اما  دارد  نسبتا خوبی  عالی مسکن شرایط 

ردیف ۱۰ استان برتر این شورا قرار گیرد.
وی اضافه کرد: باتوجه به شرایط زیر ساختی در بخش های 
بسیار  شرایطی  گیلان  فوندانسیون  سازی،  بستر  زیرسازی، 
اما  دارد  قرار  زنجان  و  قزوین  مرکزی،  استانهای  از  متفاوت 
در مجموع باید به تعهدات مسکن خود سرعت بیشتری دهیم.

نماینده عالی دولت در گیلان اولویت تخصیص اعتبارات را 
با پروژه های نیمه تمام دانست و افزود: اعتبارات سال ۱۴۰۲ 
نظارت  باید  دستگاهها  و  است  تمام  نیمه  های  پروژه  برای 
و  باشند  داشته  ها  پروژه  این  خاتمه  و  اجرا  نحوه  بر  دقیقی 
تقاضای  با  فراوانی  لحاظ  به  که  باشد  هایی  پروژه  بر  تمرکز 

بیشتری از سوی مردم مواجه است .
روبرو  اعتبارات  کسری  با  بخش  این  در  اگر  داد:  ادامه  وی 
باشیم می توان از توان نمایندگان و سایر دستگاهها برای اتمام 

پروژه ها بهره گرفت.
عباسی در مورد تبادل موافقت نامه ها نیز گفت: تبادل موافقت 
در  و   شود  انجام  ماه  مرداد  نیمه  تا  حداکثر  باید  ها  نامه 
خصوص جذب اعتبار ۱۴۰۱ نیز تا پایان مرداد این مورد انجام 
شده باشد اما شواهد نشان می دهد برخی از دستگاهها موفق 

به جذب کامل اعتبارات نشده اند.
وی از سازمان برنامه و بودجه استان خواست:  در هفته آینده 
جلسه ای تشکیل داده و از دستگاهها بخواهد عملکرد خود را 

ارائه دهند تا این مساله با سرعت بیشتری انجام شود.
حداکثر  باید  نیز   ۱۴۰۲ اعتبارات  کرد:  تاکید  گیلان  استاندار 
و  برنامه  سازمان  سوی  از  جلسه  برگزاری  با  مرداد  پایان  تا 
بودجه انجام شود و در مورد تخصیص اعتبار تعمیر و تجهیز 

دستگاههای اجرایی این موارد در بودجه نهایی شوند.
وی تصریح کرد: در مورد جذب تخصیص سفر رئیس محترم 
تومان هنوز توزیع  میلیارد  نیز ۱۰۰  توازن  از محل  جمهوری 
اولویت ها در  با لحاظ  آینده گزارشی  نشده است در جلسه 

این زمینه ارائه شود.
 ۱8 تبصره  تسهیلات  در خصوص جذب  کرد:  یادآوری  وی 
برخی از دستگاهها موفق به جذب حداکثری اعتبارات نشده 
اند این دستگاهها دقت داشته باشند حداکثر طی 6 ماه نسبت 
به جذب اعتبارات اقدام کنند در غیر اینصورت از سهمیه آنها 

کسر خواهد شد.
تبصره ۱8  تسهیلات  پرداخت  تاکید کرد: در  استاندار گیلان 

طرح ها و پروژه های کارفرمایی را در دستور کار 
در  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاونت  و  دهید  قرار 
توزیع پرداخت تسهیلات نظارت کرده و طی ۲ ماه 

گزارش دقیق از نحوه پرداخت ارائه کند.
و  آموزش  و  شهرسازی  و  راه  کل  ادارات  از  وی 
مولد  زمینه  در  موجود  مشکلات  خواست  پرورش 
اقتصاد  کل  اداره  و  کنند  را حل  اموال خود  سازی 
و دارایی استان نیز لیست عرصه ها و مستحدثات و 
ادارات را در کمیسیون مربوطه ارائه کند تا نسبت به 
تعیین ارزش ، تغییر کاربری و تبدیل به احسن کردن 

آن در اقتصاد و دارایی اقدام فوری انجام شود. 
*سفر وزرا به گیلان کاربردی و عملیاتی است

عباسی با اشاره به سفر وزیر تعاون در هفته گذشته 
برداشت  سفر  این  آورد  ره  گفت:  گیلان  استان  به 
ظرفیت  افزایش  سلامت،  بخش  در  مهمی  های  گام 
تخت های بیمارستانی و ارتقای بخش سلامت برای 
بیمه شدگان تامین اجتماعی بود و تصمیمات خوبی در مورد 
دام در بخش کشت و صنعت، رشت  تعداد مولدین  افزایش 

الکتریک، کفش ملی  و کارخانه چوکا گرفته شد.
با  که  دانست  عملیاتی  و  کاربردی  را  سفرها  این  انجام  وی 
در  افزود:  و  شود  می  انجام  جمهور  محترم  رئیس  دستور 
بررسی  برای  را  وزیر صنایع  و  نیرو  وزیر  نزدیک سفر  آینده 

موضوعات مختلف به استان گیلان خواهیم داشت.
مناطق و  برای همه  منابع  وی تلاش دولت را توزیع عادلانه 
شهرستانها با نظر نمایندگان اعلام کرد و افزود: اعتبارات استان 
در ۲ ابر پروژه راه آهن و آزادراه متمرکز شد و انتظار داریم 

این پرژه ها بزودی مراحل پایانی کار را طی کنند.
در این جلسه همچنین سید علی آقازاده رئیس مجمع نمایندگان 
گیلان و نماینده مردم شهرستانهای رشت و خمام در مجلس 
شورای اسلامی، پرویز محمدنژاد نماینده مردم لنگرود، رسول 
و  سیاهکل   و  لاهیجان  های  شهرستان  مردم  نماینده   فرخی 
مجلس  در  بندرانزلی  شهرستان  مردم  نماینده  دنیامالی  احمد 
نقطه  بیان  به  نیز  اعضا   از  دیگر  تعدادی  و  اسلامی  شورای 

نظرات خود پرداختند.

ظرفیت  از  صحیح  استفاده  لزوم  بر  گیلان  انتظامی  فرمانده 
اصحاب رسانه در اطلاع رسانی صریح، به موقع و تنویر افکار 

عمومی تاکید کرد.
رسانه  اصحاب  با  خبری  نشستی  در  ملکی«  »عزیزاله  سردار 
و  مردم  ظرفیت  از  مناسب  بهره گیری  داشت:  اظهار  استان 
اصحاب رسانه ، موفقیت در ماموریت های پلیسی را تضمین 

می کند. 
وی در ادامه مطالبات خبرنگاران در سطح استان گیلان را به 
روز و حائز توجه دانست و افزود: بازخورد ارتباط خبرنگاران 
با پلیس در تمامی ابعاد جامعه قابل مشاهده و ملموس است. 
اطلاع رسانی  در  رسانه  اصحاب  ظرفیت  از  صحیح  استفاده 

صریح
فرمانده انتظامی استان گیلان با تاکید بر لزوم استفاده صحیح 
از ظرفیت اصحاب رسانه در اطلاع رسانی صریح، به موقع و 
یک  برای  که  مسئله ای  هر  داشت:  بیان  عمومی  افکار  تنویر 
خبرنگار دغدغه می شود، بیانگر یک معضل اجتماعی است که 
انعکاس آن در رسانه ها، شدت روند رسیدگی به موضوع را 

تسریع می بخشد. 
کشف بیش از 2 تن مواد مخدر در گیلان

میزان مجموع کشفیات  اینکه  بیان  با  انتظامی  ارشد  مقام  این 
مواد مخدر از ابتدای سال جاري تاکنون، بیش از ۲ تن و 5۰۰ 
کیلوگرم بوده، مواد مخدر را به عنوان یک تهدید جدی برای 
داشت:  بیان  و  کرد  عنوان  جوان  نسل  ویژه  به  بشری  جامعه 
مجموعه انتظامی خط مقدم مبارزه با مواد مخدر است و در 
مبارزه  شوم  پدیده  این  با  راسخ  و  جدی  عزم  با  راستا  این 

می کند. 
دستگیری بیش از 5600 سارق در سال جاری 

از  سارق   6۰۰ و  هزار   5 از  بیش  دستگیری  از  ملکی  سردار 
ابتدای سال جاری تاکنون خبر داد و با تاکید بر اینکه مشارکت 
برای کاهش وقوع  پلیس  با  آنها  مردم، دستگاه ها و همکاری 
سرقت امری ضروری است، خاطرنشان کرد: با رعایت اصول 
پلیس  هشدارهای  به  توجه  همچنین  و  مراقبتی  و  حفاظتي 

می توان از وقوع بسیاري از سرقت ها پیشگیری کرد. 
افزایش ۱۲ درصدي تصادفات در استان 

وی با توجه به مسافرپذیر بودن گیلان و سفر سالانه هزاران 

نفر از مسافران و گردشگران به استان، اذعان داشت: از ابتداي 
سال جاري تاکنون متاسفانه شاهد افزایش ۱۲ درصدي مجموع 
تصادفات نسبت به مدت مشابه سال قبل هستیم و تصادفات 
درصد   ۴ نیز  جرحی  تصادفات  و  درصد   ۱۱ فوت  به  منجر 

افزایش داشته است. 
فرمانده انتظامی استان گیلان مجموع تماس هاي تلفني مردمي 
با سامانه فوریت هاي پلیسي از ابتدای سال جاري تاکنون را 
بیش از 93۲ هزار و 795 مورد و میانگین تماس در روز را 
6 هزار و 7۰۰ تماس عنوان کرد و افزود: ۲۲۴ هزار و 696 
تماس منجر به اجراي عملیات پلیسي و بیش از 7۰8 هزار و 

۱۰۰ تماس جزء تماس هاي راهنمایي و ارشاد بوده است. 
وقوع بیش از 1600 جرايم سايبري در سال جاری

جرایم  وقوع  اینکه  بیان  با  ادامه  در  انتظامی  ارشد  مقام  این 
سایبري از ابتدای سال جاری تاکنون هزار و 668 فقره بوده، 
گفت: همچنین 36 پرونده قمار آنلاین نیز تشکیل و ۴5 متهم 

در این راستا به مرجع قضائي معرفي شده اند. 
سردار ملکی در ادامه به حوزه جرایم اقتصادی و تشکیل هزار 
و 3۱9 پرونده قاچاق کالا و ارز اشاره کرد و اذعان داشت: 
این رابطه  نفر در  تاکنون هزار و 38۱  ابتدای سال جاری  از 

دستگیر شده اند. 
کشف 840 قبضه سلاح غیرمجاز 

وی در ادامه برخورد و مقابله با سلاح های غیرمجاز را یکی از 
مطالبات مقام معظم رهبری )مدظله العالی( از مجموعه انتظامی 

دانست و گفت: از ابتدای سال جاری تاکنون 8۴۰ قبضه سلاح 
مدت  به  نسبت  که  استان کشف شده  پلیس  توسط  غیرمجاز 

مشابه سال گذشته ۱3 درصد افزایش داشته است. 
سال  ابتدای  از  اینکه  اعلام  با  گیلان  استان  انتظامی  فرمانده 
فرهنگي  معاونت  مشاوره  مرکز  به  نفر   758 تاکنون  جاری 
طول  در  کرد:  تصریح  کرده اند،  مراجعه  استان  اجتماعي  و 
مشاوره  دوایر  در  مشاوره  جلسه   ۲89 و  هزار   7 مدت  این 
به  مورد  و 7۴8  هزار   3 که  تشکیل شده  استان  کلانتري هاي 
صورت خود معرف و 3 هزار و 5۴۱ پرونده ارجاعي از مرجع 
قضائي بوده و از مجموع پرونده هاي قضائي، ۲ هزار و 5۲۲ 

پرونده معادل 7۱ درصد منجر به مصالحه شده است. 
نامحسوس  و  محسوس  بازدید  به  انتظامی  ارشد  مقام  این 
 6۰۱ و  هزار   5۰ از  عمومي  اماکن  بر  نظارت  اداره  ماموران 
واحد صنفي در سطح استان نیز اشاره کرد و افزود: براي ۲ 
هزار و 7۴3 واحد صنفي اخطاریه پلمب صادر و ضمن اخذ 
تعهد از 9 هزار و 759 واحد صنفي، هزار و 9۰۰ واحد صنفي 

متخلف نیز پلمب شد. 
کاهش 18 درصدی شکايات مردم از پلیس استان 

با  تماس   ۱۴7 و  هزار   ۴ برقراری  به  اشاره  با  ملکی  سردار 
دفتر نظارت همگانی ۱97 فرماندهی انتظامی استان گیلان از 
مشابه  با مدت  مقایسه  در  تاکنون، گفت:  ابتدای سال جاری 
سال گذشته شاهد کاهش ۱8 درصدی شکایات مردم از پلیس 

استان بوده ایم.
دستگیری 503 نفر از مخلان نظم و امنیت در گیلان

و  افراد شرور  اقدامات  و  فعالیت ها  تمامی  اینکه  بیان  با  وی 
اراذل و اوباش به صورت مداوم رصد می شود و در صورت 
آرامش  و  امنیت  علیه  جرمی  و  تخلف  هرگونه  ارتکاب 
آنها  با  قاطعیت  با  مقررات  و  قوانین  برابر  پلیس  شهروندان، 
برخورد خواهد کرد، گفت: از ابتدای سال  جاری تاکنون، 5۰3 
نفر از مخلان نظم و امنیت در گیلان دستگیر شده اند که نسبت 

به مدت مشابه سال گذشته، 3 درصد افزایش داشته است. 
و  سئوالات  رسانه  اصحاب  از  یک  هر  نشست  این  ادامه  در 
نقطه نظرات خود در خصوص ارتقاء امنیت استان و تعامل و 
همکاری مطلوب با پلیس را ارائه کردند و از خبرنگاران فعال 

در حوزه رسانه تقدیر شد. 

نماینده ولی فقیه در گیلان اصحاب رسانه را دیده بان های بیدار 
ملت دانست و گفت: خبرنگاران با در نظرگرفتن آبرو و حیثیت 
افراد، نسبت به نقد عاقلانه، مدبرانه و هوشمندانه اهتمام ورزند 

و مصلحت و منافع نظام نیز در اطلاع رسانی ها توجه شود.
رسانه  اصحاب  با  خبری  نشست  در  فلاحتی  رسول  آیت الله 
به  و  است  دقیق  حسابگری  خدا  اینکه  بیان  با  گیلان  استان 
اعمال انسان توجه دارد، اظهار داشت: خداوند عالم، عادل و 
حسابگر است و همه اعمال انسان نیز در قیامت ظاهر خواهد 

شد.
اصحاب رسانه ديده بان های بیدار ملت است 

نماینده ولی فقیه در استان گیلان اصحاب رسانه را دیده بان های 
بیدار ملت دانست و تصریح کرد: اگر رسانه و خبرنگار نباشد، 
بنابراین  شد  نخواهند  مدیران  خطاهای  بعضی  متوجه  مردم 
رسالت خبرنگاران بسیار خطیر و مهم است و باید حقیقت جو 

و روایتگر حقیقت برای مردم باشند.
با  سلطه  قدرت های  امروزه  کرد:  خاطرنشان  فلاحتی  آیت الله 
و  جرم  از  بسیاری  اما  رسانه  امپراطوری  شکل گیری  وجود 
جنایات سلطه بایکوت خبری می شود اما کوچک ترین مشکل 

در جمهوری اسلامی را بزرگ نمایی می کنند.
اسلامی  نظام  در  خبرنگاران  اینکه  بیان  با  رشت  جمعه  امام 
حقایق دنیا را درک کرده اند گفت: در دنیا از ابزار رسانه برای 

رسیدن به اهداف خود استفاده می کنند.
واقع  مظلوم  انقلابی  و  مومن  خبرنگاران  اینکه  بیان  با  وی 
شده اند، اضافه کرد: خبرنگار باید در بیان حقایق مقاوم باشد و 
زود رنج نباشد و در بحران ها و حوادث، هوشمندانه عمل کند 
و در عین حال به هویت ملی و ایران توجه کند و از بی مهری 

مدیران ناراحت نشود.
رفع مشکلات تالاب انزلی عزم ملی می طلبد

نماینده ولی فقیه در گیلان خواستار پیگیری بیشتر خبرنگاران 
برای رفع معضلات استان از جمله پسماند و تالاب انزلی شد 

استان  مردم  برای  بزرگی  معضل  گیلان  پسماند  کرد:  بیان  و 
است و مشکلات تالاب انزلی نیز تنها با اختصاص اعتبارات 
استانی برطرف نمی شود بلکه حل مشکلات آن یک عزم ملی 
در  به سزایی  تاثیر  بازسازی  در صورت  تالاب  این  می طلبد؛ 

اقتصاد استان خواهد گذاشت.
به  نسبت  رسانه  اصحاب  درک  به  اشاره  با  فلاحتی  آیت الله 
و  آگاهی  با  رسانه  اصحاب  کرد:  خاطرنشان  دشمن  اهداف 
صحیح،  به صورت  معایب  بیان  کنار  در  مشکلات،  رصد 
امیدآفرینی نیز انجام دهند و اگر فقط به بیان معایب و نقاط 

سیاه اکتفا کنند مردم ناامید خواهند شد.
آیت الله فلاحتی از خبرنگاران خواست که با در نظرگرفتن آبرو 
هوشمندانه  و  مدبرانه  عاقلانه،  نقد  به  نسبت  افراد،  حیثیت  و 
اهتمام ورزند و در ادبیات خود دقت کنند و افزود: مصلحت 

و منافع نظام در اطلاع رسانی ها در نظر گرفته شود.
امام جمعه رشت با تاکید بر ضرورت تلاش در جهت جهاد 
تبیین توسط مسئولان و اصحاب رسانه خاطرنشان کرد: جهاد 

با تلاش بی وقفه  بی منت همراه است.
مناسب  پوشش  با  که  خبرنگاری  بانوان  از  تقدیر  ضمن  وی 
می کنند،  تلاش  اطلاع رسانی  و  رسانه  عرصه  در  باحجاب  و 
گفت: توصیه می کنم همه خبرنگاران با همین پوشش مناسب 

در عرصه ها ظاهر شوند.

استاندار در شورای برنامه ریزی و توسعه گیلان : 

تمرکز تخصیص اعتبارات 1402 ، 
اتمام پروژه های مورد تقاضای مردم است 

فرمانده انتظامی گیلان تاکید کرد

استفاده صحیح از ظرفیت اصحاب رسانه در اطلاع رسانی صریح
دستگیری بیش از 5600 سارق در سال جاری

آیت الله فلاحتی در جمع خبرنگاران : 

مشکلات تالاب انزلی تنها با اختصاص اعتبارات استانی برطرف نمی شود

اصحاب  با  دیدار  در  گیلان  استان  گاز  شرکت  مدیرعامل 
رسانه از گاز رسانی به ۱5۲ روستا تا پایان سال آینده خبر 

داد.
»عیسی جمال نیکویی« مدیرعامل شرکت گاز استان گیلان 
خبرنگار  روز  تبریک  ضمن  رسانه  اصحاب  با  دیدار  در 
با  خبرنگاران  همه  همراهی  از  عرصه،  این  فعالان  همه  به 
شرکت گاز برای عبور از زمستان سخت سال گذشته تشکر 

و قدردانی کرد.
گاز رسانی به 15روستا در هفته دولت امسال

در  ۱5روستا  به  رسانی  گاز  طرح  افتتاح  خبر  اعلام  با  وی 
هفته دولت امسال اظهار داشت: با بهره مندی این روستاها 
از نعمت گاز طبیعی، مجموع روستاهای برخوردار از گاز در 

استان به ۲ هزار و ۱36 روستا می رسد.
 نیکویی با بیان اینکه این روستاها با جمعیت5۲۰ خانوار در 
قرار  املش  و  لنگرود  آستارا، شفت،  تالش،  های  شهرستان 
 ۱57 از  بیش  مناطق  این  به  گازرسانی  برای  گفت:  دارند، 
میلیارد ریال هزینه شده و با این افتتاح  ها درصد بهره مندی 

خانوارهای روستایی استان به 97.۱ درصد خواهد رسید.
 مدیرعامل شرکت گاز گیلان در ادامه  درخصوص پروژه 
مساعدت  با  گفت:  نیز  شرکت  این  اجرای  دست  در  های 
به  گازرسانی  عملیات  مجوزهای  گاز،  ملی  مدیران شرکت 
۱5۲روستا در شهرستان های رودسر، تالش، املش، سیاهکل 
پیمان  پیمان سپاری آنها در قالب 8  و رودبار اخذ شده و 
برای سال های ۱۴۰۲ و ۱۴۰3 انجام شده و هم اکنون در 

حال اجرا است.
روستاهای  به  گازرسانی  درخصوص  نیکویی  جمال   
شهرستان شفت نیز خاطرنشان کرد: ۲ روستای بابا رکاب و 
طالقان در این شهرستان در هفته دولت امسال از نعمت گاز 
امامزاده  گازدار شدن روستای  و  مند می شوند  بهره  طبیعی 

ابراهیم شفت نیز تا پایان امسال تعیین تکلیف خواهد شد.
روستايی  گاز  مندی  بهره  میزان  برخورداری  افزايش 

گیلان
 وی در خاتمه از افزایش برخورداری میزان بهره مندی گاز 
داد  آینده خبر  پایان سال  تا  به 98 درصد  گیلان  روستایی 
و گفت: شرکت گاز تمام تلاش خود را به کار بسته تا با 
رساندن گاز به مناطق کم برخوردار، محرومیت را از چهره 

روستاها بزداید.
 در پایان این مراسم ضمن تقدیر از خبرنگاران حاضر، از 
خانواده زنده یاد »رضا اسدی« خبرنگار و فعال عرصه رسانه 

با اهدای لوح تقدیر و هدایایی تجلیل و تکریم شد.

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی گیلان گفت: واحدهای 
مسکن ملی در شهرستان رشت ۲5 درصد پیشرفت فیزیکی 

دارند. 
  حامد دائمی در گفت و گو با ایسنا درباره میزان پیشرفت 
در  مسکن  بنیاد  حوزه  در  ملی  مسکن  های  واحد  فیزیکی 
طرح  واحدی   6۲۴ پروژه  کرد:  اظهار  رشت،  شهرستان 
نهضت ملی مسکن در شهر رشت در ۱۴ بلوک در دو تیپ 

در حال احداث است.
تسهیلات  و  مردم  آورده  به  توجه  با  پروژه  این  افزود:  وی 
فیزیکی  پیشرفت  درصد   ۲5 دارای  حاضر  حال  در  بانکی 

است.
دائمی ادامه داد:با توجه به تعداد واحد، پروژه 6۲۴ متقاضی 
واجد شرایط دارد و میانگین واریزی متقاضیان ۲۰۰ میلیون 

تومان است.
استان گیلان  انقلاب اسلامی  بنیاد مسکن  اینکه  بیان  با  وی 
بعنوان کارگزار اداره کل راه و شهرسازی استان در شهرهای 
جمعیت  هزار   ۱۰۰ زیر  شهرهای  در  و  بندرانزلی  و  رشت 
است،  مسکن  ملی  نهضت  طرح  اجرای  دار  عهده  بعنوان 
تصریح کرد:در شهرهای زیر ۱۰۰ هزار جمعیت و دو شهر 
رشت و انزلی تعداد ثبت نام ۴۱هزار و 98 نفر تعداد حائز 

شرایط هستند.
کرد:  تصریح  گیلان  اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد  مدیرکل 
پروژه های طرح نهضت ملی مسکن متقاضی محور است و 
باید از محل آورده متقاضیان و تسهیلات به اتمام برسد لذا 
در صورت واریز وجه به موقع توسط متقاضیان از شهریور 
بهره برداری خواهد  به مرحله  ماه ۱۴۰3 بصورت فازبندی 

رسید.
در  ملی  مسکن  روستایی  متقاضیان  تعداد  درباره  وی 
گیلان گفت: سهمیه استان در طرح نهضت ملی مسکن در 

روستاهای گیلان 7۰۰۰ واحد است.
وی گفت: متناسب با سهیمه استان تعداد 7 هزار نفر متقاضی 
به بانکهای عامل معرفی و تاکنون 5 هزار و 583 متقاضی 
جهت دریافت تسهیلات با بانکهای عامل عقد قرارداد کرده 

اند.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب گیلان از اجرای اقداماتی 
برای تکمیل مدول دوم تصفیه خانه فاضلاب فخب رشت و 
رسیدن به حداکثر ظرفیت بهره برداری از این تصفیه خانه به 

میزان 9۰ هزار مترمکعب خبر داد.
مازیارعلیپور گفت: برای جلوگیری از ورود آب های آلوده 
به داخل نهرها و جمع آوری فاضلاب روستای سیاه اسطلخ 
و محله های فخب، سحرخیز، خانجانی و نخودچر، عملیاتی 
جهت تکمیل مدول دوم از طرح بزرگ تصفیه خانه فاضلاب 

رشت اجرایی شد.
مدیرعامل شرکت آبفای گیلان افزود: به منظور ارتقا ظرفیت 
 ۲ رشت،  یک  شماره  فاضلاب  خانه  تصفیه  برداری  بهره 
دستگاه اسکروپمپ در ایستگاه های پمپاژ اولیه و ثانویه این 

تصفیه خانه در حال نصب و راه اندازی است.
بر  لیتر   7۰۰ اسکروپمپ  این  اسمی  ظرفیت  داد:  ادامه  وی 
سازی  آماده  عملیات  این  انجام  اصلی  هدف  و  بوده  ثانیه 
مقدمات لازم برای تکمیل مدول دوم تصفیه خانه فاضلاب 
فخب رشت و رسیدن به حداکثر ظرفیت بهره برداری این 

تصفیه خانه به میزان 9۰ هزار متر مکعب است.
 8۰۰ و  میلیارد   ۴75 طرح  این  اجرای  هزینه  گفت:  علیپور 
میلیون ریال و جمعیت بهره مند از اتمام این پروژه  نیز 9۰ 

هزار نفر است.

دانشگاه علوم پزشکی گیلان  اعتبار بخشی  و  نظارت  مدیر 
از تعطیلی دو موسسه پزشکی غیر مجاز در رشت به دلیل 

دخالت در امور درمانی پوست و زیبایی خبر داد.
بخشی  اعتبار  و  نظارت  مدیر  فلاح«  میر  رشید  »سید  دکتر 
غیر  پزشکی  موسسه  دو  گفت:  خصوص  این  در  دانشگاه 
فعالیت غیر  دلیل  به  نواب  مجاز در رشت واقع در خیابان 
قانونی در حیطه پوست و زیبایی توسط افراد فاقد صلاحیت 
در زمان عدم حضور پزشک و تهدید علیه سلامت عمومی 
درمان  بر  نظارت  کارشناسان  نظارتی  مشترک  گشت  طی 
دانشگاه و پلیس اماکن محل های مورد نظر پلمب و پرونده 

جهت رسیدگی به مراجع قضایی ارجاع شد.
صورت  به  مراکزی  اینکه  به  اشاره  با  فلاح  میر  دکتر 
مخفیانه وجود دارند که در شرایط غیر متعارف و غیر ایمن 
درمانی  امورات  انجام  به  دست  متخصصین  حضور  بدون 
را  موارد  این  خواست  شهروندان  از  میزنند،  مخاطره آمیز 
درمان  معاونت  درمان  بر  نظارت  اداره  به  سریعتر  چه  هر 
دانشگاه   ۱9۰ تلفنی  سامانه  به  یا  و  پزشکی  علوم  دانشگاه 

علوم پزشکی اطلاع دهند.

مدیرعامل آبفای گیلان خبر داد
ارتقای ظرفیت ۹0 هزار متر مکعبی 

تصفیه خانه فخب رشت

گیلان فرمانده یگان حفاظت منابع طبیعی گیلان، در پاسخ 
به این سوال که »علت اصلی حریق در جنگل ها چیست؟«، 
اضافه کرد: بررسی ها نشان می دهد که 95 درصد آتش 

سوزی ها در جنگل های گیلان عامل انسانی دارد. 
از  یکی  ایسنا،  با  گفت وگو  در  لرد  قربانی  محمد  سرهنگ 
مخاطرات و تهدیدات جنگل ها و مراتع و عرصه های منابع 
طبیعی را آتش سوزی دانست و اظهار کرد: هر ساله بخشی 
از عرصه های جنگلی استان گیلان دچار حریق می شوند 
و لذا یکی از وظایف یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی 
و در صورت وقوع حریق،  پیشگیری  استان  آبخیزداری  و 

مقابله و اطفاست.
وی با بیان اینکه آتش سوزی در جنگل ها در همه فصول به 
ویژه تابستان و پاییز و حتی زمستان اتفاق می افتد، تصریح 
کرد: یگان حفاظت منابع طبیعی گیلان پیش بینی های لازم 
برای پیشگیری از وقوع حریق را در دستور کار دارد و لذا با 
استفاده از امکانات خودرویی و تجهیزات اطفایی، در سال 
گذشته شاهد کاهش محسوس آتش سوزی هم در تعداد و 

هم در مساحت بودیم.
فرمانده یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری 
گیلان از کاهش 6۰ درصدی حریق در سطح جنگل های 
سال  مشابه  مدت  به  نسبت  امسال  ماهه  چهار  طی  استان 
گذشته خبر داد و متذکر شد: امسال در مجموع هفت فقره 

حریق به مساحت چهار هکتار داشتیم.
این سوال که »علت اصلی حریق  به  پاسخ  لرد در  قربانی 
می  نشان  ها  بررسی  کرد:  اضافه  چیست؟«،  ها  جنگل  در 
دهد که 95 درصد آتش سوزی ها در جنگل های گیلان 
درصد  دو  و  سهوی  آن  درصد   98 و  دارد  انسانی  عامل 

عمدی است.
وی حضور گردشگران در داخل عرصه های جنگلی به ویژه 
در پایان هفته ها و ایام تعطیلات را موجب افزایش آتش 
راهکارها  مهمترین  از  یکی  شد:  متذکر  و  دانست  سوزی 
به  از گسترش حریق در جنگل ها، کشف  پیشگیری  برای 
و  طبیعت  داران  دوست  و  مردم  لذا  و  است  حریق  موقع 
قاچاق  و  آتش  هرگونه  مشاهده  در صورت  نشینان  جنگل 
و تصرف در عرصه های منابع طبیعی با شماره های شبانه 

روزی ۱5۰۴ و ۱39 تماس بگیرند.
فرمانده یگان حفاظت منابع طبیعی گیلان با اشاره به پیش 
بینی چهار پایگاه اطفای حریق جنگل ها در استان، گفت: 
در حال حاضر پایگاه مرکزی استان)رشت( عملیاتی بوده 
دارد؛  درصدی   9۰ پیشرفت  استان)تالش(  غرب  پایگاه  و 
احداث دو پایگاه شرق)لاهیجان( و جنوب)رودبار( استان 

نیز در دستور کار است.
وی از دیگر وظایف نیروهای حفاظتی را مقابله با چرای غیر 
مجاز دام در مراتع دانست و بیان کرد: اگر پوشش گیاهی 
در مراتع از بین برود، با کمترین بارندگی شاهد سیلاب در 
پایین دست خواهیم بود که روستاها را از بین می برد و به 
شهرها خسارت وارد می کند لذا دامداران باید طبق پروانه 
چرا از مراتع بهره برداری کنند و با هرگونه چرای غیر مجاز 

و فاقد پروانه و مازاد پروانه برخورد می کنیم.

فرمانده یگان حفاظت منابع طبیعی 
گیلان :

 ۹5درصد آتش سوزی جنگل های 
گیلان عامل انسانی دارد

دانشگاه علوم پزشکی گیلان اعلام کرد 
پلمب دو موسسه پزشکی غیرمجاز 

در خیابان نواب رشت
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درک علائم رفتارهای سمی )toxic(، مانند فریبکاری و عدم 
مثبتی  راه های  کند  شما کمک  به  می تواند  مسئولیت پذیری، 

برای بهبود روابط با دیگران و البته خودتان پیدا کنید.
از  حتما  مشکل  پس  دارید  را  سمی  اخلاق  شش  این  اگر 
واقعا  آیا  بپرسید،  خود  از  پیش آمده  حال  به  تا  شماست! 
مشکل از من است؟ مخصوصا وقتی همه چیز به طور مداوم 
سوال  این  است  ممکن  می رود  پیش  اشتباه  شما  روابط  در 
برای شما پیش آید.فردی که دارای ویژگی های سمی است 
می تواند در زندگی اطرافیان خود اختلافات زیادی با خودش 
ایجاد کند. خوشبختانه راه هایی برای ارزیابی این رفتارها و 
تغییر آنها وجود دارد که می تواند به بهبود زندگی و روابط 
شما با اطرافیانتان کمک کننده باشد. اولین و شاید مهم ترین 
راه آشنا بودن با علائم رفتارهای مشکل ساز است که به شما 

در شناسایی رفتارهای مشکل ساز کمک می کند.
1.پرهیزازصحبتوگفتوگو

مایل  احتمالا  می دهد،  نشان  خود  از  سمی  رفتار  که  کسی 
نخواهد بود در بحث های مهم درباره رفتارهای مشکل آفرین 
شرکت کند. به همین دلیل، مشکلات اغلب حل نشده باقی 
کردن  گفت وگو  از  نمی تواند  فرد  که  مواردی  در  می مانند. 
اجتناب کند، ممکن است از روش هایی استفاده کند که طرف 

مقابل احساس حقارت و کمتری نسبت به خود پیدا کند.
2.عدممسئولیتپذیری:

را  خود  اشتباهات  که  باشد  سخت  ما  برای  است  ممکن 
بپذیریم یا دیگران را به خاطر کمبودهای خود سرزنش کنیم. 
اگر فردی نتواند درک کند و بپذیرد که رفتارهای او چگونه 
در چرخه به وجود آمدن مشکلات اش تاثیر داشته است، در 

رشد و توسعه فردی خود دچار مشکل خواهد شد.
3.امتناعازمعذرتخواهی:

دارد،  مشکل ساز  و  سمی  شخصیتی  ویژگی های  که  فردی 
ممکن است حقیقت را تحریف کند تا اینطور به نظر بیاید که 
قربانی شرایط شده است. عذرخواهی نکردن بابت اشتباهات 
و نپذیرفتن آنها می تواند روابط ما با کسانی که برای ما مهم 
هستند را ضعیف یا حتی قطع کند. در مواجهه با یک مشکل 
پذیرفتن  از  و  بگیریم  خود  به  دفاعی  حالت  است  ممکن 

انتقادات پرهیز کنیم.
4.فریبدادندیگران:

برای  دیگران  دادن  فریب  شامل  می تواند  سمی  رفتارهای 
منفعت و کنترل شخصی باشد. شخصی که این کار را انجام 
می دهد ممکن است دروغ بگوید، اغراق کند یا اطلاعاتی را 
از قلم بیاندازد تا دیگران را وادار به انجام آنچه می خواهد 
مثبت  نظر  بر  تاثیرگذاری  برای  را  کار  این  افراد  این  کند. 

نسبت به خود در نگاه دیگران انجام می دهند.
5.رعایتنکردنمرزبندیها:

رعایت نکردن مرزها می تواند بر احساس امنیت و اعتماد فرد 
تاثیر بگذارد. افرادی که ویژگی های سمی دارند ممکن است 
برای  باشندکه  اینگونه  و  بگیرند  نادیده  را  دیگران  نیازهای 

اتفاقات سخت زندگی دیگران حضور ندارند. 
کنیم،  برآورده  را  دیگران  نیازهای  متقابلا  نخواهیم  اگر 
می تواند بر روابط ما و کسانی که روابط با آنها برای ما مهم 

است، تاثیر بگذارد.
6.بی ثباتی:

هیچکس کامل نیست. همه ممکن است گاهی اوقات در رفتار 
خود دچار نوسانات شوند. اما اگر مرتبا رفتار تناقض آمیز از 
آزاردهنده  بسیار  دیگران  برای  می تواند  بدهیم،  نشان  خود 
تکانشی،  رفتارهای  با  معمولا  تناقض آمیز  رفتارهای  باشد. 

فرصت طلبانه و غیرقابل پیش بینی در ارتباط است.
اگرچه این علائم بین زن و مرد تفاوتی ندارد، زنان به دلیل 

این رفتارها با شدت بیشتری مورد قضاوت قرار می گیرند.

دقیق  رصد  به  اشاره  با  بهداشت  وزارت  بهداشت  معاون 
کرونای   ۵.۱.EG زیرسویه  گفت:  کشور،  در  بیماری ها 

امُیکرون هنوز در ایران شناسایی نشده است.
دکتر حسین فرشیدی گفت: از زمان اوج شیوع کرونا تاکنون 
کاملا  به صورت  بهداشت  وزارت  بیماری های  رصد  واحد 
فعال تمام بیماری هایی که ممکن است بروز آنها مشکلاتی 
برای کشور ایجاد کند مانند کرونا، تب دنگی و... را بررسی 

و رصد می کند. 
وی افزود: در خصوص بیماری کرونا نیز در فواصل مشخص 
از کرونا  متفاوت  با علائم  موارد مشکوک و محتمل که  از 
هم مراجعه می کنند نمونه گیری انجام می شود تا کنترل دقیق 
زیرسویه   ( کرونا  هنوز سوش جدید  و  انجام شود  بیماری 
کشور  در  کرونا(  امیکرون  سویه  زیرشاخه های  از   ۵.۱.EG

شناسایی نشده است.
فرشیدی بیان کرد: مستند سازمان بهداشت جهانی برای اعلام 
مختلف  کشورهای  گزارشات  نیز  کرونا  جدید  سویه  بروز 
است. در مورد سویه جدید کرونا طبق اعلام مراجع رسمی 
می دانیم که امکان انتقال آن نسبت به سویه های قبلی بسیار 
با  که  هرچند  دارد  کرونا  با  مشابه  علائم  ولی  است،  بیشتر 
علائم کرونای اولیه بسیار متفاوت است. البته چون اکثر افراد 

واکسن تزریق کرده اند تا حدی نسبت به آن ایمنی دارند.
جهانی  بهداشت  سازمان  کرد:  تاکید  بهداشت،  وزیر  معاون 
اعلام کرده که کرونا از وضعیت اضطراری خارج شده اما 
این موضوع به معنای از بین رفتن کامل کرونا نیست. نه تنها 
در کشور ما بلکه در کشورهای دیگر هم روزانه برخی به این 

بیماری مبتلا می شوند.

6 نشانه فردی با اخلاق های سمی
اگراینششاخلاقسمیرادارید

پسمشکلحتماازشماست!

معاون وزیر بهداشت پاسخ داد
سویهجدیدکرونابهایران

رسیدهاست؟

حدود ۴۴ سال از فرمان تشکیل نهضت سوادآموزی می گذرد؛ 
فرمانی که یکسال پس از پیروزی انقلاب توسط امام خمینی 
)ره( در حالی صادر شد که آن زمان بیش از نیمی از جمعیت 
6 سال به بالای ایران »بیسواد« بودند و حال به برکت فرمان 
امام و توسعه سوادآموزی، جمهوری اسلامی ایران در آستانه 

ریشه کنی »بیسوادی« قرار دارد.
 تا پیش از پیروزی انقلاب اسلامی خیل عظیمی از کودکان 
لازم التعلیم از امکان ورود به مدارس محروم بودند و با توجه 
جامعه  بی سوادان  تعداد  بر  جمعیت،  رشد  روند صعودی  به 
بیش  به طوریکه طبق سرشماری سال ۱۳۵۵  افزوده می شد، 

از نیمی از جمعیت کشور بیسواد بودند.
فرمانامامخمینی)ره(وتاسیسنهضتسوادآموزی

یک سال پس از پیروزی انقلاب اسلامی در ایران و با توجه 
به اهمیت و ضرورت سوادآموزی و توسعه عدالت آموزشی 
سوادآموزی  نهضت   ۱۳۵۸ دی ماه  در  خمینی  امام  به فرمان 
استقلال  کشور،  در  بیسوادی  بردن  بین  از  شد.  تأسیس 
فرهنگی، تبدیل کردن ایران به مدرسه ای بزرگ، از مهم ترین 

نکات مدنظر درتشکیل نهضت سوادآموزی بود.
کاهشفاصلهباسوادیزنانومردانبعدازانقلاب

در حالیکه یکی از اهداف طلایی نهضت سوادآموزی گسترش 
»عدالت آموزشی« بود، این وضعیت )عدالت آموزشی( اوایل 
در  نهضت  که  سودآموزی  موج  با  بود.  »بحرانی«  انقلاب، 
و  زنان  سوآموزی  افزایش  بر  علاوه  انداخت،  راه  به  کشور 
دختران ایرانی، فاصله باسوادی شهری و روستایی نیز از ۳۴ 

درصد به کمتر از ۱۱ درصد کاهش یافته است.
اجرایطرحبسیجعمومیسوادآموزیدرسال13۶۹و

افزایشنرخباسوادیبه۹۷درصددرسال14۰2
و   ۱۳6۹ بسیج عمومی سوادآموزی در سال  اجرای طرح  با 
آموزش بیش از ۴.۱ میلیون نفر بی سواد مطلق در طول یک 
دهه، در سال ۱۳7۵ نرخ باسوادی در ایران به 7۹/۵ درصد 
رسید )۱۸ درصدافزایش(. این افزایش در سرشماری ۱۳۸۵، 
و  درصد   ۸۴.۸ درصد،   ۸۴.6 تا  ترتیب  به   ۱۳۹۵ و   ۱۳۹۰
۸7.6 درصد ادامه پیدا کرد و در برآورد سال ۱۴۰۰ این رقم 
افزایش  بالاتر(  به ۹۰.۵ درصد )در گروه سنی شش سال و 
اظهارات  آخرین  بنابر  رقم  این  که  حالیست  در  این  یافت؛ 
رییس نهضت سوادآموزی )سال ۱۴۰۲( به ۹7 درصد رسیده 

است.
افزایش42.5درصدیباسوادیپسازانقلاب

 بر اساس نتایج شش سرشماری نفوس و مسکن انجام شده 
و  باسوادی جمعیت شش سال  در چهاردهه گذشته، درصد 
بالاتر کشور از ۴7.۵ درصد سال ۱۳۵۵ به ۸7.6 درصد در 
 ۹۰.۵ عدد  به   ۱۴۰۰ سال  برآورد  در  و  رسید   ۱۳۹۵ سال 
باسوادی  به  عبارت  دیگر میزان  یافته است.   افزایش  درصد 
 ۴۲.۵ بر  بالغ   اسلامی  انقلاب  پیروزی  از  پس  سال های  در 

درصد افزایش یافته است.
میلیون   ۵۱ حدود   ( ساله   ۱۰-۴۹ جمعیت  باسوادی  درصد 
نفر( حدود ۴۸.۸ درصد در سال ۱۳۵۵ بوده است، درحالی که 
به ۹۴.7 درصد رسیده  این رقم  طبق سرشماری سال ۱۳۹۵ 
است و قریب به ۴6 درصد رشد نشان می دهد و این رقم در 

برآورد سال ۱۴۰۰ به رقم ۹7.۱ درصد افزایش یافته است.
کاهشفاصلهدرصدباسوادیشهرنشینانوروستاییان

کاهش  و  آموزشی  عدالت  تحقق  به منظور  ایسنا،  گزارش  به 
کشور،  روستایی  و  شهری  مناطق  بین  سواد  اختلاف 
به  سوادآموزی  فعالیت های  از  درصد   ۵۵ حدود  اختصاص 
شاخص  شده  موجب  گذشته،  سال   ۳۹ در  روستایی  مناطق 
به طوری که  کند،  پیدا  بهبود  کشور  محروم  مناطق  در  سواد 
طبق سرشماری های انجام شده بین سال های ۱۳۵۵ تا ۱۳۹۵ 
میزان باسوادی مناطق شهری از 6۵.۴ درصد در سال ۱۳۵۵ 

به ۹۰.۸ درصد در سال ۱۳۹۵ افزایش یافته است.
به   ۳۰.۵ از  روستایی  مناطق  باسوادی  نرخ  زمان  همین  در 
میزان  به عبارت دیگر  می دهد.  نشان  را  افزایش  درصد   7۸.۵
بیشتری  شتاب  با  روستایی  مناطق  در  باسوادی  افزایش 
صورت گرفته است و تفاوت درصد باسوادی در بین مناطق 
شهری و روستایی از ۳۴.۹درصد سال ۱۳۵۵ به حدود ۱۲.۳ 
درصد در سال ۱۳۹۵ کاهش یافته و این رقم در برآورد سال 

۱۴۰۰ به ۱۱ درصد رسیده است.
در این میان نهضت در امر سوادآموزی تفاوتی بین هموطنان 
و مهاجران اتباع بالاخص افغانستانیها قائل نیست و آموزش 

یک  طوریکه  به  شده  عهده دار  نیز  را  مهاجران  از  دسته  این 
میلیون نفر از اتباع را در سال های گذشته باسواد کرده است.

ایراندرمرزریشهکنیبیسوادی
اعلام  سوادآموزی  نهضت  سازمان  مسئولان  حاضر  درحال 
)در  درصد   ۹7.۱ به  ایران  در  باسوادی  نرخ  که  کنند  می 
بنابراین می توان  تا ۴۹  سال( رسیده است.  گروه سنی  ۱۰ 
اذعان داشت اکنون در مقطع زمانی ویژه ای از جریان نهضت 
نسبت  مانده  باقی  بیسوادان  داریم و شمار  قرار  سوادآموزی 
ریشه کنی  به  و  کرده  پیدا  توجهی  قابل  کاهش  گذشته  به 

بیسوادی نزدیک شده ایم.
را  طرح هایی  سوادآموزی  نهضت  سازمان  نیز  راستا  این  در 
انسداد  زمینه  در  که  درآورده  اجرا  به  گذشته  سالیان  طی 
سوادآموزی  امر  است  توانسته  و  بوده  موثر  بیسوادی  مبادی 
را در رده های سنی و اقشار مختلف از جمله اتباع خارجی، 
کارکنان،  آموزان،  دانش  بیسواد  اولیای  سربازان،  زندانیان، 

کارگران و زنان سرپرست خانوار ارتقاء دهد.
تمام تلاش هایی که طی سال های گذشته  با  و  این وجود  با 
انجام گرفته است، فراموش نکنیم در  در حوزه سوادآموزی 
هر کشوری قشری تحت عنوان »آموزش ناپذیر« وجود دارد؛ 
به دلایل  بنا  به ۲ درصد می رسد که  این آمار در کشورمان 
این  به  نمی توان  یادگیری،  توانایی  عدم  جمله  از  مختلفی 
دسته از افراد آموزش های لازم را ارائه کرد. همچنان از این 
پایه همچنان در کشور وجود  بیسوادیِ  امر غافل نشویم که 
و  بیسوادی  مجاری  انسداد  عدم  آن  دلایل  از  یکی  و  دارد 
وجود بازماندگان از تحصیل هستند که این افراد نیز به دلایل 
مختلف اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی از بهره  سواد محروم 
و یا آن را رها می کنند؛هرچند آموزش و پرورش در سال های 
اخیر با همراهی سایر دستگاه ها از جمله ثبت احوال، وزارت 
آنها  تحصیلی  پوشش  و  شناسایی  راستای  در  رفاه  و  کشور 
آمارهای  دوباره  کاهش  بخش  نوید  که  است  کرده  حرکت 

بیسوادن در سال های آتی است.
پیگیریافزایشسقفسنیسوادآموزیبه۶5سال

تنها گروه سنی ۱۰ تا ۴۹  اکنون جمعیت هدف سوادآموزی 
 ،۵۵ سنین  در  اشخاص  که  حالی  در  دربرمی گیرد،  را  سال 
6۰ و 6۵ سال که جزو سنین مولد بوده و توانایی کار کردن 
مطالعاتی  رو  همین  از  دارند   به سوادآموزی  نیاز  هم  دارند 
درباره افزایش سقف سنی سوادآموزی تا 6۵ سال و رایزنی 
جهت تصویب آن در شورای عالی انقلاب فرهنگی صورت 

گرفته است.
گامدومسوادآموزیباطراحینقشهعملباسوادی

ابتدای  در  نهضت سوادآموزی  در حالیکه  ایسنا،  گزارش  به 
از  بیشماری  عده  باسوادکردن  ماموریت  کارش،  به  آغاز 
به  شدن  نزدیک  با  حال  داشت،  برعهده  را  کشور  بیسوادان 
باسوادان  جمعیت  افزایش  و  بیسوادی  ریشه کنی  مرزهای 
تعداد  گسترش  با  که  می آید  پیش  سوال  این  درصد،   ۹7 به 
کردن  دایر  و  مناطق صعب العبور  در  حتی  مدارس  ایجاد  و 

ادامه  ۵ دانش آموز،  برای کلاس های زیر  کلاس درس حتی 
کار این نهضت توجیهی دارد؟ که در این باره هر چند برخی 
نیازمند  نهضت  این  کارکرد  و  ساختار  معتقدند  کارشناسان 

تغییراتی است اما به چند نکته اشاره می شود: 
بسیار  تغییرات  با  امروز  تربیت در جهان  و  تعلیم  و  آموزش 
مطالبات  تغییرات  این  طبیعتا  و  شده  مواجه  گسترده ای 
تعریف  با  لذا  می طلبد  اجتماع  سطح  در  مضاعفی  آموزشی 
جدید »سواد« که دیگر صرفا در برگیرنده خواندن و نوشتن 
از  گذر  دیگر  نهضت سوادآموزی  اول  ماموریت  نمی شود، 

بیسوادی پایه نیست.
برای  گذشته  زمان  در  که  بود  تعریفی  نوشتن  و  خواندن 
آن  مسائل  از  بسیاری  پاسخگوی  و  می شد  تعریف  باسوادی 
و  داریم  قرار  سواد  جدید  تعریف  در  امروز  اما  بود  مقطع 
جامعه  روز  اقتضائات  مبنای  بر  طبیعتا  تعاریف،  به روزآوری 
اتفاق می افتد بنابراین اگر با تحولات علمی جامعه در بحث 
ادامه  کنونی  مشکلات  از  بسیاری  نشویم  همراه  سوادآموزی 
خواهد داشت؛ به عنوان مثال، فضای مجازی و نداشتن سواد 
بحران ها  پیرامونی،  اتفاقات  و  فضا  این  به  نسبت  والدین 
رقم  ما  نوجوانان  و  جوانان  برای  لاینحلی  بعضا  مسائل  و 
زده است؛ از همین رواست که گفته می شود، سواد آموزی 
دوران  همه  در  باید  انسان  و  نیست  پذیر  پایان  مساله ای 

زندگی اش به سوادآموزی بپردازد.
یا  ابتدایی و  از سوی دیگر »دوره سوادآموزی« معادل سوم 
همان سوادخواندن و نوشتن به شمار می رود؛ اگر راه نهضت 
با  لذا نهضت  به بن بست می خورند  این دسته  باشد،  مسدود 
تعریف »دوره انتقال« که معادل ششم ابتدایی است این افراد 
»دوره  برگزاری  با  و  متصل  پرورش  و  آموزش  نظام  به  را 
اینگونه  و  جلوگیری  بی سوادی  به  آنها  رجعت  از  تحکیم« 
از لازم التعلیم هاست؛  این دسته  دانش  ارتقای سطح  درصدد 
به  موفق  افراد  همین  بین  از  گذشته  سالیان  در  نفر   6۰۰۰
دریافت مدارک تحصیلات تکمیلی شده  و حدود ۱۰۰۰ نفر 

به مرحله دکترا رسیده اند.
 در همین راستا مصوبه ای در شورای پشتیبانی سواد کشور 
تا »گام دوم سواد آموزی« و آموزش های  به تصویب رسید 
سواد در ابعاد دیگری اجرایی شود به طوریکه علیرضا عبدی 
رئیس سازمان نهضت سوادآموزی کشور از تشکیل »شورای 
عالی سوادآموزی« بعد از هفت سال خبر داده و طراحی نقشه 

عمل باسوادی را یک ضرورت دانسته است.
روش های  همچنین  سوادآموزی  نهضت  امر،  همین  بواسطه 
است  داده  قرار  خود  کار  دستور  در  را  سوادآموزی  نوین 
دوره های  به صورت  سوادآموزی  جریان  هم اکنون  بطوریکه 
ضبط  دروس  و  است  انجام  حال  در  کشور  در  نیز  مجازی 
مشاهده  با  می  توانند  افراد  و  بارگذاری  شاد  سامانه  در  شده 
و مطالعه آن ها در آزمون های مربوطه شرکت کنند؛ همچنین 
مدل های جدید یادگیری بر پایه فضای مجازی توسط سازمان 

سوادآموزی در حال تولید است.

حدود ۴۴ سال از فرمان تشکیل نهضت سوادآموزی می گذرد

ایراندرمرزریشهکنیبیسوادی
 گسترش عدالت آموزشی از شهر تا روستاها

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی:

۷3درصدایرانیانتحتپوشش
بیمههایاجتماعیهستند

همه  نداریم  ادعا  گفت:  تأمین اجتماعی  سازمان  مدیرعامل 
مشکلی  وهیچ  شده  برطرف  امروز  تا  سازمان  مشکلات 
توسعه  و  تحول  مسیر  در  تاکنون  که  آنچه  ندارد؛  وجود 
خدمات تأمین اجتماعی اتفاق افتاده، تنها گام های نخستین 
در رفع مشکلات موجود و حرکت به سمت آینده مطلوب 

مورد نظر ما است.
و  سفراستانی  چهل ودومین  جریان  در  موسوی  میرهاشم 
با  که  اجتماعی  شرکای  نمایندگان  با  تعاملی  نشست  در 
حضور نمایندگانی از تشکل های بازنشستگان، کارگران و 
کارفرمایان برگزار شد، با اشاره به تأثیرپذیری صندوق های 
اقتصادی  کلان  متغیرهای  از  اجتماعی  بیمه  و  بازنشستگی 
به  برآیند حرکت سازمان، مثبت و رو  و اجتماعی، گفت: 
حکایت  کارشناسی  برآوردهای  و  است  توسعه  و  رشد 
سازمان  برای  خوبی  سال  آینده؛  سال  که  دارند  آن  از 
تأمین اجتماعی و ذی نفعان این سازمان خواهد بود. توسعه 
خدمات در اولویت است و در این مسیر تحولی، شرکای 
همکاران  دستاوردهای  هستند.  ما  پشتوانه های  اجتماعی، 
بر  می توانیم  ما  که  است  این  پیامش  سال،  دو  این  در  ما 
مشکلات صندوق غلبه پیدا کنیم و در برابر موانع مستأصل 
نیستیم. دستاوردها نشان می دهد که اگر تدبیر کنیم و عزم 

و  ما  میان  که  همگرایی  با  باشیم،  داشته  جدی  اراده  و 
شرکای اجتماعی وجود دارد، گره ها باز می شود.

با شرکای اجتماعی  موسوی در این نشست اظهارکرد: ما 
گفت وگو می کنیم تا واقعیت هایی که پیرامون ما هست را 
از زبان آنها بشنویم. ادعا نداریم که همه مشکلات سازمان 
تا امروز برطرف شده وهیچ مشکلی وجود ندارد. آنچه که 
تأمین اجتماعی  خدمات  توسعه  و  تحول  مسیر  در  تاکنون 
مشکلات  رفع  در  نخستین  گام های  تنها  افتاده،  اتفاق 
موجود و حرکت به سمت آینده مطلوب مورد نظر ما است.

وی همچنین گفت: طی دو سال گذشته توانستیم بزرگ ترین 
بزنیم. مقدار تادیه  بانکی را رقم  تسویه بدهی تاریخ نظام 
اضافه  به   ۱۴۰۱ و   ۱۴۰۰ سال  در  دولت  بیمه ای  بدهی 
حداقل 7۰ هزار میلیارد تومانی که در بودجه سال جاری 
تأدیه  کم نظیرترین  شده،  گرفته  نظر  در  منظور  این  برای 
الحمدلله  و  بوده  تأمین اجتماعی  سازمان  به  دولت  بدهی 
برای  سه گانه  قوای  و  دولت  سوی  از  همکاری  حداکثر 
انجام این تأدیه بدهی صورت گرفت و این روند باید ادامه 

داشته باشد و ان شاءالله ادامه خواهد داشت.
موسوی در ادامه اظهارکرد: طی دو سال گذشته بالغ بر یک 
میلیون و نهصد هزار نفر بیمه شده جدید به صندوق اضافه 
پیامش  سال،   دو  این  در  ما  همکاران  دستاوردهای  شد. 
پیدا  غلبه  بر مشکلات صندوق  می توانیم  ما  که  است  این 
نشان  دستاوردها  نیستیم.  مستأصل  موانع  برابر  در  و  کنیم 
داشته  جدی  اراده  و  عزم  و  کنیم  تدبیر  اگر  که  می دهد 
با همگرایی که میان ما و شرکای اجتماعی وجود  باشیم، 

دارد، گره ها باز می شود.
رو  حرکت  به  اشاره  با  تأمین اجتماعی  سازمان  مدیرعامل 
به رشد و توسعه خدمات این سازمان طی دو سال گذشته 
سهم  پذیرفتیم،  را  سازمان  مسئولیت  ما  که  زمانی  گفت: 
بود  تومان  هزار   ۲۳ بازنشستگان  تکمیلی  بیمه  در  سازمان 
و این عدد امروز به ۱۰۲۵۰۰ تومان رسیده است. توسعه 
مقدورات  به  باید  اما  است،  ما  وظیفه  خدمات  روزافزون 

هم توجه کرد.
وی افزود: جهت رشد در صندوق تأمین اجتماعی به لطف 
البته  است.  مثبت  اجتماعی  شرکای  همگرایی  و  خداوند 
همه مشکلات به یک باره و با هم حل نمی شود بلکه باید 
از  بخشی  سال  هر  و  برسیم  اولویت گذاری  نظام  یک  به 
کنار حوزه کسب وکار  باید در  ما  کنیم.  را حل  مشکلات 
وقتی  کنیم.  تلقی  خود  برای  فرصتی  را  آن  و  باشیم  هم 
و  بایستیم  آنها  پشت  کوه  مثل  شدند  مواجه  مشکلات  با 

حمایت کنیم، چرا که آنها بیمه پرداز ما هستند.
میلیارد  هزار   ۳ حدود  کرونا،  بیماری  دوره  همین  در   
تومان بخشودگی جرایم بیمه ای اتفاق افتاد. در طرح اخیر 
بخشودگی جرایم بیمه ای نیز ۲6 هزار کارگاه از آن استفاده 
کردند و بالغ بر ۱۰ هزار میلیارد تومان اثر مالی اتفاق افتاد. 
ما باید در کنار حوزه کارفرمایی باشیم و مواهب بیمه ای را 
برای کل آحاد جامعه اعم از کارگر، کارفرما و بازنشسته 

به وجود بیاوریم.
اسلامی  جمهوری  بزرگ  دستاوردهای  درباره  موسوی 
فقط  انقلاب  از  قبل  گفت:  تأمین اجتماعی  در حوزه  ایران 
بیمه های  پوشش  تحت  میلیونی   ۳۵ جامعه  از  درصد   ۲۰
اجتماعی بودند، اما امروز به برکت تلاش شما بیش از 7۳ 
درصد جامعه ۸۵ میلیونی تحت پوشش بیمه های اجتماعی 

قرار گرفته اند.
مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به اینکه بخشی 
مثل  پیرامونی  حوزه های  از  ناشی  صندوق  مشکلات  از 
سازمان،  حرکت  برآیند  کرد:  اظهار  است،  تورم  افزایش 
مثبت و رو به رشد و توسعه است و برآوردهای کارشناسی 
برای  خوبی  سال  آینده؛  سال  که  دارند  آن  از  حکایت 
سازمان تأمین اجتماعی و ذی نفعان این سازمان خواهد بود. 
این مسیر تحولی،  اولویت است و در  توسعه خدمات در 

شرکای اجتماعی، پشتوانه های ما هستید. 
این  در  تأمین اجتماعی  سازمان  روابط عمومی  گزارش  به 
نشست، همچنین تعدادی از نمایندگان و فعالان تشکل های 
کارگری، کارفرمایی و بازنشستگان استان سمنان، مسائل و 
درخواست های  خود را با مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی 

در میان گذاشتند.

وزیر بهداشت اعلام کرد

تسهیلاتویژهفرزندآوریبرایدانشجویانعلومپزشکی
برنامه ای برای کاهش زایمان سزارین

وزیر بهداشت با تاکید بر اینکه جوانی جمعیت مسأله نخست 
فرزندآوری  ویژه  تسهیلات  ارایه  از  است،  بهداشت  وزارت 

برای دانشجویان علوم پزشکی خبر داد.
حمایت  و  جمعیت  جوانی  ملی  قرارگاه  نشست  نوزدهمین 
 - اللهی  عین  بهرام  دکتر  با حضور  گذشته  روز  خانواده  از 
وزیر بهداشت درمان و آموزش پزشکی در ستاد مرکزی این 

وزارتخانه برگزار شد.
و  جزئیات  در خصوص  نشست  این  حاشیه  در   اللهی  عین 
این  در  داشت:  اظهار  جمعیت  قرارگاه  نوزدهمین  مصوبات 
جلسه همه ادارات کل و معاونت هایی که در پیشبرد سیاست 

جوانی جمعیت موثرند، در جلسه حضور داشتند.
دغدغه  جمعیت  جوانی  که  این  بر  تاکید  با  بهداشت  وزیر 
نشست های  در  همواره  کرد:  خاطرنشان  ماست،  اصلی 
کارشناسی و مدیریتی خود به این مسأله مهم و حیاتی توجه 
داریم؛ زیرا یکی از تهدیداتی که آینده کشور ما را به مخاطره 

می اندازد  مسأله سالخوردگی جمعیت است.
وی از صدا و سیما خواست تا موضوع جوانی جمعیت را به 

عنوان یک ماموریت ویژه دنبال کند.
این است که رسانه ملی  شبکه  ما  پیشنهاد  عین اللهی گفت: 
ای با هدف فرهنگسازی در حوزه جوانی جمعیت راه اندازی 
کند و یا سهم قابل توجهی از برنامه های شبکه های موجود 
آن  راهکارهای  و  ها  مؤلفه  جمعیت،  جوانی  به  را  خود 

اختصاص دهد.
ای  مسأله  جمعیت،  جوانی  موضوع  بهداشت،  وزیر  گفته  به 
عوامل  سهم  بتوان  که  میزانی  به  و  است  ملی  و  فرهنگی 
بیشتر  ها  موفقیت  کرد  تقویت  حوزه  این  در  را  فرهنگی 

خواهد شد.

را  جمعیت  جوانی  راهبردهای  اینکه  بر  تاکید  با  اللهی  عین 
اجرایی می کنیم، گفت: در  قانون مصوب مجلس   بر اساس 

ماده ۲6 قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت تصریح 
شده است که دستیاران و دانشجویان دارای فرزند، از مزایای 
جمله  از  کاری  تسهیلات  بنابراین  شوند؛  بهره مند  ای  ویژه 
مرخصی، کاهش نوبت های شب کاری و موافقت با میهمانی 
در دانشگاه دیگر برای بانوان باردار و دارای فرزند کوچک 

در نظر گرفته  شده است.
برای  را  جمعیت  جوانی  قانون  اینکه  بیان  با  اللهی  عین 
دانشگاه های علوم پزشکی به  عنوان یک شاخص عملکردی 
در نظر گرفته ایم و بر اساس برای هر دانشگاه  کارنامه صادر 
کشور  سراسر  پزشکی  علوم  های  دانشگاه  گفت:  می کنیم، 
مرکزی،  با جوانی جمعیت همچون ستاد  ارتباط  در  موظفند 
کارگروه و کمیته های عملیاتی تشکیل دهند و اقدامات  خود 

را به ما منعکس کنند.
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: دانشگاه علوم 
از  حمایت  و  جمعیت  جوانی  خصوص  در  زنجان  پزشکی 
علوم  دانشگاه های  سایر  به  نسبت  را  نخست  رتبه  خانواده 

پزشکی کسب کرده است.
عین اللهی ادامه داد: در هر استان یک مرکز ناباروری سطح ۳ 
ایجاد شده  تا تمام خدمات ناباروری در مراکز دولتی انجام 
گیرد و تحت پوشش بیمه باشد؛ با این حال در حال حاضر 
۵۰ درصد ظرفیت مراکز خدمات درمان ناباروری خالی است 
و حال آن که افراد می توانند به این مراکز مراجعه و درمان 

خود را تحت پوشش بیمه انجام دهند.
وزیر بهداشت خاطرنشان کرد: در درمان ناباروری زمان مهم 
که  چرا  گیرد؛  زمان خود صورت  در  باید  کار  این  و  است 
از  درمان  طلایی  فرصت  است  ممکن  انداختن،  تاخیر  به  با 

دست برود.
سطح  ناباروری  درمان  مرکز   6۰ که  این  بیان  با  اللهی  عین 
طب  از  استفاده  افزود:  کرده ایم،  ایجاد  کشور  سراسر  در   ۲
بر  درمانی  خدمات  و  شده  آغاز  ناباروری  درمان  در  ایرانی 
که  شود  می  ارائه  نابارور  های  زوج  به  ایرانی  طب  مبنای 

بعضی از این خدمات تحت  پوشش بیمه قرار دارد.
وزیر بهداشت گفت: یکی از اهداف ما این است که نسبت 
سزارین به زایمان طبیعی را به کمتر از ۲۰ درصد برسانیم و 

مراکز درمانی  بر این اساس رتبه بندی می شوند.
وی در پایان اظهار امیدواری کرد که در حوزه جوانی جمعیت 
شهرداری ها  و  سیما  و  صدا  همچون  فرهنگی  نهادهای  تمام 
به میدان بیایند تا بتوانیم به شاخص های جمعیتی توانمند و 

قدرتمند دست یابیم.
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۱۲ بازارچه محلی در مناطق چهارگانه 
شهر قزوین افتتاح می شود زمان  اینکه  اعلام  با  اسلامی  جمهوری  گمرک  کل  رییس 

سیزدهم  دولت  گفت:  است،  یافته  کاهش  گمرکی  تشریفات 
مواد  اساسی،  واردات کالاهای  تعرفه های گمرکی  با کاهش 
اولیه، دارو و تجهیزات و ماشین آلات خطوط از دریافت ۶۰ 

هزار میلیارد تومان چشم پوشی کرده است.
»محمد رضوانی فر« اظهار داشت: دولت سیزدهم در راستای 

کنترل قیمت و کاهش تورم در سال جاری مجموعه ای 
از سیاست ها را در حوزه حقوق ورودی گمرکی، کاهش 
کالاهای  بر  افزوده  ارزش  بر  مالیات  و  بازرگانی  سود 
ماشین آلات  و  تجهیزات  و  دارو  اولیه،  مواد  اساسی، 
خطوط تولید اعمال کرده است، به عنوان مثال در بند ب 
و  اولیه  مواد  ورودی  امسال حقوق  بودجه  هفت  تبصره 

دارو از چهار به یک کاهش داده شد.
وی افزود: همچنین بر اساس لایحه دو فوریتی که دولت 
تقدیم مجلس کرد و مورد تصویب قرار گرفت، مالیات 
به  بود  درصد   ۹ که  اساسی  کالاهای  افزوده  ارزش  بر 
دولت  هیات  مصوبه  در  و  کرد  پیدا  کاهش  درصد  یک 
در مورخه ۲۱ خردادماه بیش از ۳۵۰ کالا شاهد کاهش 
مقدار  کمترین  به  یا  بودند  بازرگانی  سود  حداکثری 

رسیدند یا عدد صفر را تجربه کردند.
این  کاهش  با  دولت  اینکه  بیان  با  گمرک  کل  رییس 
مردم  نفع  به  تومان  میلیارد  هزار   ۶۰ دریافت  از  تعرفه 

چشم پوشی کرده است، خاطرنشان کرد: مجموع آمار حقوق 
ورودی در مورد کالاهای نام برده شده با اعداد قبلی و روند 
 ۵۰۰ و  هزار   ۲۸ ورودی  حقوق  احتساب  با  نیافته  کاهش 

تومانی به عدد بزرگی دست می یابیم.
وی تاکید کرد: این در حالی است که جمع واریزی گمرک 
شامل حقوق ورودی خودرو، تلفن همراه، مالیات بر ارزش 
عوارض صادراتی  در  گمرک  درآمدی  درصد   ۲۰ و  افزوده 
به خزانه تا ۲۰ مردادماه ۵۹ هزار میلیارد تومان می رسد که 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۹۰ درصد رشد را تجربه 

کرده است.
و  تخفیفات  از  مجموعه ای  اینکه  بیان  با  فر  رضوانی 
معافیت های گمرکی نیز از مصوبات بوده است، تصریح کرد: 
همین  در  بودجه  قانون   ۶ تبصره  ن  بند  اساس  بر  عدد  این 
 ۸۰۰ و  هزار  به هفت  تجارت  از  دولت  برای حمایت  مدت 

میلیارد تومان رسیده است.
واردات یک هزار و ۶۰۰ خودرو در کمتر از پنج ماه

جاری  سال  در  خودرو  واردات  خصوص  در  فر  رضوانی 
گفت: قانون خودروهای کارکرده در مجلس شورای اسلامی 
همکاری  با  آن  اجرایی  آیین نامه  اما  شده،  ابلاغ  و  مصوب 
وزارت صمت، گمرک، محیط زیست و سازمان استاندارد در 
حال تدوین است که اجرای آن بر عهده وزارت صمت است.

وی افزود: از دیگر مباحث در زمینه واردات خودرو مربوط 
اقتصادی است که ۱۰۸ هزار دستگاه  به مناطق آزاد و ویژه 
به سرزمین  بتوانند  که  داشت  مناطق وجود  با پلاک  خودرو 
اصلی وارد شوند، اما در همان بهمن ماه سال گذشته مغایر 

قانون خودرو تشخیص داده شد و از دستور کار خارج شده 
است.

دستگاه   ۶۲۱ و  هزار  یک  اینکه  بیان  با  گمرک  کل  رییس 
کشور  به  نو  خودروی  جاری  سال  مردادماه   ۲۰ تا  خودرو 
با  دستگاه   ۶۹۳ میزان  این  از  کرد:  تاکید  است،  شده  وارد 
انجام کامل تشریفات از گمرک ترخیص شده و ۹۲۸ دستگاه 

نیز در حال انجام تشریفات گمرکی است، هنوز اظهاری بیش 
از این تعداد به گمرک انجام نشده است.

وی با بیان اینکه خودروها از مبدأ چین، امارات متحده عربی 
کرد:  تاکید  است،  شده  کشور  وارد  اروپایی  کشورهای  و 
چانگان، فیات، کیا و هیوندا از جمله خودروهایی است که 

وارد شده است.
زمان تشریفات گمرکی کاهش یافته است

رضوانی فر با بیان اینکه یکی از شاخص های مهم عملکردی 
در سازمان جهانی گمرک، مدت زمان تشریفات گمرکی در 
قطعی،  واردات  در  داشت:  اظهار  است،  مختلف  رویه های 
ترانزیت  موقت،  صادرات  قطعی،  صادرات  موقت،  ورود 
کاهش  باید  تشریفات  انجام  زمان  متوسط  پستی  امانات  و 
و  می شود  گمرک  به  مربوط  زمان  این  از  بخشی  کند؛  پیدا 
بخش دیگر زمانی است که ارائه مجوزها و پاسخ استعلام در 

نهادهای دیگر به طول می انجامد.
قطع  طور  که  گمرکی  تشریفات  زمان  کاهش  افزود:  وی 
کاهش یافته است و هر دستگاه تلاش کرده تا زمان رسیدگی 
به مسائل مربوط به رویه های مختلف گمرکی دو تا سه روز 
هفت  از  بیشتر  نباید  قانون  مطابق  و  باشد  گذشته  از  کمتر 
روز به طول انجامد؛رییس کل گمرک با بیان اینکه برخی از 
کرد:  تصریح  است،  انجام  قابل  ساعت  چند  در  مراحل  این 
زمان  کنترل محصول  آزمایشات در خصوص  از  برخی  البته 
استاندارد  یا  دارو  و  غذا  سازمان  از  نمی توانیم  و  است  بر 
درخواست داشته باشیم برخی کالاها که نیاز به زمان کشت 
به  سرعت  به  دارند  میکروبی  مطالعه  به  نیاز  آزمایشگاه  در 

گمرک پاسخ دهند.
تا سرعت تشریفات گمرکی را  افزود: در تلاش هستیم  وی 
بالا ببریم، خدمات را در مرزهای مهم و کشورهای همسایه 
نیز  دیگر  کشورهای  گمرک  باید  البته  و  کنیم  شبانه روزی 
این خدمات را ارائه دهیم و همچنین خدمات را به صورت 
نیز  تعطیل  روز  حتی  تا  دهیم  انجام  برخط  و  غیرحضوری 

فعالیت ها ادامه داشته باشد.
سرعت  پاسخگویی  زمان  کاهش  فر،  رضوانی  گفته  به 
دیگر  سوی  از  و  می دهد  افزایش  را  تجارت  گردش 
طور  به  اما  می یابد،  کاهش  نیز  تجار  خدمات  هزینه 
ترخیص  اختصاصی  انبار  یکسره  از حمل  استفاده  کلی 
تولیدکنندگان  به  که  است  شرایطی  جمله  از  درصدی 
برای کاهش زمان ارائه خدمات انجام می شود.رییس کل 
گمرک ایران تصریح کرد: وارداتی انجام و محصولی به 
کالا  صاحب  دلیلی  هر  به  اما  می شود؛  اظهار  گمرکی 
امکان اخذ مجوز دامپزشکی، استاندارد، غذا و دارو یا 
شفافی  قانونی  مسیر  نمی کند؛  دریافت  را  نباتات  حفظ 
وجود دارد و اقدام در هر زمینه ای بر اساس مصوبات 
و ابلاغیه های نهادهای ذی ربط عمل می شود، اگر تا پنج 
ماه موفق به دریافت مجوزها نشود کالا متروکه می شود.

خاص  شرایط  و  مصوبات  اساس  بر  افزود:  وی 
ضوابط  این  کالاها  از  برخی  برای  ظالمانه،  تحریم های 
برای  مثال  به عنوان  را مطابق مصوبات شعام عمل می کنیم؛ 
کالاهای اساسی که واردکننده مربوط به دولت می شود کالا 
را متروکه نمی کنیم، حتی اگر از زمان مشخص شده، گذشته 
مجوزها  دریافت  یا  ارز  تخصیص  است  ممکن  زیرا  باشد، 
وارد  کالایی  کرد:  خاطرنشان  فر  باشد.رضوانی  بر  زمان 
می شود مطابق ضوابط می تواند بیشتر از زمان تعیین شده در 
می انجامد  به طول  مجوز  اخذ  دلیل  هر  به  اما  بماند؛  گمرک 
ندارد  نیز  ترخیص  اجازه  گمرکی  تشریفات  پایان  زمان  تا 
نهادهای  بلکه  نمی شود؛  گمرک  به  مربوط  نیز  زمان  این  که 
مربوطه باید پاسخگوی آن باشند.وی با بیان اینکه هر کالایی 
باید توجه کرد روز ترخیص  اما  برای نگهداری دارد؛  زمان 
اظهار  بهداشتی در خصوص آن رعایت شده است،  ضوابط 
گمرک،  در  مانده  ماه   ۱۷ گوشت های  خصوص  در  داشت: 
سازمان استاندارد آن را برای مصارف صنعتی مناسب اعلام 
اساسی  کالای  گروه   ۱۴ برای  که  کرد  توجه  باید  اما  کرد، 
چهارماهه  در  چایی  و  شکر  گوشت  ذرت  جو  گندم  شامل 
ارزش چهار  به  تن  هزار   ۳۰۰ و  میلیون  هفت  امسال حدود 
است.رضوانی  شده  وارد  کالا  دلار  میلیون   ۸۰۰ و  میلیارد 
این میزان حجم وارداتی ۲۰۰ تن شرایط  تاکید کرد: در  فر 
خاصی پیدا می کند که اگر نسبت کل را در نظر بگیریم، در 
این شرایط سخت کالای اساسی وارد می شود مقیاس عدد را 
باید مورد توجه قرار بگیرد که چهار هزار و ۵۰۰ اظهارنامه 
به سازمان های مربوطه در این بخش ارائه شده است. نواقص 
باید رفع شود؛ اما عملیات کلان انجام شده سازمان ها را برای 

انجام عملیات های بزرگ نباید نادیده گرفت.

رییس گمرک خبر داد:

چشم پوشی دولت از درآمد ۶۰ هزار میلیارد تومانی با هدف حمایت از سفره مردم

با  محلی  بازارچه   ۱۲ بار  نخستین  برای  گفت:  قزوین  شهردار 
هدف تسهیل در  دسترسی مردم شهر برای تامین کالاهای مورد 

نیاز  شهروندان راه اندازی می شود.
پروژه  های  از  بازدید  ای  تور رسانه  مهدی صباغی در جریان 
عمرانی مجموعه مدیریت شهری قزوین به مناسبت بزرگداشت 
روز خبرنگار با بیان این مطلب که  شهر پویا به کمک خبرنگاران 
دغدغه مند ساخته می شود افزود :خبرنگاران مانند پل ارتباطی 
ظرفیت  از  باید  راستا  این  در  و  هستند  مسئولان  و  مردم  بین 
فرهنگی و اجتماعی اهالی رسانه، جهت بالندگی و پویایی شهر 
های  بازارچه  سازی  فعال  مورد  در  وی  کنیم.  استفاده  بخوبی 
به  ها  بازارچه  این  داد:  توضیح  قزوین  شهر  سطح  در  محلی 
منظور تامین مایحتاج مورد نیاز مردم و به صورت عرضه مستقیم 
با نظارت و  لبنیاتی  ، مواد پروتئینی و  بار  تره  میوه ، سبزی و 
قیمت مصوب شهرداری و به ازای صدور فاکتور به خریداران 

راه اندازی می شود  .
وی ادامه داد : میوه ها و محصولاتی که در آن عرضه می شود از 
تهران تهیه شده و قیمت مناسبی دارند و این بازارچه ها امکان 
استفاده از ظرفیت های موجود در تهران را برای قزوین هم فراهم 
می کنند .وی با ذکر این نکته که با راه اندازی این بازارچه ها  
زمینه کنترل و نظارت بر قیمت ها و جلوگیری از گرانفروشی مهیا 
می شود افزود: تمامی غرفه داران موظفند به خریداران فاکتور 
ارائه کنند و با تعبیه یک ترازوی شاخص در خروجی بازارچه 
، خریداران می توانند وزن محصولات خریداری شده را کنترل 
و راستی آزمایی کنند.شهردار قزوین در بخش دیگری از سخنان 
اشاره  شهرداری   اقدام  دست  در  های  پروژه  تشریح  به  خود 
کرد و گفت :کلان پروژه کمربندی شرق شهر قزوین بزودی با 

حضور مسئولان کشوری افتتاح می شود 
صباغی توضیح داد: اجرای مسیر کمربندی شرق به عنوان یکی 
از ضرورت ها و نیاز اصلی شهر قزوین برای کاهش بار ترافیک، 
کاهش  و  هزینه  وقت،  در  جویی  صرفه  تصادفات،  و  سوانح 

مصرف سوخت از اهمیت ویژه ای برخودار است.
وی از اهالی رسانه خواست در مسیر امیدافزایی در جامعه قلم 
و  اجرایی  های  دستگاه  رسانی  اطلاع  با  مسیر  این  در  و  بزنند 
خدمات متنوع  شهرداری قزوین امید به روزهای روشن آینده 
را در سطح شهر تقویت کنند.رئیس شورای اسلامی شهر قزوین 
هم در ادامه با ذکر این نکته که خبرنگاران با نقد منصفانه،می 
توانند به تصمیم گیری درست مدیران کمک کنند گفت :ارتباط 
تنگاتنگ مسئولان با فعالان رسانه موجب می شود تا  خدمات 
تکمیل  فرمانی  دهیم.علی  ارائه  شهروندان  به  مطلوبتری  و  بهتر 
نیمه تمام را اولویت اصلی شورای اسلامی شهر و  طرح های 
شهرداری قزوین ذکر کرد و افزود:در حال حاضر بخشی از این 
طرح ها افتتاح شده است و تعداد دیگری نیز در آینده نزدیک 
به بهره برداری خواهد رسید.مدیر پروژه تئاتر شهر قزوین هم 
در این تور بازدید  در مورد پروژه نیمه کاره مجموعه تئاتر شهر 
قزوین  گفت: ساخت مجموعه تئاتر شهر در منطقه دو شهرداری 
قزوین در کنار بوستان ملت از سال ۹۷ آغاز شد و تکمیل آن 
از مطالبات هنرمندان تئاتر و اهالی هنر است.عبدالرضا حسامی 
تصریح کرد: تئاتر شهر قزوین با یک هزار و ۹۷۲ مترمربع زیربنا 
دارای یک طبقه زیرزمین، همکف و طبقه اول است و در آن 
بینی  پیش  و  طراحی  هم  تخصصی  های  سالن  و  انتظار  سالن 
و  دارد  ظرفیت  نفر   ۲۲۰ تئاتر  سالن  کرد:  بیان  است.وی  شده 
که  محوطه ساخته شده  در  نفر  ظرفیت۱۲۰   با  هم  روباز  سن 
علاوه بر نمایش برای برگزاری تعزیه هم مناسب است و برای 
احداث آن  ۳۲ میلیارد تومان هزینه شده است.گفتنی است: در 
جریان این تور رسانه ای خبرنگاران رسانه های جمعی استان 
پروژه های عمرانی مجموعه مدیریت شهری قزوین  از  قزوین 
شامل،کمربندی مرحوم آیت اله باریک بین و پروژه اتصال پل 
پیامبر اعظم )ص( به پل امام رضا)ع(،خانه تئاتر شهر و بازارچه 
برکت در شهرک مینودر با حضور صباغی شهردار و رئیس و 

اعضای شورای اسلامی شهر قزوین بازدید کردند.
خبرنگار نسیم - تهمینه مافی - قزوین

چالش ۱3 میلیارد تومانی تراز مالی 
اتاق بازرگانی قزوین  

های  از چالش  یکی  قزوین گفت:  استان  بازرگانی  اتاق  رئیس 
اتاق بازرگانی قزوین  بدهی ۱۳میلیارد و ۶۰۰ میلیون  تومانی 
باقیمانده از دوره قبل است . مهدی عبدیان در نشست مطبوعاتی 
به مناسبت گرامیداشت روز خبر نگار بار منفی  تراز مالی اتاق 
بازرگانی را از چالش پیش روی این اتاق ذکر کرد و افزود : این 
میزان بدهی در دور جدید فعالیت اتاق بازرگانی باید پرداخت 
شود. وی با تاکید بر لزوم حمایت و تشویق فعالین حوزه صنعت 
ارتقاء جایگاه  بازرگانی و  برای دریافت کارت  استان  تولید  و 
اتاق بازرگانی استان توضیح داد :در  حالی که بیش از ۳۶۰۰ 
واحد تولیدی در استان قزوین دارای  پروانه بهره برداری هستند  
این  از  و  است  شده  صادر  بازرگانی  کارت   ۴۰۰ حدود  فقط 

تعداد نیز  ۲۵۰ کارت آن عضویت دارد . 
و  بازارهای جدید صادراتی  شناسایی   ، امور  در  شفافیت  وی 
تعامل بیشتر با رسانه ها را از برنامه های در دستور کار اتاق 
دور  در   : شد  آور  یاد  و  کرد  ذکر  جدید  دوره  در  بازرگانی 
جدید هیئت رئیسه اتاق بازرگانی استان  درصدد هستیم ارتباط 
بیشتری با رسانه ها داشته باشیم و در تولید و تجارت و بخش 
های صنعت و معدن و کشاورزی هم تحول مناسبی ایجاد کنیم. 
 رئیس اتاق بازرگانی استان قزوین بر لزوم ساماندهی وضعیت 
این  در   :  : گفت  و  کرد  تاکید  قزوین  بازرگانی  اتاق  عملکرد 
شهرک صنعتی کاسپین  فقط ۳۸ واحد کارت بازرگانی از قزوین 
و ۷۶ واحد از تهران کارت خود را دریافت کرده اند و باید این 
شرایط  ایجاد  بدنبال   : افزود  عبدیان  ساماندهی شود.  وضعیت 
راحت و سهل تر و تشویق هایی برای صدور کارت بازرگانی 
آمادگی  بازرگانی  کارت  صدور  واحد  یک  ایجاد  با  و  هستیم 
داریم در کمتر از ۲۴ ساعت این کارت را صادر و تحویل دهیم. 
بازرگانی  اتاق  در  تخصصی  کمیسیون    ۶ اندازی  راه  از  وی 
قزوین خبر داد و اظهار داشت : کمیسیون های تخصصی یکی 
از بازوهای اتاق بازرگانی محسوب می شوند که در این راستا 
تاکنون ۶ کمیسیون تخصصی و یک کمیته راه اندازی فعال شده 
اند . وی اضافه کرد: حوزه گردشگری در استان کمی مغفول 
مانده که باید خانه های تاریخی و گراند هتل را فعال کنیم که 
خوشبختانه از سوی استاندار و معاون اقتصادی اختیارات خوبی 
داده شده تا بتوانیم واحدهایی که به تملک بانک ها درآمده اند 

را سامان دهیم  . 
بازاریابی صادراتی در کشورهای هدف  

رئیس اتاق بازرگانی استان قزوین در بخش دیگری از سخنان 
در  شده  تولید  کالاهای  صادرات  وضعیت  مورد  در  خود  
اتاق  های  برنامه  اولویت  در  صادرات  موضوع  گفت:  استان  
است و گزارش های دریافتی نشان می دهد در حال حاضر ۸۰ 
درصد صادرات استان به ۵ کشور عراق، چین، امارات، ترکیه 
برای  بازارهای جدید صادراتی  به  دنبال  باید  افغانستان  که  و 
کالاهای ایرانی باشیم. عبدیان افزود : تیمی را مشخص کرده ایم 
تا آمار دقیق منطقه ای ، ملی و جهانی را از کالاهای صادراتی به 
کشورها استخراج کنند تا در کنار آن ظرفیت تولید و بازارهای 

هدف را شناسایی و برای آن برنامه ریزی کنیم.  
در  و  هستیم  اتاق  برای  درآمدزایی  بدنبال  کرد:  اضافه  عبدیان 
این راستا یک بانک تخصصی و یک صرافی و پنجره واحد نیز 
بزودی در اتاق راه اندازی خواهد شد که کمک فعالان اقتصادی 

است.       خبرنگار نسیم - تهمینه - قزوین

 

شورای  مجلس  ومحاسبات  بودجه  برنامه،  کمیسیون  عضو 
بهبود  باعث  کشور  خارجی  تجارت  رونق  گفت:  اسلامی 
وضعیت تراز پرداخت ها و درآمدهای ارزی و کاهش تورم 

کالاها شده و امیدوارکننده است.
»جعفر قادری« اظهار داشت: امروز ما در حوزه اقتصادی به 
بازدارندگی رسیده ایم و فشارهای آمریکا و اروپا نمی تواند 

اقتصاد ما را دچار تلاطم کند.
کشورهای  با  دولت  روابط  گسترش  سایه  در  افزود:  وی 
منطقه  و همینطور آفریقا و آمریکای جنوبی در یک سال اخیر 
صادرات نفتی و غیر نفتی ما افزایش چشمگیری داشته است.

این نماینده مجلس گفت: رونق تجارت با کشورهای مختلف 
و رشد اقتصادی چهار درصدی ناشی از آن باعث شده تا 
ضمن نزولی شدن رشد نقدینگی کشور، صرف سفته بازی 
در بازار ارز و طلا نشود و امروز شاهد آرامش قابل توجهی 

در این حوزه باشیم.
قادری خاطرنشان کرد: در حوزه بازار خودرو و مشابه آن 
بازار مسکن ما شاهد یک آرامش نسبی هستیم، اگرچه هنوز 
اما  نشده  وارد  به کشور  توجهی  قابل  خودروهای خارجی 
حرکت خوبی در این مسیر شروع شده و ادامه کار در کنار 
ثبات بازار ارز شرایط مطلوبی را برای کشور رقم خواهد زد.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس افزود: پیش از این 
رشد  این  که  داشتیم  را  درصد   ۴۰ بالای  نقدینگی  رشد 
نشان  این  و  رسیده  درصد   ۳۰ از  کمتر  به  امروز  نقدینگی 
دهنده یک تحول اساسی در حوزه سیاست گذاری اقتصادی 

کشور است.
کشورهای  با  اقتصادی  روابط  گسترش  داشت:  اظهار  وی 
بزرگی همچون چین و روسیه و مبادلات اقتصادی گسترده 
ما  و  شده  ما  کشور  تجارت  رونق  باعث  کشورها  دیگر  با 
امروز ثمرات اقتصادی مثبت آن را در بهبود وضعیت تراز 
پرداخت ها و درآمدهای ارزی و کاهش تورم کالاها مشاهده 
می کنیم، کما اینکه بر اساس اعلام رئیس کل بانک مرکزی 
تورم کالایی در تیرماه به صفر رسیده که امیدوارکننده است.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

کاهش رشد نقدینگی بیانگر تحول 
در سیاست گذاری است 

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 140260318004002587 مورخه 1402/04/12 هیات 
های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
مالکانه مریم  ثبتی رودبار تصرفات   فاقد سند رسمی مستقر در واحد 

شهبازی  فرزند محمد حسن  مورد تایید قرار گرفت 
مساحت  به  احداثی  اعیان  بر  مشتمل  زمین  قطعه  یک  1-ششدانگ 
238/48 مترمربع به شماره پلاک فرعی 182مجزی از پلاک 107 از 
اصلی 47 واقع در شهران بخش 18 گیلان از مالکیت محمد تقی زارع 
گیاشی  و غیره به آدرس شهرستان رودبار شهران  محرز گردیده است.

نوبت آگهی می شود در  مراتب در دو  اطلاع عموم  منظور  به  لذا   
اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  به صدور  نسبت  اشخاص  که  صورتی 
ماه   2 مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند ، بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
رییس ثبت اسناد رودبار-  اکبری

تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/08
تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/05/23

م الف 503
*************

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 140260318004002386 مورخه 1402/04/05 هیات 
های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
امیر  مالکانه  تصرفات   رودبار  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد 

چراغی ویشانی   فرزند رودیانی  مورد تایید قرار گرفت 
مساحت  به  احداثی  بنای  با  مشجر  زمین  قطعه  یک  1-ششدانگ 
از   1 پلاک  از  254مجزی  فرعی  پلاک  شماره  به  مترمربع   2327/80
اصلی 56 واقع در ویشان بخش 17 گیلان از مالکیت خان بابا آذری     

و غیره به آدرس شهرستان رودبار ویشان   محرز گردیده است.
نوبت آگهی می شود در  مراتب در دو  اطلاع عموم  منظور  به  لذا   
اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  به صدور  نسبت  اشخاص  که  صورتی 
ماه   2 مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند ، بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
رییس ثبت اسناد رودبار

  اکبری
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/08

تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/05/23
م الف 499

******************
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 140260318004002385 مورخه 1402/04/05 هیات 
های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
امیر  مالکانه  تصرفات   رودبار  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد 

چراغی ویشانی   فرزند رودیانی  مورد تایید قرار گرفت 
1-ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 1235/80 مترمربع به 
شماره پلاک فرعی 255مجزی  از پلاک 1 از اصلی 56 واقع در ویشان 
بخش 17 گیلان از مالکیت خان بابا آذری   و غیره به آدرس شهرستان 

رودبار ویشان   محرز گردیده است.
نوبت آگهی می شود در  مراتب در دو  اطلاع عموم  منظور  به  لذا   
اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  به صدور  نسبت  اشخاص  که  صورتی 
ماه   2 مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند ، بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
رییس ثبت اسناد رودبار

  اکبری
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/08

تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/05/23
م الف 501

***************
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 140260318004002382 مورخه 1402/04/05 هیات 
های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی رودبار تصرفات  مالکانه عباس 

عباسی رزگاهی فرزند حسین   مورد تایید قرار گرفت 
شماره  به  مترمربع   2817/81 مساحت  به  باغ  قطعه  یک  1-ششدانگ 
از اصلی 6 واقع در داکدره  از پلاک 238  پلاک فرعی 670مجزی 
بخش 18 گیلان از مالکیت بیوک عباسی  و غیره به آدرس شهرستان 

رودبار داکدره  محرز گردیده است.
نوبت آگهی می شود در  مراتب در دو  اطلاع عموم  منظور  به  لذا   
اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  به صدور  نسبت  اشخاص  که  صورتی 
ماه   2 مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند ، بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
رییس ثبت اسناد رودبار

  اکبری
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/08

تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/05/23
م الف 484

*****
آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان های فاقد 

سند رسمی شهرستان سیاهکل
تکلیف  تعیین  قانون   18  ،17  ،15  ،3 مواد   اجرای  در  اینکه  به  نظر 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و ماده 13 آیین 
نامه اجرایی آن متقاضی ذیل   با ارایه اسناد و املاک  عادی  و اسناد 
مشاعی درخواست  صدور سند مالکیت  نموده و  پرونده مورد نظر 
در هیات موضوع قانون مذکور مصوب 1390/09/20 مجلس شورای 
مالکیت   سند  اخذ  جهت  رای  صدور  به  منجر  نهایتا   مطرح  اسلامی 
گردیده است لذا مراتب به استناد  ماده 3 قانون  مذکور در دو نوبت 

به فاصله 15 روز جهت عمومی آگهی می گردد.
قریه قراء خان سیاهکل سنگ اصلی 106 بخش 16 گیلان 

شیرزاد  خانم  آقای/  مالکیت  در  21و12  از  مفروز   130 فرعی  پلاک 
محمد پور ملکرودی  ششدانگ یک باب ساختمان  به مساحت 72/09 

مترمربع از مالکیت اقای احمد علی حسن پور
لذا هر کس اعم از مجاوران و صاحبان حقوق و مالکین مشاع نسبت به 
اصل و حدود و مفروزی پلاک فوق واخواهی داشته باشد می تواند از 
تاریخ انتشار آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
قضایی  مراجع   به  ماه  و ظرف مدت یک  تحویل  سیاهکل  شهرستان 
تحویل  متبوعه  اداره  به  را  و گواهی آن  تسلیم  صالحه  دادخواست 
برابر  قانون مذکور  انقضای مدت  از  این صورت پس  غیر  در  نماید  
دادگاه  به  متضرر  مراجع  نیز  مالکیت   سند  صدور  به  نسبت  مقررات 

نخواهد بود.
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان سیاهکل

 قاسم زاده لالمی
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/05/08
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/05/23

م الف 749
*************************

آگهی موضوع  ماده 3 قانون و ماده ۱3 آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی وساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره  140260318022002525 مورخه 1402/04/24 هیات  
ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع   اول 
های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی  حوزه ثبت ملک ماسال  
شادمان  عینعلی  خانم  آقای/  متقاضی   بلامعارض  و  مالکانه  تصرفات 
پاسکه فرزند معصومعلی   به شماره شناسنامه 1  صادره از صومعه سرا  
در ششدانگ یک قطعه زمین محصور   به مساحت 5644/55 مترمربع 
مشتمل بر یک باب خانه ومحوطه   به مساحت 611مترمربع پلاک 232 
فرعی از 53 اصلی مفروزو مجزی شده از پلاک 6 فرعی از 53 اصلی 
واقع در قریه کفود مژد  بخش 25 گیلان خریداری از مالک رسمی 

فریدون نعیمی اکبر   محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شودو در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ  تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع 
مذکور  انقضای مدت  در صورت  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی 

وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
رییس ثبت اسناد و املاک - عبادی
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/08

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/05/23
م الف 915/1861

****
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
هیات   1402/04/18-  140260318011004580 شماره  رای  برابر 
های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
مالکانه و  ثبتی صومعه سرا تصرفات  فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
بلا معارض متقاضی  آقای/ خانم مریم موجودی نیای کسمائی  فرزند 
حسن  به شماره شناسنامه  8 صادره از صومعه سرا در ششدانگ  یک 
  210/69 مساحت  به  محوطه    و  خانه  یکباب  بر  مشتمل  زمین  قطعه 
از  شده  مجزی  و  مفروز  اصلی   49 از  فرعی    1211 پلاک  مترمربع 
پلاک 106 واقع در قریه کسماء  بخش 22 گیلان خریداری ازمالکیت 

معصومه پور کنعان لنگرودی  محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به   نسبت  اشخاصی  چنانچه  شود  می 
اعتراض داشته باشد می توانند از تاریخ اولین انتشار آگهی به مدت 
2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند ، بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 
عدم وصول  اعتراض مدت مذکور طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد. 
یداله شهبازی

 رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا
م الف 910/1105

تاریخ انتشار اول:1402/05/09
تاریخ انتشار دوم:1402/05/23

*****
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 140260318004002776 مورخه 1402/04/19 هیات 
های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی رودبار تصرفات مالکانه شهرام 

لادانیان رودباری  فرزند قنبر مورد تایید قرار گرفت 
1-ششدانگ یک باب خانه و محوطه  به مساحت 136/92 مترمربع به 
شماره پلاک فرعی 345مجزی از پلاک 55از اصلی 2 واقع در لاکه  
به آدرس شهرستان  غیره  و  بابالادانیان    مالکیت  از  بخش 20 گیلان 

رودبارلاکه محرز گردیده است.
نوبت آگهی می شود در  مراتب در دو  اطلاع عموم  منظور  به  لذا   
اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  به صدور  نسبت  اشخاص  که  صورتی 
ماه   2 مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند ، بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
رییس ثبت اسناد رودبار

  اکبری
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/23

تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/06/07
م الف 600

*****************
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
 1402/05/01 مورخه   140260318004003225 شماره  رای  برابر 
و ساختمان  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  هیات موضوع 
مالکانه  تصرفات  رودبار  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  های 
دولت جمهوری اسلامی ایران به نمایندگی وزارت تعاون کار و رفاه 
قرار  تایید  مورد  و حرفه ای کشور    فنی  اجتماعی سازمان آموزش 

گرفت 
مساحت  به  احداثی    اعیان  بر  مشتمل  زمین  قطعه  یک  1-ششدانگ 
1986/15 مترمربع به شماره پلاک فرعی 1351مجزی از پلاک 324از 
اصلی48واقع در ماشمیان   بخش 17 گیلان از مالکیت محبعلی جعفری     

و غیره به آدرس شهرستان رودبارماشمیان  محرز گردیده است.
نوبت آگهی می شود در  مراتب در دو  اطلاع عموم  منظور  به  لذا   
اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  به صدور  نسبت  اشخاص  که  صورتی 
ماه   2 مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند ، بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .

رییس ثبت اسناد رودبار
  اکبری

تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/23
تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/06/07

م الف 606
*****************************

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

140260318004002 و    140260318004002393 شماره  رای  برابر 
مورخه   140260318004002389 و  391و140260318004002390 
1402/04/05 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی رودبار تصرفات 
قرار  تایید  میرزایی شیر کده   فرزند شیخعلی  مورد  ابراهیم  مالکانه 

گرفت 
-ششدانگ یک قطعه باغ   به مساحت 15181/11 مترمربع که مقدار 
219/92متر مربع در حریم رودخانه قرر دارد  به شماره پلاک فرعی 
 17 بخش  شیرکده    در  واقع   55 اصلی  115از  پلاک  از  188مجزی 
گیلان از مالکیت شریف کارگر لیاولی     و غیره به آدرس شهرستان 

رودبار شیر کده  محرز گردیده است.
مقدار  که  مترمربع   2149/97 مساحت  به  باغ    قطعه  یک  -ششدانگ 
290/46 متر مربع در حریم رودخانه قرر دارد  به شماره پلاک فرعی  
257 مجزی از پلاک 1 از اصلی 56 واقع درویشان    بخش 17 گیلان 
به آدرس شهرستان رودبار  از مالکیت خدابخش چراغی      و غیره 

ویشان   محرز گردیده است.
مقدار  که  مترمربع   419/78 مساحت  به  باغ    قطعه  یک  -ششدانگ 
192/71 متر مربع در حریم رودخانه قرر دارد  به شماره پلاک فرعی  
واقع در درویشان    بخش 17  اصلی 56  از   1 از پلاک  258 مجزی 
به آدرس شهرستان  مالکیت خدابخش چراغی      و غیره  از  گیلان 

رودبار ویشان   محرز گردیده است.
مقدار  که  مترمربع   4327/41 مساحت  به  باغ    قطعه  یک  -ششدانگ 
235/41 متر مربع در حریم رودخانه قرر دارد  به شماره پلاک فرعی  
259 مجزی از پلاک 1 از اصلی 56 واقع درویشان    بخش 17 گیلان 
به آدرس شهرستان رودبار  از مالکیت خدابخش چراغی      و غیره 

ویشان   محرز گردیده است.
نوبت آگهی می شود در  مراتب در دو  اطلاع عموم  منظور  به  لذا   
اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  به صدور  نسبت  اشخاص  که  صورتی 
ماه   2 مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند ، بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
رییس ثبت اسناد رودبار

  اکبری
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/23

تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/06/07
م الف 604

********************
تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین  ماده ۱3  قانون  ماده 3  آگهی موضوع 

وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 140260318008002641 -  1402/04/31 هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
تصرفات  رودسر  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند 
بشماره  فرزنداحمد    سویری   نژاد   نجمه صوفی  بلامعارض   مالکانه 
شناسنامه 908  صادره از رودسر  در ششدانگ عرصه   یک قطعه زمین 
مشتمل بر بنای احداثی  به  مساحت 181/42  مترمربع  قسمتی از قطعه 
960 تفکیکی به پلاک 985 فرعی از   494 اصلی واقع در قریه شهر 
رودسر  بخش 29 گیلان خریداری از ماک رسمی   بنیاد علوی  محرز 

گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی 
میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید  ظرف 
مراجع  به  را  دادخواست خود  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  یکماه  مدت 
مذکور  انقضای مدت  در صورت  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
رییس اداره ثبت  اسناد و املاک رودسر

 قربانی  
تاریخ انتشار اول 1402/05/23
تاریخ انتشار دوم 1402/06/07

م الف 954



دوشنبه 23 مرداد 1402 -27 محرم 1445  -14 آگوست 2023 - شماره  66962

استان هااستان ها
خبرهای خوب اقتصادی 

از استان مازندران
 دولت سیزدهم با درک جایگاه و نقش بااهمیت مازندران در 
توسعه کشور تاکنون قدم های موثری از جمله رشد اقتصادی 
مشارکت  درصدی   ۴۴ نرخ  سال،   ۱۰ از  پس  درصدی  پنج 
اقتصادی و بازگرداندن ۱۹۸ واحد صنعتی به چرخه تولید در 

این استان برداشته است.
  مازندران با دارا بودن جمعیتی معادل حدو سه میلیون و ۳۰۰ 
مربع  کیلومتر  هزار   ۲۳ از  بیشتر  داشتن  اختیار  در  و  نفر  هزار 
چهار  حدود  حاضر  حال  در  متوسط  طور  به  کشور  مساحت 
درصد از تولید ناخالص ملی کشور را از آن خود کرده است 
و دولت سیزدهم با درک چنین جایگاه و موقعیت ویژه استان و 
بهره گیری از آنها برای توسعه اقتصادی و ورود سرمایه گذاری 

های جدید گام برداشته است.
رئیسی،  آیت الله  دولت  اقتصادی  های  دغدغه  دیگر  سوی  از 
انگاره های ویژه ای را در مناطق مختلف کشور به وجود آورده 
و مازندران نیز به دلیل برخورداری از شرایط خاص اقتصادی 
و زیرساختی، این روزها نقش خاصی در تحقق برنامه جهش 

اقتصادی دولت سیزدهم با جذب سرمایه گذار ایفا می کند.
های  جاذبه  با  گردشگری  قطب  عنوان  به  همواره  مازندران 
طبیعی پرُشمار از آن یاد می شد و شاید بواسطه همین عامل در 
سالهای قبل تر کمتر به موضوعات صنعت،  تجارت و اقتصادی 
این استان پرداخته می شد و این مساله موجب عقب ماندگی 

هایی هم در گذشته بر آن شده است.
درک  با  رئیسی  الله  آیت  دولت  در  مازندران  ارشد  مسوولان 
های  بخش  در  استان  این  های  ظرفیت  از  درست  شناخت  و 
زیرپای  قرمز  فرش  کردن  پهن  با  گذشته  ماه های  در  مختلف 
اقتصادی  فعالان  های  رایزنی  محور  عنوان  به  گذاران  سرمایه 
برای سرمایه گذاری جدید تبدیل شده که از آن جمله برگزاری 
۶ همایش معرفی فرصت های سرمایه گذاری استان باحضور 
عینی  نمونه  ملی  و  استانی  اقتصادی  فعالان  از  زیادی  جمع 
تکاپوی مدیران و بخش خصوصی برای توسعه اقتصادی این 
دیار است که تاکنون بیش از یک هزار سرمایه گذار آمادگی 
خود برای راه اندازی یا اجرای طرح های توسعه ای در حوزه 

صنعت و تولید استان اعلام کردند.
از سوی دیگر در یکسال اخیر به باور صاحبنظران روند توسعه 
و  گرفت  به خود  مطلوب تری  روند  مازندران  استان  اقتصادی 
بیش از ۴۰ هزار میلیارد تومان اعتبار در قالب های مختلف آیین 
آغاز عملیات اجرایی، افتتاح، تامین منابع مالی و سرمایه گذاری 
تحقق  و  روند  این  ادامه  با  که  شده  گرفته  نظر  در  استان  در 
این منابع مالی جهش خوبی را در استان برای سال های آینده 

متصور خواهیم بود.
متاسفانه در دولت قبل با وجود ظرفیت های بی نظیر در سطح 
ملی به مازندران کمتر توجه شد و این استان در کریدور شمال 
برای  دالان  این  احیای  با  باید  که  دارد  قرار  به جنوب کشور 

توسعه اقتصادی این دیار گام برداریم.
در استان سه بندر مهم وجود دارد که در سال های گذشته از 
ظرفیت آن برای صادرات و واردات کالا استفاده نشد اما دولت 

سیزدهم از بنادر استان برای توسعه اقتصادی خواهد کرد.
داشتند  مازندران  به  که  سفری  آخرین  در  انقلاب  معظم  رهبر 
فرمودند که استانی که دریا و جنگل دارد نباید فقیر داشته باشد 
و این فرمایش به طور کامل درست و اصولی است و اقتصاد 

دریا و جنگل در مازندران تاکنون شکوفا نشده است.
تومان  میلیارد  هزار   ۴۰ مازندران،  استانداری  گزارش  به  بنا 
در حوزه سرمایه گذاری استان در یکسال اخیر در نظر گرفته 
رشد  مالی  منابع  این  درصدی   ۱۰۰ جذب  با  که  شد  اجرا  و 

اقتصادی استان قابل توجه تر از هر زمان دیگر خواهد شد.
همچنین برای اولین بار در کشور از طریق تهاتر نفت ۱۰ هزار 
هزار  هفت  همچنین  و  بیمارستان  تکمیل  برای  تومان  میلیارد 
میلیارد تومان از طریق فاینانس خارجی برای توسعه زیرساخت 

های برق استان هزینه خواهد شد.
مازندران برای رشد اقتصادی راهی به جز جذب سرمایه گذار 
نداشت و حدود ۱۰ سال رشد اقتصادی استان صفر بود اما در 
پنج  به  آمار  این  اقدامات که صورت گرفته  با  یکسال گذشته 

درصد افزایش یافته است.
اقدام کند و  تنهایی  به  اقتصادی دولت  انجام توسعه  در مسیر 
برای این کار که منجر به رونق کسب و کار آحاد مردم برای 
سرمایه گذاری در حوزه های مختلف است نیز است تا همگان 

پای کار بیایند.
برای این منظور در دولت سیزدهم با اقداماتی که انجام شده 
به نوعی در مسیر ریل توسعه قرار گرفته است که از آن جمله 
اقتصادی  رشد  سال   ۱۰ از  پس  درصدی  پنج  اقتصادی  رشد 
منفی است که می توان از آن به عنوان مهمترین دستاوردهای 

اساسی دولت سیزدهم در مازندران نام برد.
که برکات این رشد اقتصادی اکنون پس از ۲ سال در بخش 
های مختلف نمود یافته است و بطور ملموسی خودش را نشان 

داده است.
با اعتبار ۴۰  از دیگر گام های دولت برای تحول در مازندران 
رشد  تحقق  و  گذاری  سرمایه  حوزه  در  تومانی  میلیارد  هزار 
اقتصادی پنج درصدی از اراده ای قوی برای خروج این استان 
حجم  که  است  حالی  در  این  دارد؛  حکایت  محرومیت ها،  از 
یکسال  در  خصوصی  بخش  از  سیزدهم  دولت  حمایت های 

گذشته نیز قابل قیاس با قبل نیست.

مدیرعامل سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی 
شهرداری نجف آباد خبر داد:

برگزاری ۱۰۰ کارگاه آموزشی در راستای 

پیشگیری از معضلات اجتماعی در نجف آباد

بیش  امسال  نخست  ماهه  سه  در  خاکسارگفت:  علیرضا 
از  پیشگیری  در حوزه  آموزشی  کارگاه  و  نشست   ۱۰۰ از 

معضلات اجتماعی برگزار شده است.
شهرداری  ورزشی  و  فرهنگی،اجتماعی  سازمان  مدیرعامل 
ارتقاء  عرصه  در  اجتماعی  و  فرهنگی  فعالیت های  گفت: 

فرهنگ شهروندی زیربنای اصلی توسعه شهری است.
وی افزود: رسالت اصلی حوزه فرهنگی و اجتماعی سازمان 
ارتقاء فرهنگ شهروندی، توجه به سلامت اجتماعی، ایجاد 
نشاط و امید به زندگی برای شهروندان و استحکام خانواده 

است.
و  دادگستری  رئیس  با  جلسه  در  کرد:  خاطرنشان  ایشان   
زمینه  در  شهر  مشکلات  و  مسائل  به  شهرستان  دادستان 
پیشگیری از معضلات اجتماعی در حوزه های مختلف مانند 
دستگاه  دو  مشترک  دغدغه های  و  خانواده  و  شهروندی 

پرداخته شد.

خاکسار اضافه کرد: در حوزه فرهنگ سازی مقرر شد هر دو 
دستگاه برای پیشگیری از معضلات اجتماعی از قبیل کنترل 
خشم، پیشگیری از جرم، خانواده، فضای مجازی و فضای 

حقیقی همکاری کنند.
وی تصریح کرد: در حوزه پیشگیری از معضلات اجتماعی 
از  خانواده  آموزشی  کارگاه های  و  نشست ها  برنامه ها،  نیز 
مسائل  و  خانواده  کارگروه  سازمان  اصلی  رویکردهای 
شهروندی است و در سه ماهه نخست امسال بیش از ۱۰۰ 
نشست و کارگاه آموزشی در حوزه خانواده در تمامی مراکز 
فرهنگی و فرهنگسراهای پنج منطقه نجف آباد برگزار شده 

است.
مدیرعامل سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری 
طرح  شهروندی  فرهنگ  حوزه  در  کرد:  تاکید  آباد  نجف 
 ،« شهروندی  »صبحگاه  فاز  سه  در   « شهروندی  مدرسه   «
پویش تقدیر از معلمم » و اردوهای شهروندی تحت عنوان 
» شهریار محله » با همکاری آموزش و پرورش شهرستان با 
حضور حدود ۵۰ مدرسه و بیش از ۱۵ هزار دانش آموز با 
آموزش ۴ موضوع پسماند و زباله خارج از نوبت و تفکیک 

و بازیافت، ایمنی و ترافیک، فضای سبز برگزار شد.
و  شهروندی  و  خانواده  زمینه  در  سازمان  گفت:  خاکسار 
حوزه های مختلف طبق روال قبل با دستگاه ها و گروه های 
و  فرهنگی  فعالیت های  چون  می کند،  همکاری  مختلف 
بنای  زیر  شهروندی  فرهنگ  ارتقای  عرصه  در  اجتماعی 

اصلی توسعه شهری است.
وی افزود: از رسالت های اصلی حوزه فرهنگی و اجتماعی 
سازمان ارتقاء فرهنگ شهروندی، توجه به سلامت اجتماعی، 
برای شهروندان و استحکام  به زندگی  امید  ایجاد نشاط و 

خانواده است.
استان اصفهان-حمیدمهدوی-خبرنگارنسیم

شکستن قفل رکود معادن در دولت سیزدهم؛ تحقق ۴۴مصوبه شورای معادن فارس

دمیدن نفس تازه در کالبد نیمه جان صنعت کردستان

برگزار  ۴۴مصوبه  با  ،۶جلسه  فارس  استان  معادن  شورای   
دست  در  مصوبه  چهار  و  اجرایی  آن  مصوبه   ۴۰ که  کرده 
با  جاری  سال  در  شورا  این  جلسه  نخستین  است؛  پیگیری 
دولت  در  فارس  معادن  رکود  شد.قفل  برگزار  ۹دستورکار 
شده  شکسته  راهگشا  های  مصوبه  همین  تحقق  با  سیزدهم 

است.
به گزارش خبرنگار ایرنا، ایران با داشتن ۶۸ نوع ماده معدنی، 
تن  میلیارد   ۵۷ از  بیش  و  اثبات شده  ذخایر  تنُ  میلیارد   ۳۷
ذخایر بالقوه به ارزش ۷۷۰ میلیارد دلار در میان ۱۵۰ کشور 

بزرگ غنی از مواد معدنی قرار دارد.
اهمیت توسعه معادن در کشور

این در حالیست که استخراج مواد معدنی تنها ۰/۶ درصد در 
تولید ناخالص داخلی )GDP( کشور نقش دارد.

در حال حاضر مهم ترین معادن ایران شامل زغال سنگ، مواد 
نمک  و  شیمیایی  معدنی  مواد  ماسه،  و  شن  فلزی،  معدنی 

است.
معادن در کشور وزارت صنعت،  توسعه  اهمیت  به  توجه  با 
در  تحول  ایجاد  برای  جدی  عزم  همواره  تجارت  و  معدن 
۲سال  طول  در  اساس  همین  بر  دارد؛  و  داشته  معدن  بخش 
هم افزا  و  فعال  نقش آفرینی  برای  دقیق  برنامه ریزی  گذشته 
این  دستورکار  در  همواره  معدن  بخش  در  تولید  برای رشد 

وزارت قرار گرفته است.
ضرورت طراحی و تنظیم اطلس معدنی کشور

و  طراحی  است  معتقد  که  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزیر 
در  کار  نخستین  دارد،  کشور ضرورت  معدنی  اطلس  تنظیم 
پهنه های  شناسایی  را  معدنی  مواد  استخراج  و  معدن  حوزه 
این  کردن  پیدا  که  است  باور  این  بر  و  می داند  اکتشافی 

ظرفیت های ملی برای کشور اعتبار ایجاد می کند.
وزیر صمت همچنین تأمین مواد اولیه موردنیاز صنایع کشور 
تأکید  و  قلمداد می کند  معدنی  اطلس  کارکردهای  از  نیز  را 

بسیاری بر بالابردن بهره وری معادن دارد.
پرهیز  لزوم  معادن  بخش  در  مهم  موارد  از  یکی  او  گفته  به 
مطلوب  بهره وری  به  دستیابی  برای  و  است  خام فروشی  از 

معادن، به روزرسانی تکنولوژی باید در اولویت قرار بگیرد.
در  که  شد  باعث  معادن  توسعه  به  صمت  وزارت  رویکرد 
طول ۲سال گذشته اقدامات قابل توجهی در این بخش انجام 

شود.
افزایش ۱۰۰درصدی حقوق دولتی معادن کشور

معاون معادن و فراوری مواد وزیر صنعت، معدن و تجارت 
خرداد ماه ۱۴۰۲ از افزایش ۱۰۰درصدی حقوق دولتی معادن 
کشور خبر داد و اعلام کرد: امسال افزایش ۱۰۰ درصدی در 
همچنان  استان ها  سهم  اما  داریم  را  دولتی  حقوق  پرداخت 
بسیار کمتر از قانون بازگشت ۱۵ درصد حقوق دولتی معادن 
مجلس حل  و  دولت  تعامل  در  مهم  این  امیدوارم  که  است 

شود.
و  معدن  صنعت،  وزارت  معادن  بهره برداری  دفتر  مدیرکل 
پنج درصدی  افزایش  با  اعلام کرد سال گذشته  نیز  تجارت 
استخراج معادن کشور، میزان تولید مواد خام معدنی به عدد 

۶۵۰ میلیون تنُ رسید.
بر  افزون  ذخیره  با  ۷۰۰معدن  از  فارس  برخورداری 

۳/۴میلیارد تنُ
استان فارس نیز از ظرفیت بالایی در بخش معادن برخوردار 
است، در حال حاضر استان فارس دارای ۷۰۰ معدن با ذخیره 
است  نفر  ۹هزار  از  بیش  اشتغال  تنُ،  میلیارد   ۳/۴ بر  افزون 
نیمه  یا  فعال و  استان، ۱۲۷ معدن غیر  از مجموع معادن  که 

فعال است.
همچنین تاکنون ۳۷ نوع ماده معدنی در استان شناسایی شده؛ 
برداشت است و  این میزان ۲۳ نوع ماده معدنی در حال  از 
پروانه   ۲۹۹ کشف،  گواهی   ۱۴۲ برداری،  بهره  پروانه   ۶۹۵

اکتشاف در استان صادر شده است.
ظرفیت های معادن فارس

 ۱۵۶ با  لاشه  سنگ  معادن  به  مربوط  معادن  تعداد  بیشترین 
معدن، سنگ مرمریت با ۱۳۷ معدن، سنگ گچ با ۵۵ معدن، 

خاک های نسوز و صنعتی با ۳۹ معدن است.
معادن  به  مربوط  ترتیب  به  استان  معادن  اشتغال در  بیشترین 
سنگ مرمریت، سنگ لاشه، سنگ چینی و خاک های نسوز 
های  شهرستان  به  مربوط  معادن  تعداد  بیشترین  و  و صنعتی 
شیراز با ۷۸ معدن، آباده ۷۴ معدن، نی ریز ۵۹ معدن و خرمبید 

۴۱ معدن است.
با توجه به پتانسیل فارس در بخش معادن، توسعه این بخش 

همواره از دغدغه ها و اولویت های متولیان امر در این استان 
بوده و هست.

امضای تفاهم نامه با رییس هیات عامل ایمیدرو
استاندار فارس نیز از ابتدای دولت سیزدهم تاکنون گام های 
اقدامات  این  از  یکی  که  شده  برداشته  زمینه  این  در  خوبی 
که  بود  ایمیدرو  عامل  هیات  رییس  با  تفاهم نامه  امضای 
براساس این تفاهم نامه گسترش فعالیت های معدنی و صنایع 
اکتشافی جدید در دستور کار  فعالیت های  استان و  معدنی 

قرار گرفت.
تمهیدات  باید  صمت  وزارت  است  معتقد  فارس  استاندار 
با  معادن  اکتشاف  جهت  خصوصی  بخش  برای  را  بیشتری 

استفاده از تکنولوژی جدید فراهم کند.
محمد هادی ایمانیه که تأکید بسیاری بر ضرورت بکارگیری 
مبنی  ایران  اسلامی  جمهوری  توسعه  ششم  برنامه   ۴۳ ماده 
و  سلامت  حوزه  در  معادن  درآمد  از  درصد  یک  هزینه  بر 
محیط زیست همان منطقه دارد بر این باور است بهره گیری 
از این ماده قانونی می تواند نقش مؤثری در آبادی شهرها و 
فارس  این مهم در  اما  باشد  معادن داشته  روستاهای حاشیه 

تاکنون به درستی محقق نشده است.
معاون امور معادن و صنایع معدنی سازمان صمت فارس نیز 
که عمده مشکلات معادن غیر فعال استان را وجود معارضان 
مشکلات  این  که  است  معتقد  می داند  محلی  ممانعت های  و 

افزون بر ۴۰درصد معادن غیر فعال استان را در برمی گیرد.
بیشترین اشتغال معادن فارس

به گفته او بیشترین اشتغال معادن را مربوط به شهرستان های 
بوانات است و سال گذشته  آباده، خرمبید، نی ریز، شیراز و 
استان  معادن  از  دولتی  حقوق  ریال  میلیارد   ۸۹۴ و  هزار   ۲
هدف  درصد   ۹۶ بر  افزون  تحقق  بیانگر  که  شده  وصول 

اعلامی وزارت صمت است.
بنابراین برای حل مشکلات در این بخش و بهره برداری بهینه 
از ذخایر معدنی در استان، برگزاری شورای عالی معادن در 

دستورکار متولیان امر قرار دارد.
اختیارات  مفاد  از  بخشی  که  است  سال  چندین  حقیقت  در 
موجودی  افزایش  یا  کاهش  جمله  از  معادن  عالی  شورای 
معادن، بهره برداری، کیفیت و کمیت ذخایر، میزان برداشت ها 
و مشوق های در اختیار این شورا جهت بهره برداری بهینه از 
ذخایر معدنی به شوراهای معادن استان ها واگذار شده است.

هدف از این تصمیم، رونق بخشی به تولید محصولات معدنی 
و نیز ایجاد تحرک و احیای معادن غیرفعال اعلام شده است.

اجرایی شدن ۴۰مصوبه شورای معادن
با  ۶جلسه  گذشته،  سال  در  فارس  استان  معادن  شورای 
چهار  و  اجرایی  آن  مصوبه   ۴۰ که  کرده  برگزار  ۴۴مصوبه 
جهارمین  و  بیست  نیز  است.اخیرا  پیگیری  دست  در  مصوبه 
به عنوان نخستین جلسه  استان فارس هم که  شورای معادن 
سال ۱۴۰۲ به شمار می رود به منظور اجرای ماده ۴۳ قانون 
برنامه ششم توسعه اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی به ریاست 
استاندار فارس و دبیری مدیرکل صنعت، معدن و تجارت و 
با حضور اعضای شورای معادن، مدیران دستگاه های اجرایی 

سالن  محل  در  حوزه  این  با  مرتبط  مجموعه های  و  استان 
شهید سلیمانی استانداری فارس برگزار شد.

عملکرد شورای  گزارش  از جمله  ۹دستورکار  با  این جلسه 
معادن سال گذشته، بررسی چزء پنج بند الف ماده ۴۳قانون 
گزارش   ) معادن  فروش  درصد  )یک  توسعه  ششم  برنامه 
مشکلات  بررسی  استان،  معادن  مانیتورینگ  طرح  اجرای 
محدوده اکتشافی و بررسی درخواست رفع سلب صلاحیت 
بهره بردار برخی معادن با ارائه راهکارها و پیشنهادات مهم 
اتخاذ  استان تشکیل و ضمن بحث، گفتگو،  در حوزه معدن 

تصمیم، مصوبات لازم تصویب شد.
شورای معادن ظرفیت و زیرساختی مناسب برای توسعه 

معادن فارس
با  نشست  این  در  فارس  تجارت  و  معدن  صنعت،  مدیرکل 
مناسب  ساختی  زیر  و  ظرفیت  معادن  شورای  براینکه  تأکید 
اقتصادی،  رشد  گفت:  است،  فارس  معادن  توسعه  برای 
از  و جلوگیری  اشتغال  افزایش  توسعه صادرات،  مهارتورم، 
خام فروشی با فعالیت های پژوهشی و علمی در حوزه معادن 

عملیاتی می شود.
حمید رضا ایزدی با اشاره به اینکه ارتباط دانشگاه با حوزه 
بهره وری  تا  می شود  باعث  استان  صنایع  و  معادن  فعالیتی 
مشکلات  و  باشیم  داشته  استان  ظرفیت های  از  را  بیشتری 
این بخش را به صورت علمی حل کنیم افزود: فعالیت های 
تحقیقاتی، پژوهشی و علمی دانشگاهیان در حوزه استخراج، 
اکتشاف، بهره وری از معادن همچنین صنایع معدنی در رشد 
و  اشتغال  افزایش  صادرات،  توسعه  مهارتورم،  اقتصادی، 
جلوگیری از خام فروشی توام با فرآوری مواد معدنی کمک 

شایانی خواهد کرد.
فعال کردن معادن غیرفعال و راکد استان

استان  راکد  و  غیرفعال  معادن  کردن  فعال  بر  تأکید  با  وی 
اظهار کرد: معادن یکی از پیشران های مهم توسعه استان است 
و ضرورت دارد تا از تمام ظرفیت های این بخش در جهت 
شتاب بخشیدن به توسعه بیش از پیش معادن تلاش مضاعف 
بالا  و  حوزه  این  شدن  فعال  منظور  به  که  پذیرد  صورت 
بردن ارزش افزوده و ایجاد فرصت های جدید اشتغال، لزوم 
امری ضروری  تعیین تکلیف معادن غیر فعال و راکد استان 

و اجتناب ناپذیر است.
از  استان  معادن  مانیتورینگ  فارس،  مدیرکل صمت  گفته  به 
جمله دستور کارهای سال ۱۴۰۲ این سازمان صنعت، معدن 
و تجارت است که برای یک معدن مهم استان اجرا شده و 

برای ده معدن دیگر استان در دستور کار قرار دارد.
ضرورت رعایت ضوابط و قوانین در بخش معادن

بدون شک یکی از مزیت های برتر استان وجود ذخایر معدنی 
معادن،  که شورای  می رود  انتظار  لذا  است،  ویژه  و  بی نظیر 
ظرفیت های معدنی استان را شناسایی کند و با رصد موانع و 

مشکلات برای آن چاره اندیشی داشته باشد.
همچنین در کنار اهمیت توسعه معدنی و توجه ویژه به حوزه 
این بخش، رعایت ضوابط و قوانین نقش  سرمایه گذاری در 

مهمی در حل معضلات این بخش دارد.

اشتغال زایی  استان،  راکد  نیمه  و  تعطیل  واحدهای  بین  در   
میلیاردی  سرمایه های  است؛  رفته  دست  از  زیادی  بسیار 
راکد و بلوکه شده ای که می توان از آن ها در توسعه تولید، 

اشتغال زایی و تولید ثروت در استان استفاده کرد.
طی چند سال اخیر رشد و حمایت از تولید داخلی و راه اندازی 
در  آن ها  بازگرداندن  چرخه  به  و  تعطیل  واحدهای  مجدد 
بوده است در حالی که راه اندازی  اقتصادی  اولویت توسعه 
واحدهای جدید تولیدی، نیازمند زمان و اعتبار زیادی است.

با آغاز طرح »دوشنبه های تولید« در کردستان، دوشنبه های 
بازدیدهایی  استان، طی  هفته شرکت شهرک های صنعتی  هر 
به صورت  را  غیرفعال  و  راکد  واحدهای  مشکلات  میدانی، 
نتیجه  تا حصول  را  آن ها  مسائل  و  کرده  احصاء  کارشناسی 
را  سرمایه گذار  خود  یا  که  طوری  به  کرد،  خواهد  پیگیری 
کمک و ترغیب به ادامه کار کرده و یا سرمایه گذار جدیدی 
از شهرک  میدانی  بازدید  اولین  کنند.در  آن جذب می  برای 
امور  هماهنگی  معاون  حضور  با  که  سنندج،  صنعتی  های 
شرکت  و  صمت  رؤسای  و  کردستان  استانداری  اقتصادی 
شهرک های صنعتی و جمعی از کارشناسان اقتصادی برگزار 
بازدید قرار گرفت که علاوه بر  شد، ۵ واحد تولیدی مورد 
دغدغه تامین مواد اولیه برای تولید، نبود تسهیلات و حمایت 
دغدغه  از  یکی  به  نیز  برق  قطعی  اقتصادی،  مسائل  سایر  و 

های جدید و مهم تولیدکنندگان تبدیل شده است.
 متاسفانه در فصل تابستان به دلیل کمبود تولید انرژی، شاهد 
واحدهای  بعضاً  و  هستیم  تولیدی  واحدهای  در  برق  قطعی 
تولیدی، با مشکلات عدیده ای روبه رو می شوند که در این 
راستا ضرورت دارد مسئولان امر تدابیر ویژه ای اتخاذ کنند.

تا پایان پیک  به نظر می رسد اگر جلسات متعدد کارشناسی 
نتیجه لازم  برای نحوه مدیریت توزیع تشکیل شود،  مصرف 
و اثربخش به دست خواهد آمد، چرا که اگر اجرای قوانین 
به صورت صحیح و دقیق باشد، عوارض ناشی از قطعی برق 

قابل تحمل تر خواهد بود.
کام تلخ بستنی عسل در سنندج

کارخانه تولید بستنی عسل در سنندج، که فعالیت خود را در 
سال ۱۳۸۶ شروع کرده، از سال ۹۵به دلیل نبود »سرمایه در 
میلیاردها سرمایه و  تعطیل درآمده و کام  به حالت  گردش« 

دستگاه تولید بستنی در این کارخانه تلخ شده است.
دوشنبه  اول  مقصد  کارخانه،  این  مشکلات  دوباره  بررسی 

های تولید در کردستان است.
کردستان  تجارت  و  معدن  صنعت،  مدیرکل  خلیقی  ببختیار 
باره مشکلات این  بازدید، از بررسی چندین  در حاشیه این 
و  گفت  سخن  تولید  موانع  رفع  ملی  کارگروه  در  کارخانه 
اظهار کرد: در آخرین جلسه بررسی مشکلات کارخانه تولید 
تومان  میلیارد   ۱۶۵ مبلغ  به  تسهیلاتی  اعطای  عسل،  بستنی 
تومان  میلیارد   ۶۵ میزان  این  از  که  شد،  مصوب  آن  برای 
سرمایه ثابت برای خرید دام در واحد گاوداری زیرمجموعه 
این شرکت تولیدی و ۱۰۰ میلیارد تومان هم برای سرمایه در 
ادامه داد: گاوداری  به تصویب رسیده است.وی  گردش آن 
این مسئله  بانک سپه درآمده بود که  به تملک  این مجموعه 
و  شده  فصل  و  حل  شده  انجام  های  پیگیری  و  رایزنی  با 
شود. فعال  دیگر  بار  مذکور  تسهیلات  اعطای  با  است  قرار 

سید جمال ساعدی، مدیرعامل مجموعه تولیدی بستنی عسل 
نیز در رابطه با مشکلات این کارخانه اظهار کرد:  کردستان 
مصوب  مبلغ  پرداخت  مرکزی  بانک  سوی  از  پیش  ماه  یک 
برای راه اندازی مجدد این واحد به استان ابلاغ شده است 
دولت  هفته  تا  شود،  پرداخت  مبلغ  این  جاری  هفته  اگر  که 
کار  به  شروع  عسل  بستنی  هم  و  گاوداری  هم  جاری  سال 
تولیدی  واحد  این  تعطیلی  با  اینکه  بیان  با  کرد.وی  خواهد 
حدود ۱۷۷ نفر از کارگران این کارخانه بیکار شده اند عنوان 
با شروع به کار مجدد این واحد در شهریور ماه، این  کرد: 
در  این  و  کرد  خواهیم  کار  به  مشغوب  دوباره  را  نفر   ۱۷۷
حالی است که ظرفیت واقعی این کارخانه اشتغالزایی برای 

۱۰۰۰ نفر است.
بنیان  دانش  های  شرکت  در  ثروت  به  ایده  تبدیل 

کردستان

خون  های  لوله  تولیدکننده  که  ماد  دارو  بنیان  دانش  واحد 
فعالیت  سال   ۴ با  است  خون  سرم  جداکننده  ژل  و  گیری 
بنیان،  برساند، شرکتی دانش  به ثروت  را  ایده خود  توانسته 
و  گرفته  شکل  ثروت  به  دانش  پایدار  تبدیل  هدف  با  که 
های  فعالیت  با  همراه  و  مبتنی  آن  اقتصادی  های  فعالیت 

تحقیق و توسعه در زمینه فناوری های نو و پیشرفته است.
مدیره  هیات  عضو  و  فنی  مسئول  ولید،  صمدی  عادل  سید 
شرکت دانش بنیان دارو ماد در این بازدید از سخت گیری 
تا  افزود:  و  گفت  سخن  تسهیلات  پرداخت  برای  ها  بانک 
اندازی  راه  برای  و  نکرده  دریافته  تسهیلاتی  نوع  هیچ  کنون 
 ۲۰۰ کرد:  اظهار  ایم.وی  ایستاده  پای خود  روی  واحد  این 
به  متأسفانه  که  ایم  کرده  درخواست  تسهیلات  ریال  میلیارد 
دلیل سخت گیری هایی که بانک عامل در زمینه وثیقه دارد، 
موفق به دریافت این وام نشده ایم.واحد چاپ و بسته بندی 
»کاروان« سومین مقصد بازدید مسئولان استان در آغاز طرح 
بسته  انواع  تولید  با  که  واحدی  است،  تولید  های  دوشنبه 
بندی برندهای مختلف در کردستان و حتی تولید برای اقلیم 
کردستان در سال های گذشته، اکنون از کاهش شدید تولید 
و نبود هیچ گونه حمایت مالی و اخذ تسهیلات رنج می برد و 
از مسئولان استانی گله مند است.تیمور منبری، مدیرعامل این 
واحد تولیدی، که خود را حامی تولید داخلی می داند علاوه 
بر ابراز گله مندی از کم لطفی و عدم حمایت مسئولان استان 
از این واحد تولیدی، قطعی برق طی ۲ روز از هفته را مانعی 
جدید و جدی بر سر راه چرخه های تولید واحد خود اعلام 
می کند.وی با اشاره به اینکه ۱۳ نفر به طور مستقیم در این 
واحد مشغول به کار هستند، افزود: قطعی برق آسیب زیادی 
به فعالیت واحدهای تولیدی وارد کرده است و باعث شده 

بیشتر واحدها با کمتر از ظرفیت خود کار کنند.
منبری با بیان اینکه این واحد ظرفیت تولید ۸۰۰ تن در سال 
را دارد، اضافه کرد: در حال حاضر برای ادامه فعالیت این 
از  متاسفانه هیچ حمایتی  به تسهیلات داریم ولی  نیاز  واحد 

ما نمی شود.

مدیر مخابرات منطقه گلستان  در مراسم
 تجلیل از خبرنگاران 

خبرنگاران به سواد
 فناوری نیازمندند

در  خبرنگاران  از  تجلیل  مراسم  خبرنگار،  هفته  بمناسبت 
مخابرات منطقه گلستان برگزار شد .  

در این نشست صمیمی مدیر مخابرات منطقه گلستان ارتباط 
جهت  را  رسانه  اصحاب  و  خبرنگاران   با  مدیران  مطلوب 
اطلاع رسانی به جامعه ، بسیار مؤثر دانست  گفت : نقدهای 
سازنده  کمک بزرگی به پیشبرد اهداف سازمان خواهد داشت   
ولی انتظار هست در کنار انتقادات ، پیشنهاد وراهکار های 
مناسب در جهت اصلاح را از سوی خبرنگاران داشته باشیم . 
مدیران  توسط  ای  رسانه  سواد  ارتقاء  شهمرادی  غلامعلی 
فناوری  سواد  به  نیز  :خبرنگاران  وافزود  دانست  الزامی  را 
نیازمندند ، سواد فناوری و دیجیتال برای حرفه خبرنگاری 
ضروری است ولازم است خبرنگاران  به آن مسلط باشند . 

وی افزو د :  یکی از الزامات حوزه فناووری ایجاد بسترهای 
ارتباطی است  وهر چقدرنرم افزارها وپیام رسان های متعدد 
شکل بگیرد اگر بستر مخابراتی پرسرعت و پایدار نباشد این 
ابزار مورد استفاده نخواهد شد و ضرورت توجه به ارتباطات 

ومخابرات اینجا مشخص می شود . 
مخابرات  بین  وابستگی  از  گلستان  منطقه  مخابرات  مدیر   
اطلاع  به  توجه  ما  نیاز    : گفت  سخن  خبرنگاری  وحرفه 
رسانی مناسب وانعکاس انتقادات وپیشنهادات سازنده مردم 
اطلاع  کند  می  کمک  نیز  مخابرات  آن  درقبال  و  باشد  می 

رسانی به سهولت انجام شود . 
گرگان - خبرنگار روزنامه نسیم

معاون فرهنگی فرماندهی انتظامی گلستان:

امنیت استان گلستان
 مثال زدنی است

 معاون فرهنگی و اجتماعی فرماندهی انتظامی استان گلستان 
و  قومیتی  تنوع  وجود  با  شمالی  استان  این  در  امنیت  گفت: 
مذهبی، مثال زدنی است.سرهنگ علیرضا نصیری با حضور در 
خبرگزاری جمهوری اسلامی و تبریک روز خبرنگار، افزود: در 
امنیت استان گلستان با قومیتی و مذهبی، نقش رسانه ها را نباید 
نادیده گرفت چون رسانه توانسته تاثیر به سزایی در ایجاد این 

مولفه فراهم کند.
اغتشاشات سراسری که  با وجود  داد: سال گذشته  ادامه  وی 
استان  این  داشت،  قرار  نظام  معاندان  هدف  جزو  نیز  گلستان 
با تلاش همه سازمان های امنیتی و اطلاعاتی و به طور خاص 

رسانه ها، یکی از امن ترین استان های کشور بود.
وی خاطرنشان کرد: در خنثی سازی توطئه دشمنان در گلستان، 
سهم رسانه ها به ویژه خبرگزاری جمهوری اسلامی در افزایش 

آگاهی جامعه محشخص و محرز بود.
وی از رسانه ها خواست بیش از گذشته برای افزایش آگاهی 

جامعه به پلیس کمک کنند.
معاون فرهنگی و اجتماعی فرماندهی انتظامی استان گلستان با 
اشاره به این که در آستانه اربعین حسینی قرار داریم، گفت: 
هم  از  آندسته  برای  گذرنامه  صدور  برای  استان  این  پلیس 
استانی که قصد عزیمت به کربلا را دارند، علاوه بر فعالیت ۲ 
مرکز گذرنامه در سایت استانداری و گنبدکاووس به صورت 
حضوری، از طریق نصب اپلیکیشن »پلیس من« بر روی گوشی 

تلفن همراه خود، آماده کرده است.
وی تاکید کرد: اکنون بهترین روش دریافت گذرنامه زیارتی از 
طریق نصب اپلیکیشن »پلیس من« اقدام کرده و در کوتاه ترین 

زمان می تواند گذرنامه خود را دریافت کند.
استان گلستان با یک میلیون و ۸۶۹ هزار نفر جمعیت متشکل از 

اقوام و مذاهب مختلف در شمال کشور قرار دارد.
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هاشمینسب:
 به خاطر هواداران استقلال 
حاضرم قراردادم را صفر کنم

۵نکتهویژهدربارههریکینشماره
۹جدیدبایرنمونیخ

 از بازی برای دشمن تا بنیاد خیریه 
و عاشقانه بکام

صدور  عدم  دلایل  از  توجهی  قابل  و  جالب  اسناد 
از  تیم  این  باشگاه استقلال و حذف  مجوز حرفه ای 
حذف  برای  قرمز  تیک  است.هزار  شده  منتشر  آسیا 

استقلال از آسیا!
حذف استقلال برای دومین بار پیاپی شوک بزرگی به 
فوتبال باشگاهی ایران وارد کرد. عمده دلیلی که برای 
عدم صدور مجوز حرفه ای آبی ها عنوان شد، پرداخت 
این  پیشین  سرمربی  استراماچونی،  مطالبات  نکردن 
تیم بود. پیشکسوتان و هواداران استقلال در این راه 
دولت، وزارت ورزش، فدراسیون فوتبال و مدیریت 

باشگاه را مقصر دانستند.
اسناد  به  اعتماد  روزنامه  خبرنگار  راستا  همین  در 
استقلال  باشگاه  حرفه ای  مجوز  صدور  پروسه  کامل 
دست پیدا کرده است که نشان می دهد آبی ها علاوه 
بر پرداخت نکردن بدهی استرا، مشکلات دیگری هم 

داشتند.
نکته  این  ذکر  استقلال  پرونده  به  پرداختن  از  قبل 
مجوز  صدور  فرآیند  در  معیارها  که  است  ضروری 
حرفه ای به سه سطح A و B و C تقسیم بندی می شوند. 

باشگاه ها در صورتی که یک مورد از معیارهای سطح A را رعایت 
نکنند، در اخذ مجوز حرفه ای ناکام می مانند و در صورت رعایت 
پرداخت جریمه  با  را  B، مجوز حرفه ای  معیارهای سطح  نکردن 
دریافت خواهند کرد. در نهایت معیارهای سطح C هم در جریمه 
شدن یا گرفتن مجوز حرفه ای تاثیری ندارند، اما معیارهای C به 

مرور به معیارهای اصلی تر تبدیل می شوند.
A بولت سرشاخهناکامی در چندین معیار الزام سطح

باشگاه استقلال در مسیر گرفتن مجوز حرفه ای و از 35 مورد سطح 
با نقص مدرک و در چندین  A، در 21 مورد قبول، در 4 مورد 
مورد رد شد که در ادامه به موارد رد شده و ناقص به صورت 

جزیی اشاره می شود.
بولت سرشاخهبخش معیار خلاصه ارزیابی:

بولت زیر مجموعه برنامه توسعه جوانان
توضیحات  در  ناقص.  جوانان؛  بحش  در  موجود  زیرساخت های 
این بخش آمده باشگاه صرفا یک جدول ارائه داده اما تعداد زمین 

چمن، زیرساخت ها و تجهیزات تمرینی ذکر نشده است.
بازیکنان؛  مجوز،  متقاضی  مشارکت  موجود،  بودجه  مالی،  منابع 
برنامه  در  موارد  این  که  آمده  بخش  این  توضیحات  در  ناقص. 

باشگاه گنجانده نشده است.
پیشگیری،  شامل  پزشکی  چکاپ های  پزشکی،  حمایت های 
تشخیص، درمان، توانبخشی، بازیابی کامل و سایر خدمات مرتبط؛ 
در  که  توضیحاتی  همان  آمده  بخش  این  توضیحات  در  ناقص. 
باشگاهی  آیین نامه صدور مجوز  حمایت های پزشکی مندرج در 
ذکر شده آورده شده و خود باشگاه توضیحی در این زمینه ارائه 

نداده است.
بولت سرشاخه بخش معیار استادیوم:

از آنجایی که باشگاه استقلال مالک استادیوم نیست، نیاز بود در 
مدیران  کند.  معرفی  میزبان  عنوان  به  را  ورزشگاهی  بخش  این 
معرفی  باشگاه  عنوان  به  را  اصفهان  فولادشهر  باشگاه  استقلال 

کردند، اما الزامات AFC در این بخش رعایت نشد.
اجاره نامه،  نیست،  مالک  باشگاه  اگر  آمده  بخش  نخستین  در 
از لحاظ تاریخی  بارگذاری شده؟ قراردادی که  قرارداد مکتوب 
 باید همزمان با فصل صدور مجوز حرفه ای باشگاه باشد؛ رد.در 
توضیحات این بخش آمده قرارداد باید با مالک استادیوم منعقد 
می شد، اما در عوض با باشگاه فولادشهر قرارداد امضا شده بوده.

در بخش دوم آمده آیا استادیوم در همان شهر باشگاه واقع شده؟ 
)اگر نه  باید یک دلیل منطقی ارائه شود(؛ رد. در توضیحات این 
بخش آمده استادیوم در شهر باشگاه نیست و دلیل منطقی هم برای 

معرفی یک باشگاه خارج از محل باشگاه ارائه نشده است!
در  بالا  مورد  دو  بر  علاوه  استادیوم  معرفی  مورد  در  استقلال 

بسیاری موارد دیگر هم رد شده که در ادامه آمده است:
آیا زمین بازی مجهز به سیستم زهکشی است که بر اثر آبگرفتگی 

غیرقابل استفاده نشود؟ رد.
آیا در امتداد تاچ لاین یا پشت تابلوهای تبلیغاتی پشت دروازه 

منطقه گرم کردن برای ذخیره ها وجود دارد؟ رد.
آیا دروازه یدکی در صورت لزوم به راحتی قابل نصب در داخل 

استادیوم است؟ رد.
بتواند  آیا یک سیستم منبع تغذیه پشتیبان مستقل وجود دارد که 
وقفه  بدون  و  آنی  به صورت  را  کامل  معادل  نور  مقادیر شدت 

ارائه دهد؟رد.
مسابقه  را حین  بازی  زمان  است که  دارای ساعتی  استادیوم  آیا 

نشان بدهد؟ رد.
آیا استادیوم دارای حداقل 4 رختکن است؟ هر رختکن  باید دارای 
حداقل امکانات زیر باشد: چهار دوش و چهار سرویس بهداشتی، 
میز  با 30 صندلی، یک  همراه  نفر   30 برای حداقل  نشیمن  اتاق 

ماساژ، یک وایت بورد با مارکر و پاک کن و یک یخچال؛ رد.
هیات  برای  اتاقی  باشد:  زیر  امکانات  دارای  استادیوم  باید 
 ای اف سی، اتاقی برای شرکای تجاری  ای اف سی، اتاقی برای توپ 

جمع کن ها و حاملان پرچم و یک اتاق جلسه 40 مترمربعی؛ رد.
آیا استادیوم دارای حداقل دو انباری امن است؟ به مساحت 10 

متر و نزدیک به زمین؛ رد.
تماشاچی،  محوطه  در  عمومی  راه پله های  و  گذرگاه ها  همه  آیا 
محل  به  تماشاچیان  محل  از  دروازه ها  همه  که  همان طور 
تماشاچیان به محوطه بازی منتهی می شوند و همه درهای خروجی 
با رنگ  از استادیوم منتهی می شوند  به خارج  و دروازه هایی که 

روشن رنگ آمیزی شده اند؛ رد.
در تمامی بخش های بالا آمده که در تصاویری که باشگاه استقلال 
بارگذاری کرده چنین چیزی مشخص نیست یا اصلا تصویر مورد 

نظر بارگذاری نشده است.
اما در ادامه آمده است:

آیا استادیوم مجهز به سیستم روشنایی اضطراری همراه با گواهی 
تایید است؟ رد.

آیا امکانات کامل کمک های اولیه مورد تایید مقامات ذی صلاح 
بری تماشاگران در هر بخش از ورزشگاه وجود دارد؟ رد.

گواهی نور؛ رد. در توضیح این بخش آمده شرکت معتبر و مورد 
تایید نیست.

تصاویر  تمامی  رد.  استادیوم؛  مختلف  بخش های  تصاویر 
درخواستی مطابق فرم بارگذاری نشده اند.

در ادامه مسائل مربوط به ایمنی ورزشگاه آمده که استقلال در اکثر 
این بخش ها رد شده است.

آیا باشگاه دارای گواهی ایمنی ورزشگاه است که در طول فصل 
باشد؛ ناقص. در توضیحات این بخش آمده  صدور مجوز معتبر 
با اینکه سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی این گواهی را تایید 
کرده، اما مدت اعتبار و تمامی موارد مورد نیاز در آن ذکر نشده 

است.
آیا اطلاعاتی در مورد یک طرح امنیتی تایید شده مسابقه وجود 
دارد که اقدامات سازمانی را برای اطمینان از استراتژی ایمنی و 
امنیتی پوشش بدهد؟ رد. در توضیحات این بخش آمده اطلاعاتی 

ارائه نشده است.
در موارد زیر استقلال به خاطر بارگذاری نکردن مدارک رد شده 

است:
آیا باشگاه برنامه تخلیه استادیوم دارد؟ رد.

آیا طرح تخلیه توسط تخلیه ورزشگاه توسط ارگان مربوطه و بر 
اساس قوانین ملی تایید شده؟ رد.

آیا باشگاه تحلیل ریسک مخصوص ورزشگاه دارد؟ رد.
آیا کارکنان استادیوم در مورد طرح تخلیه مطلع هستند؟ رد.

طرح کدهای رنگی و پلان طبقه؛ رد.
تاریخ تایید؛ رد.

نام تاییدکننده؛ رد.
بولت سرشاخه بخش معیار مالکیت امکانات آموزشی:

استقلال در این بخش با معرفی کمپ حجازی در اکثر آیتم ها نمره 
قبولی گرفته، اما در بخش تصاویر تجهیزات تمرینی رد شده است. 
در توضیحات این بخش آمده تصاویر استخر موجود نیست. نیاز 

به تصاویر بیشتری در هر بخش است.
بولت سرشاخه بخش معیار پرسنلی و اداری:

استقلال در این بخش در تمامی آیتم ها نمره قبولی گرفته جز یک 
علی  انتصاب  حکم  می رسد.  نظر  به  عجیب  هم  بسیار  که  مورد 
استقلال  و  نداشته  وجود  باشگاه  مدیرعامل  عنوان  به  فتح الله زاده 
در این مورد رد شده است! همچنین در بخش مدارک مدیر مالی 
واجد شرایط نیز در بخش قرارداد مدارک استقلال ناقص تعریف 
انتصاب  حکم  با  قرارداد  تاریخ  آمده  آن  توضیحات  در  و  شده 

تطابق ندارد!
همین طور در بخش مسئول رسانه ای مدرک تحصیلی مدیر رسانه 
و  عنوان  شغل  با  غیرمرتبط  زرندی  محمدحسین  یعنی  استقلال 
استقلال رد شده است. در توضیحات آمده شخص مورد نظر صرفا 
بارگذاری  این بخش  در  را  بدنی  تربیت  دبیری  موقت  گواهینامه 

کرده است.
در بخش انتصاب حداقل یک پزشک واجد شرایط نیز استقلال در 
قسمت مدرک پزشکی رد شده و در توضیحات آن آمده کارت 
سازمان نظام پزشکی دکتر پدرام خداقلی زاده و همین طور ترجمه 

مدرک او موجود نبوده است!
مدرک  قسمت  در  استقلال  نیز  باشگاه  مربیان  انتصاب  بخش  در 
مربیگری دستیار ساپینتو رد شده است و در توضیحات آن آمده 
بخش  در  همین طور  ندارد.  یوفا وجود   A مدرک  تکمیل  گواهی 
رییس توسعه جوانان آرش برهانی معرفی شده که مدرک او مبنی 
بر حضور در دوره مربیگری A آسیا ناقص بارگذاری شده است.

بولت سرشاخه بخش معیار چارت سازمانی:
استقلال در این قسمت هم در چندین مورد رد شده که در ادامه 

آمده است:
اساسنامه  آمده  بخش  این  توضیحات  در  رد.  اساسنامه؛  ارسال 

باشگاه بارگذاری نشده است.
رد.  مربوطه؛  روزنامه رسمی  همراه  به  امضا  فرم صاحبان  ارسال 
در توضیح این بخش آمده دو فرم صاحبان امضا ارسال شده و 
و  فرم  میان  تطابقی  و  است  قدیمی  شده  ارسال  رسمی  روزنامه 
روزنامه رسمی مشاهده نمی شود. روزنامه رسمی آقای فتح الله زاده، 
مدیر اسبق باشگاه همه فرم ها به امضای ایشان تنظیم شده ارسال 

نشده است.
این  توضیحات  در  رد.  امضا؛  صاحبان  امضای  گواهی  ارسال 
بخش آمده گواهی امضای دو نفر از اعضا حجت کریمی و پرویز 

مظلومی ارسال نشده است.
ارسال اظهارنامه در خصوص مالکیت باشگاه؛ رد. در توضیحات 

این بخش آمده ارسال فرم اظهارنامه به همراه امضا 
و تایید مدیرعامل برای تاریخ 2023/02/27 و مهر 

باشگاه.
همراه  به  باشگاه  مدیره  هیات  اعضای  فرم  ارسال 
این  توضیحات  در  رد.  مربوطه؛  رسمی  روزنامه 
شده  ارسال  مدیره  هیات  اعضای  فرم  آمده  بخش 
و متشکل از 4 عضو است که روزنامه رسمی فقط 
و  شده  به روزرسانی  کریمی  حجت  آقای  برای 
سندی در خصوص مدیرعاملی اسبق باشگاه آقای 

فتح الله زاده و سرپرست کنونی وجود ندارد.
روزنامه  همراه  به  باشگاه  سهامداران  فرم  ارسال 
رسمی مربوطه، رد. در توضیحات این بخش آمده 
فرم سهامداران ارسال شده ولی به همراه فرم هیچ 

سندی برای تایید سهامداران ارسال نشده است.
در  رد.  باشگاه؛  حقوقی  ساختار  چارت  ارسال 
نمودار فقط وزارت ورزش به عنوان صاحب سهام 
مشخص شده و درگیر سهامداران مشخص نیست و 

اعضای هیات مدیره اشاره نشده است.
بولت سرشاخه بخش معیار مالی:

به  استقلال  بدهی  شد  عنوان  گزارش  ابتدای  که  همان طور 
برای  حرفه ای  مجوز  صدور  عدم  دلیل  مهم ترین  استراماچونی 
استقلال و حذف آبی ها از رقابت های لیگ قهرمانان آسیا عنوان 
شد. در اسنادی که خبرنگار اعتمادآنلاین به دست آورده در این 

مورد به تفصیل و با جزییات اشاره شده است.
در نخستین بخش ایراداتی به مدارک ارسالی استقلال وارد شده 
است. در بخش تهیه و ارائه صورت های مالی سالانه که حداقل 
معیارهای تعریف شده توسط  ای اف سی را برآورده کرده باشد این 
ایرادات وارد شده است: صورت های مالی به امضای دو نفر از 
اعضای هیات مدیره یعنی پرویز مظلومی و حجت کریمی نرسیده 

است.
در بخش گزارش حسابرسی و اینکه آیا این گزارش ها شامل نظر 
اصلاحی است یا خیر، آمده اظهارنظر مشروط با بندهای فراوان 

صورت گرفته است.
اظهارنظر  این  باشگاه  آینده  مالی  تامین  تداوم  همچنین در بخش 
انباشت  توسط کارشناسان به ثبت رسیده است: باشگاه در حال 
زیان بوده و از محل فعالیت های عملیاتی توان تولید وجه نقد را 

نداشته است. لذا تداوم فعالیت باشگاه دارای ابهام است.
جالب اینکه در این بخش یکی از کارشناسان به صورت دستی 
به نکته بسیار عجیبی اشاره کرده است: صورت مالی میان دوره 
نشان می دهد باشگاه بیش از 300 میلیارد تومان هزینه کرده و فقط 
ده میلیارد تومان درآمد داشته است. این برآورد تا تاریخ 30 آذر 

1401 است.
در ادامه موارد دیگری نیز ذکر شده که استقلال در آن رد شده 

است:
در  رد.  کرده اید؛  اجرا  بازیکنان  برای  مناسب  حسابداری  آیا 
به  اشاره ای  مالی  صورت های  در  آمده  بخش  این  توضیحات 

رعایت استاندارد حسابداری بین المللی نشده است.
میانی  دوره  برای  اضافی  مالی  صورت های  نیاز  صورت  در  آیا 
تهیه می کنید؛ رد. در توضیحات این بخش آمده با توجه به سال 
مالی باشگاه ارائه صورت های مالی میان  دوره ای حسابرسی شده 

الزامی است.
است؟  زیر  موارد  شامل  دوره ای  میان  مالی  صورت های  آیا 
ترازنامه، حساب سود و زیان، صورت جریان نقدی، یادداشت های 
توضیحی خاص و تایید توسط هیات مدیره؛ ناقص. در توضیحا 
این بخش آمده صورت های مالی سال منتهی به 20 ژانویه 2023 
یعنی 30 دی 1401 ناقص بوده و به امضای اعضای هیات رییسه 

نیز نرسیده است.
بیرونی  حسابرس  توسط  دوره ای  میان  مالی  صورت های  آیا 
حسابرسی شده است؛ رد. در توضیحات این بخش آمده گزارش 

حسابرسی مشاهده نشد.
شده  تایید  مدیریت  توسط  بازیکنان  انتقالات  و  نقل  جدول  آیا 
است؛ رد. ناقص. در توضیحات این بخش آمده است ارائه جدول 
با تایید مدیرعامل و مهر باشگاه انجام نشده و اطلاعات بازیکنان 
دارای مانده بهای تمام شده است که با صورت های مالی تطابق 

ندارد.
بدهی های  همان  به  مربوط  احتمالا  می آید  ادامه  در  که  بخشی 
باشگاه است که به عنوان اصلی ترین دلیل مشکل استقلال عنوان 

شده است.
از  قبل  از  پیش  ژوئن   30 از  که  کند  اثبات  می تواند  باشگاه  آیا 
فصل مجوز هیچ بدهی معوقی نسبت به کارکنان شامل بازیکنان 
و کادر اداری و فنی و پزشکی و امنیتی ندارد؛ رد. در توضیحات 
این بخش آمده جداول ارسال شده نشان می دهد باشگاه فقط به 

کارکنان و بازیکنان بدهی ندارد.
مجوز  فصل  از  قبل  ژوئن   30 از  که  کنید  ثابت  می توانید  آیا 
به  عوارضی  و  مالیاتی  اجتماعی  نهادهای  به  معوقی  بدهی  هیچ 
فرم  باشگاه  آمده  بخش  این  توضیحات  در  رد.  ندارید؛  مقامات 
این  اما مستنداتی در  ارائه داده  مالیاتی  در خصوص عدم بدهی 
خصوص مشاهده نشده است. نامه عدم بدهی به سازمان لیگ و 

فدراسیون نیز بارگذاری نشده است.
ارسال فرم در خصوص تایید از کارمندان فعلی و سابق و بازیکنان 
آمده  بخش  این  توضیحات  در  رد.  مطالبات؛  دریافت  آن جهت 
امضای  و  باشگاه  مهر  و  مدیر سرپرست  تایید  با  فرم  ارائه  است 

بازیکنان در لیست مشاهده نمی شود.
در بخش های بعدی هم شاهد این موارد هستیم که باشگاه استقلال 
وضعیت بدهی های خالص خود، اطلاعات آتی مالی، درآمدهای 
پیش بینی شده برای سال مالی آینده، هزینه های پیش بینی شده برای 
سال مالی آینده، کلیه منابع درآمدی و درآمدی پیش بینی شده برای 
سال مالی آینده همراه با مبلغ، کلیه منابع هزینه های پیش بینی شده 

برای سال مالی آینده به همراه مبلغ مشخص نکرده است.

یکگزارشتکاندهندهازکمیتهصدورمجوزحرفهایه

هزار تیک قرمز برای حذف استقلال از آسیا!

و  داشتند  نمایش ضعیفی  نخست  هفته  در  ستاره ها  از  برخی 
جبران  برای  فرصت  هنوز  اما  نکردند  برآورده  را  انتظارات 

هست و چه زمانی بهتر از همین حالا و همین هفته پیش رو.
به گزارش فوتبال 360، یک شروع خوب می تواند نویدبخش 
موفقیت  متضمن  اما هیچ وقت  باشد  ادامه  در  بهتری  روزهای 
را  کار  می تواند  ناامیدکننده  آغاز  یک  مقابل  نقطه  در  نیست. 
یاد  به  بارها  اما  کند  روند صعودی سخت  به  بازگشت  برای 
داریم که خلاف این گزاره به ثبت رسیده است. در هفته اول 
نمایش  ستاره ها  از  برخی  ایران  فوتبال  برتر  لیگ  رقابت های 
ضعیف و دور از انتظاری داشتند. آن ها نتوانستند توقعات را 
در گام نخست لیگ برآورده کنند اما هنوز زمان زیادی برای 

جبران باقی مانده است.
ساسان انصاری

گل گهر  برابر  دیدار  در  خوزستان  فولاد  تیم  باتجربه  بازیکن 
به  ساسان  جایگاه  اما  بود  تیمش  نفرات  ضعیف ترین  جزو 
گونه ای است که ناآماده بودنش بیش تر به چشم می آید. وقتی 
هنوز فولاد امکان بازگشت به بازی مقابل گل گهر را داشت، 

عین  در  را  اخباری  محمدرضا  نیمه خالی  دروازه  انصاری 
ناباوری باز نکرد تا در ادامه شاهد بیش تر شدن فاصله دو تیم 
بازیکن ضعیف منصوریان در  تنها  باشیم. بدون شک ساسان 
مسابقه هفته اول نبود اما یکی از مضرات ستاره بودن همین 
ناکامی،  زمان  در  همچنین  و  درخشش  هنگام  به  شما  است. 
بیش تر در چشم هستید. ساسان باید در دربی خوزستان نشان 

دهد که هنوز هم می تواند تفاوت ها را رقم بزند.
شهاب زاهدی

چشم های زیادی به دنبال شهاب زاهدی بود تا ببینید مهاجم 
اسبق پرسپولیس و ماشین سازی پس چند سال دوری از ایران 
چه  با  مجارستان  و  اوکراین  ایسلند،  کشورهای  در  بازی  و 
نتوانست  زاهدی  شود.  حاضر  میادین  در  است  قرار  کیفیتی 
گلزنی  موقعیت  در  یک بار  باشد.  داشته  قبولی  قابل  عملکرد 
در  و سپس  بیرون رفت  به  فاصله  با  که شوتش  قرار گرفت 
بخواهیم  است که  هنوز زود  بیرون رفت.  زمین  از  دقیقه 64 
درباره این بازیکن نظر بدهیم. او از فوتبال ایران دور بوده و 
طبیعی است که به زمان برای تطبیق خود احتیاج داشته باشد 

اما این هم مشخص است که در تیمی چون پرسپولیس، شما 
به عنوان یک مهاجم زمان زیادی ندارید و باید هر چه زودتر 
گلزنی را آغاز کنید. حالا باید دید شهاب در بازگشت به تبریز 
چه عملکردی خواهد داشت. آیا او می تواند در رقابت بزرگ 

با تراکتور اولین گل در لیگ برتر را بزند یا نه.
ستاره های تراکتور

رسید.  خاص  اسم  یک  به  نمی توان  تراکتور  ترکیب  در 
نمایشی  که  بودند  خمس  پاکو  تیم  در  زیادی  ستاره های 
باید دید در هفته دوم  فاجعه بار در هفته اول داشتند و حالا 
می توانند جبران مافات کنند یا خیر. حسین پورحمیدی، عارف 
آقاسی و شجاع خلیل زاده دروازه بان و مدافعانی بودند که برابر 
سپاهان حرفی برای گفتن نداشتند و ردپای شان روی گل های 
دریافتی به وضوح قابل رویت بود. در فاز تهاجمی ریکاردو 
بسیار  بازی  خیمنس  آلوارو  و  حسین زاده  امیرحسین  آلوز، 
ناامیدکننده ای را داشتند و نتوانستند خطر خاصی روی دروازه 
پرسپولیس،  برابر  خانگی  جدال  در  کنند.  خلق  نیازمند  پیام 

بهترین زمان برای برگرداندن ورق است.  

ستاره هایی که آغاز خوبی نداشتند؛ خط قرمز!

اولین  هم  بلافاصله  و  پیوست  مونیخ  بایرن  به  کین  هری 
اما چند  داد.  انجام  بوندسلیگا  قهرمان  برای  را  بازی خود 
در  که  دارد  وجود  انلگیس  کاپیتان  مورد  در  جالب  نکته 

می خوانیم. ادامه 
هری کین به عنوان یکی از بهترین گلزنان فوتبال جهان به 
بایرن مونیخ پیوست، اما چه چیز دیگری درباره شماره ۹ 

انگلیس وجود دارد که جالب است بدانیم؟
در مورد حضور هری کین در بایرن بیشتر بخوانید:

بایرن مونیخ/  جدید  ستاره  کین  هری  از  جالب  آمارهایی 
مرد رکوردها در باواریا

قرمزها/  هواداران  برای  اتفاق  هیجان انگیزترین  عکس| 
مردم برای خرید پیراهن شماره ۹ صف کشیدند

۱- ماشین گلزنی
به  را  کین  بایرن  کنیم.  شروع  بدیهی  چیزهای  با  بیایید 
خدمت  به  دروازه  مقابل  در  او  چشمگیر  رکورد  خاطر 
گرفت. او 2۸0 بار در تمام رقابت ها برای تاتنهام گل زد 
و رکورد شکست و با 5۸ گل بهترین گلزن تاریخ انگلیس 
انگلیس  برتر  برنده کفش طلای لیگ  بار  او که سه  است. 
شد، دو بار 30 گل در یک فصل به ثمر رساند )201۸-

2017 و 2023-2022( و هرگز در ۹ دوره کامل با پیراهن 
اسپرز کمتر از 17 گل نزد. این بازیکن لندنی همچنین 50 

پاس گل برای 320 بازی خود در لیگ برتر دارد.
۲- او می توانست برای آرسنال بازی کند...

کین قبل از انتقال به بایرن حدود 14 سال در تیم تاتنهام 
متفاوت  می توانست  چقدر  او  حرفه  اما  داشت؛  حضور 
آکادمی  به  که  نداشت  بیشتر  سال  هشت  او  برود.  پیش 
سال  یک  از  کمتر  توپچی ها  اما  پیوست،  آرسنال  جوانان 
محلی  تیم  به  بازگشت  از  پس  کردند.  رها  را  او  بعد 
کین  واتفورد،  در  مدت  کوتاه  حضور  و  راورز  ریجویز 
سال  در  او  کرد.  امضا  قرارداد  اسپرز  با   200۹ سال  در 
چند  آن  از  قبل  اما  شد،  اصلی  تیم  ثابت  بازیکن   2014
دوره قرضی را در لیتون اورینت، میلوال، نوریچ سیتی و 
لستر سیتی تجربه کرد. او با زدن 14 گل در 1۹ دیدار با 
آرسنال به خوبی اشتباه توپچی ها در به خدمت نگرفتن او 

را به رخشان کشید.
ایرلند ۳- جمهوری 

و  سبز  پیراهن  کین  که  بود  زیاد  احتمالش  است.  درست 
سفید وطن پدرش را بر تن کند. در واقع شماره ۹ جدید 
پیوستن  به  نزدیک  عجیبی  طرز  به   2014 سال  در  بایرن 
برای  خود  ملی  بازی  اولین  نهایت  در  او  بود.  ایرلند  به 
سه شیرها در تیم بزرگسالان را برای مقدماتی یورو 2016 
مقابل لیتوانی در 27 مارس 2015 انجام داد و از آن زمان 
در ۸4 بازی ملی حاضر شد و از اکتبر 2017 کاپیتان تیم 

ملی کشورش بوده است.
۴- بنیاد هری کین

کین با راه اندازی موسسه خیریه اش از شهرت بالای خود 
در   )HKF( کین  هری  بنیاد  است.  کرده  خوبی  استفاده 
اکتبر 2022 با تمرکز بر تغییر تفکر در مورد سلامت روان 
راه اندازی شد. او در افتتاحیه رسمی HKF در روز جهانی 
یادگیری  برای  من  سفر  آغاز  »این  گفت:  روان  سلامت 
بیشتر در مورد سلامت روان و استفاده از موقعیتم است تا 
دیگران را تشویق کنم تا مراقب سلامت روان خود باشند، 
بهترینِ خود باشند و از درخواست کمک نترسند. من در 
این مورد تخصص ندارم اما آموخته ام که تعداد زیادی از 
مردم وجود دارند که نیاز به یادگیری استراتژی های مقابله 

ناملایمات دارند.« با 
۵- عاشقانه قدیمی

کین در سال 201۹، دو سال پس از خواستگاری در ساحل 
باربادوس، با یار دوران کودکی خود »کتی« ازدواج کرد. 
عکسی از ملاقات این دو نفر با دیوید بکام در زمانی که 
هری 11 ساله بود، در شبکه های اجتماعی دست به دست 
شد. این اولین باری نیست که هری فضای توییتر را برای 
چیزی غیر از گلزنی به هیجان می آورد. او در میانه فصل 
به نفس داشت  موفق 2015-2016 آنقدر احساس اعتماد 
را دعوت  بوکسور معروف کانر مک گرگور  توییتر  که در 

به یک مسابقه پنج راندی کرد.

سرخیو راموس با حضور در الاتحاد موافقت کرده است تا 
این بازیکن بار دیگر هم بازی کریم بنزما شود.

سرخیو راموس بعد از جدایی از پاری سن ژرمن هنوز تیم 
بعدی خود را انتخاب نکرده است.

نظر  به  و  دارد  پیشنهاد  آمریکا  و  عربستان  لیگ  از  راموس 
می رسد که تصمیم نهایی او حضور در لیگ عربستان است.

 )Rudy Galetti( گالتی  رودی  از  نقل  به  عربی  گل  سایت 
نوشت  که راموس با حضور در الاتحاد موافقت کرده است 
و به پیشنهاد این تیم عربستانی پاسخ مثبت داده است و به 
لیگ متحول شده عربستان خواهد  او هم راهی  ترتیب  این 

رفت.
الاتحاد پیش از این هم با ژوتا، کریم بنزما و انگولو کانته 
قرارداد امضا کرده است و با حضور راموس به نظر می رسد 

که پرونده نقل و انتقالاتی این تیم بسته خواهد شد.
لیگ  در  را  قهرمانی  عنوان  توانست  قبل  فصل  الاتحاد 
مدعیان  از  هم  جاری  فصل  در  و  آورد  دست  به  عربستان 
به  آسیا  قهرمانان  لیگ  البته  و  لیگ  این  در  قهرمانی  اصلی 

شمار می آید.

راموس هم بازی بنزما می شود

مربی تیم فوتبال استقلال گفت: استقلال در هفته اول لیگ 
مدعی  برد  این  با  که  کنیم  فکر  نباید  ولی  پیروز شد،  برتر 

اصلی قهرمانی هستیم.
برای  استقلال  باشگاه  مشکلات  درباره  هاشمی نسب  مهدی 
کاهش رقم سقف بودجه و اینکه ممکن است قرارداد او به 
مانند برخی بازیکنان ثبت نشود، اظهار داشت: ثبت نشود؟ 
مشکلی نیست، حاضرم به خاطر هواداران استقلال قراردادم 
این  در  هواداران  می کنم.  ثبت  پول  بدون  و  کرده  را صفر 
مدت آنقدر به من لطف داشتند که نمی دانم چطور جبران 
کنم. برای این مسئله ای که گفتید، باید راه حلی پیدا کنند، 
هر چند اینها بازی های پشت پرده است، وگرنه قرارداد من 
چقدر هست که برای ثبت قرارداد مشکل داشته باشد. مبلغ 

قراردادم آنچنانی نیست که کسی بخواهد ورود کند.
با  عرب  باشگاه های  جام  مسابقات  برگزاری  مورد  در  وی 
فوتبال  مشکلات  با  آن  مقایسه  و  جهان  ستاره های  حضور 
که  دارد  وجود  مشکل  فوتبال  این  در  آنقدر  گفت:  ایران 
نمی دانیم از کدام صحبت کنیم. نمی دانم چه چیزی بگویم، 
ولی تا زمانی که برخی دوستان حضور دارند، این مشکلات 
و  شود  باید خصوصی  ایران  فوتبال  بود.  خواهد  و  هست 

شکل حرفه ای بگیرد.
صفر  بر   3 برتری  خصوص  در  استقلال  فوتبال  تیم  مربی 
آبی پوشان مقابل صنعت نفت آبادان در هفته اول لیگ برتر 
تصریح کرد: استقلال به خاطر نام بزرگی که دارد هر سال 
مدعی است، اما با توجه به شرایطی که امسال داریم، نباید 
جدول  صدر  در  گرفتن  قرار  و  پیروزی  این  با  کنیم  فکر 
رقیب  که  تیم هایی  باشیم.  قهرمانی  اصلی  مدعی  می توانیم 
استقلال هستند را ببینید. ما در جنگ نابرابر با آنها هستیم و 

باید خیلی تلاش کنیم.
از  استقلال  هواداران  استقبال  خصوص  در  هاشمی نسب 
محبت  و  لطف  من  به  خیلی  گفت:  تیم  این  در  حضورش 
داشتند و امیدوارم بتوانم گوشه ای از محبت آنها را جبران 

کنم.

نفت  مقابل صنعت  ها  آبی  استقلال می گوید  بازیکن سابق 
با برنامه بازی کردند و توانستند به 3 امتیاز با ارزش دست 

پیدا کنند.
ایسنا،  با  گفت وگو  در  استقلال  سابق  بازیکن  اختر  ادموند 
اظهار کرد:  آبادان  نفت  مقابل  آبی ها  پرگل  پیروزی  درباره 
کمتر کسی فکر می کرد استقلال که عملکرد ضعیفی در نقل 
و انتقالات داشت بتواند مقابل نفت به یک برد پر گل دست 
پیدا کند. خیلی ها انتظار تساوی را داشتند و عده ای هم برای 
شکست استقلال لحظه شماری می کردند. استقلال مقابل نفت 
ارزش  با  امتیاز   3 به  توانست  و  کرد  بازی  برنامه  با  بسیار 

دست پیدا کند.
عملکرد بی نقص استقلال در تمام خطوط

داد:  ادامه  فولاد  با  دیدار  در  استقلال  عملکرد  درباره  او 
حسینی  داشت.  خوبی  عملکرد  خطوط  همه  در  استقلال 
بدون اشتباه بود، خط دفاع هماهنگ بود، خط هافبک میانه 
زمین را از آن خود کرده بود و خط حمله هم پر تلاش ظاهر 
شد تا استقلال بتواند از موقعیت های به دست آمده بهترین 

استفاده را ببرد.
کار بزرگ استقلال با دست های خالی

اختر تاکید کرد: استقلال یک تیم بزرگ است و در بدترین 
شرایط نیز می تواند شانس قهرمانی داشته باشد. جواد نکونام 
و دستیارانش با دست خالی در آبادان کار خیلی بزرگی را 
انجام دادند. امیدوارم مسئولان استقلال بازیکنان مورد نیاز 
بازی ها  ادامه  در  بتوانند  آن ها  تا  کنند  را جذب  فنی  کادر 

همچنان با صلابت در میادین ظاهر شوند.
ستاره استقلال در آبادان

ابوالفضل جلالی در دیدار هفته نخست  او درباره عملکرد 
تصریح کرد: جلالی ستاره استقلال مقابل صنعت نفت بود. 
او پایه گذار دو گل استقلال بود و دروازه استقلال را روی 
فصل  که  دهد  می  نشان  این  داد.و  نجات  هم  صحنه  یک 

گذشته بی دلیل نیمکت نشین بوده است.
کار  بود/  ما  کنار  سخت  روزهای  در  نکونام  رضاوند: 

برای قهرمانی سخت است
تماشاگر  بدون  برگزاری  درباره  استقلال  سابق  بازیکن 
دیدار هفته دوم مقابل ملوان در ورزشگاه آزادی بیان کرد: 
با  تماشاگران  چون  ندارد،  جذابیتی  تماشاگر  بدون  فوتبال 
تشویق شان به بازیکنان انگیزه می دهند و تیم ملوان از بازی 

بدون تماشاگر بهترین استفاده را خواهد برد.
ارزیابی  چطور  را  بندرانزلی  ملوان  برابر  دوم  هفته  »بازی 
می کنید؟« او در پاسخ به این سوال ادامه داد: استقلال باید 
پیروزی برابر نفت را فراموش کرده و به فکر بازی سخت 
باید از بازی های خانگی نهایت  برابر ملوان باشد. استقلال 
می خواهد  که  تیمی  برسد.  پیروزی  به  و  کرده  را  استفاده 
 3 است  میزبان  که  بازی هایی  در  ابتدا  باید  شود  قهرمان 

امتیازها را کسب کند.
استقلال عضوی از مربع قهرمانی است

خیر  یا  دارد  قهرمانی  شانس  استقلال  ایا  اینکه  درباره  او 
افزود: استقلال شانس قهرمانی دارد و در کنار پرسپولیس و 
سپاهان و تراکتور مربع قهرمانی خواهند بود. آبی ها اگر در 
نقل و انتقالات بازیکنان مورد نیاز کادر فنی را جذب می 
کردند و مانند سایر تیمهای مدعی نقاط ضعف تیم خودشان 
امیدوار  تیم  این  به  بیشتر  را پوشش می دانند می توانستیم 

باشیم.

کاربزرگنکونامبادستهایخالی
 نیمکت نشینی که ستاره شد
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سخنگوی شورای نگهبان  مطرح کرد

آغاز اجرای قانون شفافیت مالی
نگاه حزبی، سیاسی و جناحی به افراد و جریان های سیاسی نداریم

رئیس سازمان برنامه و بودجه:
 صادرات نفت از ۱.۴ میلیون بشکه عبور کرده است 

نایب رئیس کمیسیون حقوقی مجلس :

اسناد قولنامه ای باید ابطال شود

وزیر کشور: 
کسی که به پرچم کشورش احترام نمی گذارد، دچار مشکل هویتی شده است 

قالیباف در واکنش به ادعایی درباره لایحه عفاف و حجاب:

احضار دانش آموزان و افراد زیر ۱8 سال به کلانتری دروغ محض است

نظارت  و  شفافیت  قانون  گفت:  نگهبان  شورای  سخنگوی 
انتخاباتی مصوب سال ۹۸ که در  بر تأمین مالی فعالیت های 
انتخابات قبلی فرصت اجرا نیافت، در انتخابات پیش  رو باید 

مبنای عمل باشد.
هادی طحان نظیف در گفتگو با مهر از قانون جدید انتخابات 
مجلس و تغییراتی که یافته، سخن گفت و گذری هم به فرایند 
بررسی صلاحیت داوطلبان و افزایش فرصت نهادهای نظارتی 

زد.
امنیت، سلامت  »مشارکت،  مؤلفه   ۴ تحقق  شرایط  درباره  او 
شده  تاکید  رهبرانقلاب  سوی  از  که  انتخابات«  رقابت  و 
است، گفت: مسائل مختلفی از جمله بحث معیشتی مردم در 
توجه  مورد  باید  که  است  دخیل  و  اثرگذار  موضوعات  این 
دست اندرکاران و مسئولان باشد. برای مثال، برای بحث های 
اندیشیده شود.  تمهیداتی  باید  هم  مردم  معیشتی  و  اقتصادی 
وعده هایی که مسئولان می دهند و بر اساس آن رأی می گیرند، 
پای  که  می کند  ترغیب  را  آنان  و  است  مردم  توجه  مورد 

صندوق های رأی بیایند و نقش ایفا کنند.
طحان نظیف انتقادهای سیاسی به اصلاح قانون انتخابات توسط 
مجلس را رد می کند و آن را تنها یک به روزرسانی می داند. 
سخنگوی شورای نگهبان در این زمینه توضیح داد: بنده اصلاح 
این  به روزرسانی  را  اسلامی  شورای  مجلس  انتخابات  قانون 
قانون متناسب با شرایط و اقتضائاتی که با آن مواجه هستیم، 
می دانم. شاید بتوان گفت که در اصلاح قانون انتخابات مجلس 
فقط مرحله پیش ثبت نام از ابتکارات این قانون باشد و مابقی 

آن به روزرسانی قانون است.
این عضو شورای نگهبان همچنین درباره وظیفه جدید شورا که 
قانون مجلس بر عهده آن گذاشته، مبنی بر اعلام کتبی دلایل رد 
صلاحت ها به نامزدهای انتخاباتی می گوید: در این اصلاحیه 
است.  شده  ورود  موضوعات  این  به  نسبت  شفاف تر  خیلی 
در ماده ۳۰ این مصوبه به صورت شفاف آمده است که حق 
دانستن دلایل و ارائه دفاعیات و توضیحات داوطلب در مراحل 

بررسی لازم است لحاظ شود.
بررسی  به  مربوط  نظیف،  طحان  صحبت های  در  مهم  نکته 
همه  صلاحیت  که  می گوید  او  است.  داوطلبان  صلاحیت 
چه  و  شدند  صلاحیت  تائید  قبلًا  کسانیکه  چه  داوطلبان 
کسانیکه قبلًا رد صلاحیت شدند بررسی می شود. او می گوید: 
دیگر  بار  یک  و  باشد  شده  ردصلاحیت  فردی  است  ممکن 

تأییدصلاحیت شود و برعکس.
قانون  در  که:  می دهد  هم  را  توضیح  این  نظیف  طحان  البته 
جدید عنوان ردصلاحیت حذف شده است، ما الان با سه عنوان 
تأییدصلاحیت، عدم تأییدصلاحیت و عدم احراز مواجه هستیم 
مجلس  انتخابات  قانون  اصلاحات جزئی  از  یکی  هم  این  و 

شورای اسلامی است.
شورای نگهبان به طور مشخص چه برنامه ای برای تحقق 

مؤلفه افزایش مشارکت در انتخابات پیش رو دارد؟
عوامل مختلفی در برگزاری یک انتخابات خوب دخیل است؛ 
برگزارکننده  دستگاه های  باید  زمینه  این  در  که  نیست  شکی 
انتخابات هماهنگی کافی را با هم داشته باشند مثلًا باید تدابیری 
شود تا فرایند اخذ رأی از مردم در روز انتخابات به سهولت 
انجام شود و با اشکالی مواجه نشود. نسبت به این موضوع باید 
ابتدای سال  از  ما  لذا  انجام داد  ایام  از همین  هماهنگی هایی 
چندین جلسه با دستگاه های مرتبط با انتخابات برگزار کرده ایم 
و در این جلسات سعی بر آن بوده است که هماهنگی های لازم 

بین دستگاه ها فراهم شود.
این جلسات عمدتاً حول چه مباحثی بود؟

این جلسات بیشتر با رویکرد آسیب شناسانه بوده است به این 
معنا که سعی کرده ایم، راجع به مشکلات ادوار قبلی انتخابات 
بحث و تبادل نظر کنیم و تاکیدمان بر این بوده که تدبیر کنیم تا 
در انتخابات پیش رو این آسیب های ولو جزئی، پیش پای مردم 
نباشد. لذا به دنبال آن هستیم که انتخابات اسفند ماه با سهولت 

بیشتری برگزار شود.
انتخابات  دست اندرکاران  که  مسئولیت هایی  از  فارغ 
دارند، به نظر شما چه عوامل یا مسائل دیگری در افزایش 

میزان مشارکت مردم در انتخابات اثرگذار است؟
هم دستگاه های مختلف وظیفه دارند درباره این ۴ راهبرد مورد 
مسائل  هم  و  کنند  اقدام  انتخابات  برای  انقلاب  رهبر  توجه 
موضوعات  این  در  مردم  معیشتی  بحث  جمله  از  مختلفی 
دست اندرکاران  توجه  مورد  باید  که  است  دخیل  و  اثرگذار 

و مسئولان باشد.
 برای مثال، بحث های اقتصادی و معیشتی مردم و وعده هایی 
که مسئولان می دهند و بر اساس آن رأی می گیرند، مورد توجه 
مردم است و آنان را ترغیب می کند که پای صندوق های رأی 

بیایند و نقش ایفا کنند که این موضوع هم باید مدنظر باشد.
انتخابات  قانون  اصلاح  طرح  می گویند  افراد  از  برخی 
مجلس شورای اسلامی عجولانه تصویب شد و تأثیری بر 

فرایند ثبت نام ها ندارد. آیا اینگونه است؟
در  و  است  مطرح  سال هاست  انتخابات  قانون  اصلاح  بحث 
این سال ها تقریباً همه دستگاه هایی که درگیر انتخابات بودند 

و دست اندرکاران حوزه انتخابات، آسیب ها و اشکالاتی را که 
در مقام عمل با آن مواجه بودند، مدام مطرح می کردند. قانون 
بر اساس تاریخ تصویب، مصوب ۲۴ سال  انتخابات مجلس 
قبل یعنی برای سال ۷۸ است البته از نظر برخی، اساس این 
قانون مربوط به دهه ۶۰ یعنی مربوط به ۴۰ سال قبل است لذا 
با این قانون نمی توانیم انتخاباتی با شرایط روز برگزار کنیم. 
لذا مدت هاست بحث اصلاح قانون انتخابات مطرح است و 
نقطه عطف این موضوع هم ابلاغ سیاست های کلی انتخابات از 
سوی مقام معظم رهبری است که حدود هفت سال قبل صورت 
گرفت و پس از آن تاکنون مجالس و دولت های مختلف آمدند 
و رفتند ولی خروجی ملموسی در این باره نداشتند تا اینکه 
انتخابات  قانون  اصلاح  طرح  اسلامی  شورای  مجلس  اخیراً 
البته ما علاقه مند  نتیجه رساند.  به  مجلس را تصویب کرد و 
بودیم که خیلی زودتر اصلاح قانون انتخابات به نتیجه برسد و 
همچنین جامع تر باشد و همه ابعاد سیاست های کلی انتخابات 

را دربرگیرد، اما همین تلاش را هم قابل تقدیر می دانیم.
شورای  مجلس  انتخابات  جدید  قانون  ویژگی های  از  یکی 
همان  یعنی  کرده،  پیدا  توسعه  زمان ها  که  است  این  اسلامی 
زمانی که مربوط به بررسی صلاحیت ها از سوی هیئت اجرایی، 
هیئت های نظارت استانی و شورای نگهبان بود، مقداری توسعه 

پیدا کرده است.
صلاحیت  بررسی  زمان  افزایش  از  شما  منظور  آیا 
داوطلبان از زمان پیش ثبت نام انتخابات لحاظ می شود؟ 
یعنی بررسی صلاحیت ها از بعد از پایان زمان پیش ثبت 

نام انتخابات مجلس آغاز می شود؟
برای  ما  که  است  زمانی  این  از  مجزا  نام  ثبت  پیش  مرحله 
بررسی صلاحیت ها داریم. زمان بررسی صلاحیت ها از سوی 
نهادهای نظارتی را در مرحله پیش ثبت نام لحاظ نمی کنیم، 
چرا که در پیش ثبت نام بررسی صلاحیت انجام نمی شود، بلکه 
برخی از دستگاه ها باید درباره استعلام شرایط عینی و شکلی به 
متقاضیان پاسخ دهند و اگر مشخص شود که این افراد شرایط 
اولیه را دارند، می توانند ثبت نام نهایی خود را برای انتخابات 

مجلس شورای اسلامی انجام دهند.
ماه که  مرداد  از ۱۶  و  دارد  مستقل  زمان  نام یک  ثبت  پیش 
آغاز شده تا یک هفته ادامه دارد و حدود دو ماه فرایند آن 
ثبت  ماه  مهر  از ۲۷  یعنی  مرحله  این  از  می کشد. پس  طول 
نام نهایی آغاز می شود و باز تا یک هفته ادامه دارد و از آن 
مقطع به بعد دستگاه هایی مثل هیأت های اجرایی و نظارت و 
در نهایت شورای نگهبان درگیر می شوند و توسعه زمانی را 
در آنجا داریم که نسبت به ادوار گذشته افزایش یافته است. 
ما پیش ثبت نام را یک اعلام آمادگی می دانیم که افراد بیایند 
و اطمینان حاصل کنند که شرایط شکلی و عینی لازم را برای 

ثبت نام اصلی را دارند.
اصلاح  در  نام  ثبت  پیش  مرحله  گرفتن  نظر  در  از  هدف 

قانون انتخابات مجلس چه بود؟
پیش ثبت نام در اصلاحیه قانون پیش بینی شده و این اولین 
بار است که در انتخابات مجلس »پیش ثبت نام« انجام می شود 
و البته با استقبال مردم هم مواجه شده است. ما در این مرحله 
با داوطلب مواجه نیستیم، بلکه با متقاضیانی مواجه هستیم که 
باید مدارک خود را در سامانه بارگذاری کنند و سپس از سوی 

نهادهای ذیربط صحت سنجی می شود.
متقاضی  یک  مدرک  علوم  وزارت  است  ممکن  مثال،  برای   
را معتبر نداند که در نتیجه این فرد نمی تواند ثبت نام نهایی 
خودش را انجام دهد. ما شنیدیم در همین ایام هم برخی از 
دادند،  انجام  را  مجلس  انتخابات  نام  ثبت  پیش  که  افرادی 
مدرک کارشناسی ارشد نداشتند و با مدارک پایین تر پیش ثبت 

نام کردند. 
فلسفه پیش ثبت نام انتخابات مجلس شورای اسلامی همین 
پاسخ  آنان  به  و  می شوند  متقاضیان صحت سنجی  که  است 
داده می شود و مشخص می شود که می توانند ثبت نام اصلی 

انجام دهند یا خیر.
و  شکلی  موضوعات  درباره  مجلس  انتخابات  نام  ثبت  پیش 
عینی مانند مدرک تحصیلی، سن و خدمت نظام وظیفه و عدم 
سوی  از  قانون  در  شده  ذکر  محکومیت های  در  پیشینه  سو 

متقاضیان انتخابات مجلس شورای اسلامی است. 
ما در این مرحله به بررسی صلاحیت ها ورود نمی کنیم و مبنای 
ما ثبت نام نهایی انتخابات مجلس شورای اسلامی است، چرا 
که اساساً ثبت نامی در این مرحله به عمل نیامده است، بلکه 
یکسری شرایط عینی و شکلی باید در مرحله پیش ثبت نام طی 
شود و اگر صحت سنجی شود و داوطلبان در این مرحله پاسخ 
به عمل می آید.  آنان  از  نام اصلی  ثبت  مثبت دریافت کنند، 
نام  ثبت  افرادی  بعضاً  بودیم  شاهد  انتخابات  قبلی  ادوار  در 
می کردند و بعد از انتخابات مشخص می شد مدرک تحصیلی 
از جمله  دستگاه های تخصصی  از  برخی  پذیرش  مورد  آنان 

وزارت علوم نیست. 
آنان کلی هزینه و تبلیغات می کردند و بعد از انتخابات مشخص 
وزارت  یعنی  تخصصی  مرجع  تأیید  مورد  مدرکشان  می شد 

علوم قرار نگرفته است. 

که  می کردند  نام  ثبت  انتخابات  در  افرادی  کنید  فرض  یا 
محکومیت هایی داشتند که مانع ثبت نام آنان بود و برای رفع 
این مسائل مرحله پیش ثبت نام در قانون آمد تا دیگر به دلیل 
ایرادات شکلی برای مثال در مدارک تحصیلی داوطلبان، مُهر 

ردصلاحیت روی پیشانی آنان زده نشود.
قانون  در  که  دستگاه هایی  هم  نهایی  نام  ثبت  اتمام  از  بعد 
نظارت  هیئت های  اجرایی،  هیئت  مانند  است  شده  پیش بینی 
استانی و در نهایت شورای نگهبان به عنوان مرجع تجدیدنظر 
نهایی، به بررسی صلاحیت داوطلبان انتخابات مجلس ورود 

می کنند.
معمولًا نهادهای نظارتی و شورای نگهبان در ادوار قبلی 
می گفتند بررسی صلاحیت داوطلبان انتخابات مجلس در 
انتخابات  قانون  اصلاح  در  است.  دشواری  کار  کم  زمان 

مجلس برای رفع این مشکل چه تدبیری شد؟
که  چرا  است،  مهم  بسیار  انتخابات  زمان بندی های  بحث 
واقعیت این است در کشور ما تعداد ثبت نام کنندگان انتخابات 
نفر  هزار   ۱۶  ،۹۸ سال  در  که  گونه ای  به  است،  زیاد  بسیار 
برای انتخابات مجلس شورای اسلامی ثبت نام کردند و بجز 
هیئت اجرایی، هیئت های نظارت استانی که هریک مهلت هایی 
برای رسیدگی داشتند، شورای نگهبان باید بررسی های خود 
بود و زمان  انجام می داد که کار دشواری  را ظرف ۲۰ روز 
بررسی صلاحیت ها باید افزایش پیدا می کرد. زمان بندی قانون 
انتخابات مجلس شاید در زمانی که تصویب شده بود، منطقی 
قانون  اصلاح  در  مجلس  که  یابد  افزایش  بود  لازم  اما  بود 
انتخابات  جدید  قانون  کرد.  توجه  موضوع  این  به  انتخابات 
پیش بینی  خود  در  را  مواردی  چنین  اسلامی  شورای  مجلس 
کرده، برای مثال درباره تبلیغات انتخاباتی، تخلفات انتخابات و 
مواردی از این دست به روزرسانی هایی پیش بینی کرده است.

تبلیغات انتخاباتی در کشور ما چه سازوکاری دارد و در 
کجا نظارت و کنترل می شود؟

سال ۹۸ قانونی درباره شفافیت منابع مالی کاندیداهای انتخابات 
مجلس شورای اسلامی تصویب شد و در همان مرحله اول 
شورای نگهبان آن را تأیید کرد و حتی رفت و برگشتی هم 
با مجلس نداشت. آن قانون جزو معدود اقداماتی بود که در 
به  انتخابات  آن زمان و در راستای اجرای سیاست های کلی 
تصویب رسید اما فرصت اجرا پیدا نکرد؛ علتش این بود که آن 
مصوبه مربوط به بهمن سال ۹۸ و نزدیک به انتخابات مجلس 

یازدهم بود، اما عملًا فرصت اجرا پیدا نکرد.
آیا این قانون در انتخابات پیش رو اجرا می شود؟

ما در جلساتی که از ابتدای سال داشتیم، به مسئولان وزارت 
کشور متذکر شدیم که قانون شفافیت و نظارت بر تأمین مالی 
اسلامی،  شورای  مجلس  انتخابات  در  انتخاباتی  فعالیت های 
مبنای  باید  انتخابات پیش رو  قانون جاری کشور است و در 
را  تمهیدات لازم  باید  برای اجرای آن  از الان  باشد و  عمل 

فراهم نمود.
برای نظارت بر تبلیغات انتخابات مجلس در فضای مجازی 

چه ساز و کاری اندیشیده شده است؟
تبلیغات  که  است  مشاهده  قابل  انتخابات  اخیر  دوره های  در 
به دلایل مختلف از جمله هزینه کمتر و اثرگذاری بیشتر، از 
فضای حقیقی و فیزیکی بیشتر به فضای مجازی منتقل شده، 
این در حالی است که ما حکم خاصی در حوزه فضای مجازی 
در قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی نداشتیم و علتش 
آن بود که این قانون زمانی که تصویب شد، فضای مجازی و 
شبکه های اجتماعی به صورت فعلی وجود نداشت و توسعه 
پیدا نکرده بود. بر این اساس، در طرح اصلاح قانون انتخابات 
تخلفات  و  تبلیغات  احکام  درباره  به روزرسانی هایی  مجلس 

داوطلبان انتخابات مجلس شده است.
باعث  نام  ثبت  پیش  مرحله  گرفتن  نظر  در  است  ممکن 

کاهش ردصلاحیت ها شود؟
باید  قانون  طبق  که  است  مهم  نکته  این  ذکر  اول  وهله  در 
دستگاه هایی چون سازمان ثبت احوال، نیروی انتظامی، وزارت 
علوم و قوه قضائیه ظرف زمان یک ماه پاسخ استعلامات درباره 
متقاضیان انتخابات مجلس را دهند تا افراد تعیین تکلیف شوند. 
قانون  حتی  ندادند،  پاسخ  قانونی  زمان  در  نهادها  این  اگر 
اینکه  باب  از  آنان در نظر گرفته شده  برای  مجازات هایی را 
حقی از مردم تضییع نشود. البته اگر دستگاه های مذکور پاسخ 
ندهند، داوطلبان می توانند ثبت نام اصلی خود را انجام دهند 
و حق ثبت نام برای آنان باقی می ماند. به نظر می رسد اگر این 
فرایند پیش ثبت نام به خوبی طی شود، دیگر ما در بررسی 
صلاحیت ها نسبت به این موارد مشکلات کمتری داشته باشیم.

برای  هم  وظیفه ای  مجلس  انتخابات  قانون  اصلاح  در 
دلایل  باید  که  است  شده  گرفته  نظر  در  نگهبان  شورای 
ردصلاحیت را به افراد به صورت مکتوب ارائه دهد. این 
انتخابات  قبلی  دوره های  به  نسبت  تغییری  چه  موضوع 

کرده است؟
قبلًا هم این موارد وجود داشته، اما در این اصلاحیه شفاف تر 
نسبت به این موضوعات پرداخته شده است. در ماده ۳۰ این 
مصوبه به صورت شفاف آمده است که حق دانستن دلایل و 
ارائه دفاعیات و توضیحات داوطلب در مراحل بررسی لازم 

است لحاظ شود.
در  است  ممکن  هم  سیاسی  گروه های  و  افراد  از  برخی 
در  اگر  که  بگویند  و  کنند  نمایی  سیاه  انتخابات  آستانه 
انتخابات ثبت نام کنیم، شورای نگهبان ما را ردصلاحیت 

می کند. چه پاسخی به این ادعاها دارید؟
و  افراد  به  جناحی  و  سیاسی  حزبی،  نگاه  نگهبان  شورای 
همه  حضور  از  انتخابات  در  ما  و  ندارد  سیاسی  جریان های 
سلایق که در چارچوب قانون باشند، استقبال می کنیم و حضور 
آنان در انتخابات را فرصتی برای حل مشکلات کشور می دانیم.

شورای نگهبان در بررسی صلاحیت ها به جناح سیاسی افراد 
نگاه نمی کند.

 از زمان پیروزی انقلاب اسلامی ایران تاکنون انتخابات های 
متعددی برگزار کردیم که جریانات سیاسی مختلف با همین 
شیوه از صندوق های رأی بیرون آمدند و به مردم خدمت کردند 

و بعضاً جای خودشان را به گروهی کاملًا متفاوت دادند. 
ما در ادوار مختلف دیدیم که مجلسی رفته و مجلس دیگری با 
رویکردی سیاسی کاملًا متفاوت روی کار آمده است، یا دولتی 
رفته و دولت بعدی کاملًا به لحاظ سیاسی از قبلی متفاوت بوده 
است. لذا مبنای ما در شورای نگهبان قانون است و نگاه حزبی، 
سیاسی و جناحی به اشخاص و گروه ها و جریانات نداریم و 

مبنای عمل ما همواره قانون بوده، هست و خواهد بود.

داوود منظور گفت: مجلس دولت را مکلف کرد روزانه ۱.۴ 
از  صادرات  میزان  تاکنون  اما  کند  صادر  نفت  بشکه  میلیون 
مازاد  خواهیم  می  لذا  است  کرده  عبور  بشکه  میلیون   ۱.۴
ظرفیت تولید نفت را صادر کرده و منابع آن را صرف تکمیل 
زیرساخت ها کنیم. داود منظور معاون رئیس جمهور و رئیس 
سازمان برنامه و بودجه در دفاع از لایحه دو فوریتی اصلاح 
که  است  کوتاهی  اصلاحیه  لایحه  این  گفت:   ،۱۴۰۲ بودجه 
 ۱۴۰۲ بودجه  قانون  کوچک  اجرایی  ایرادات  برخی  به  ناظر 

کل کشور است تا بتوانیم قانون را سریع و کامل اجرا کنیم.
بودجه  قانون  اجرای  شدن  روان  به  لایحه  این  افزود:  وی 
شود  تصویب  امروز  لایحه  این  اگر  کند.  می  کمک  امسال 
کنیم  می  زندگی  بودجه  قانون  با  ما  چون  فرداست؛  از  بهتر 
و  بازنشستگان،  آموزش،  سلامت،  های  بخش  در  خصوصا 
توسعه زیرساخت ها.معاون رئیس جمهور تصریح کرد: یکی 
از پیشنهادهای این لایحه در خصوص فروش نفت است در 
قانون موجود، مجلس دولت را مکلف کرد روزانه ۱.۴ میلیون 
بشکه نفت صادر کند اما تاکنون بر اساس اعلام وزارت نفت 
میزان صادرات از ۱.۴ میلیون بشکه عبور کرده است لذا می 
خواهیم مازاد ظرفیت تولید نفت را صادر کرده و منابع آن را 
صرف تکمیل زیرساخت ها و همچنین بازپرداخت بخشی از 
بدهی های دولت به صندوق تأمین اجتماعی کنیم تا از ظرفیت 

صادرات نفت در شرایط تحریمی حداکثر استفاده را ببریم.
در  که  دیگری  مورد  گفت:  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس 
در  است  نیاز  که  است  اصلاحاتی  فوریتی  دو  لایحه  این 

جداول،  این  در  شود  اجرا  بودجه  قانون   ۹ و   ۸  ،۷ جداول 
برخی ردیف بودجه دستگاه ها، نشان دار شده و تنها به یک 
تلفیق  کمیسیون  در  مورد  این  است  یافته  اختصاص  دستگاه 
این  که  حالی  در  بود؛  شده  اعمال  لایحه  در  امسال  بودجه 
ردیف بودجه ها بعضا به ۳ یا ۴ دستگاه اختصاص دارد لذا 

درخواست می کنم این ردیف بودجه ها اصلاح شود.
مالیات  اصلاح  پیشنهاد  دیگر  مورد  کرد:  تصریح  منظور 
اعضای هیأت علمی و قضات است؛ در قانون فعلی بودجه 
که  است  شده  پلکانی  قضات  و  ها  دانشگاه  اساتید  مالیات 
سبب نارضایتی در میان اعضای هیأت علمی شده و برخی از 
آنها ترجیح می دهند ترک خدمت کنند. لذا از نمایندگان می 

خواهم به دو فوریت آن رأی دهند.

معضلات  به  اشاره  با  مجلس  کمیسیون حقوقی  رئیس  نایب 
حوزه اسناد قولنامه ای در کشور، از پیگیری و اصرار مجلس 

بر ابطال این نوع معاملات خبر داد. 
درباره  مهر،  با  گفتگو  در  نوروزی  حسن  حجت الاسلام 
ضرورت قانونی شدن ثبت اسناد رسمی، گفت: اگر بخواهیم 
کشور  در  اسناد  ثبت  زمینه  در  حکمرانی  اصل  قضائیه  قوه 
را حفظ کند، باید به سند رسمی اعتبار دهد و اسناد عادی 
الاجرا  لازم  از  پس  مشخص  زمانی  بازه  یک  از  بعد  باید 
شدن قانون الزام به ثبت رسمی معاملات اموال غیر منقول، 

باطل شود.
افزود: آنچه ما در مصوبه مجلس مطرح کرده بودیم و  وی 
عدم  ابطال،  مسئله  دارد،  نظر  در  هم  تشخیص  مجمع  کمیته 
از  پس  قولنامه ای  اسناد  اعتبار شدن  غیرقابل  و  تأثیرگذاری 

اجرای قانون است.
عضو هیئت رئیسه کمیسیون حقوقی و قضائی مجلس درباره 
اختلاف نظر مجلس و شورای نگهبان بر سر ماده یک مصوبه 
مجلس، تصریح کرد: لفظ باطل که در ماده یک قانون به آن 
اشاره شده به معنای باطل شرعی است، اما عبارت غیرقابل 
این  تفاوت  است .  فنی  و  حقوقی  نظر  از  یعنی صرفاً  اعتبار 
است که اگر به جای لفظ باطل از عبارت فاقد اعتبار استفاده 
شود، ممکن است قضات تفسیر به رأی کنند و این طور گفته 
منظور  شده  اشاره  آن  به  قانون  در  که  اعتبار  فاقد  که  شود 

قانون گذار در زمینه حقوقی است نه کیفری.
نوروزی با بیان اینکه ما مسئله لزوم استفاده از لفظ باطل در 
ماده یک مصوبه مجلس را مورد تاکید داریم و در جلسات 

مجمع از آن دفاع می کنیم، گفت: اگر اختلاف نظر موجود در 
ایراد، ۱۰ ماده دیگر از طرح را  ماده یک حل نشود، همین 

نیز تحت تأثیر قرار می دهد.
نماینده مردم رباط کریم در مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به تبعات اصالت دادن به اسناد قولنامه ای، یادآور شد: اعتبار 
دادن به اسناد قولنامه ای در این سال ها موجب شده تا عده ای 
برسانند.  فروش  به  را  کوه ها  و  جنگل ها  از  بسیاری  بتوانند 
با تدوین یک سند و معرفی دو  یک نفر می تواند به راحتی 

شاهد به دادگاه یک سند رسمی را ابطال کند.
مراحل  آینده  ماه  یک  تا  نهایتاً  که  کرد  پیش بینی  نوروزی 
اموال غیرمنقول  به ثبت رسمی معاملات  الزام  بررسی طرح 
اجرایی  شاهد  نزدیک  آینده  در  و  برسد  پایان  به  مجمع  در 

شدن این طرح باشیم.

احمد وحیدی گفت: اگر کسی به کشور، سرود و پرچم خود 
احترام نگذارد چه تلقی ای از این فرد می شود داشت؟ این 

فرد حتما دچار مشکل هویتی شده است. 
های  مشارکت  و  ها  تشکل  سالروز  همایش  در  وحیدی 
خود  پرچم  و  سرود  کشور،  به  کسی  اگر  گفت:  اجتماعی 
این  داشت؟  شود  می  فرد  این  از  تلقی  چه  نگذارد  احترام 
تصور  شود  می  است،  شده  هویتی  مشکل  دچار  حتما  فرد 
کرد فردی به گونه ای عمل کند که کشور خود را در منظر 
بیگانگان تضعیف کند و بعدا بتوانیم به او مدال دهیم؟ هیچ 
این  نمی شود  و  نیست  کار  در  افراد  اینگونه  برای  تشویقی 

افراد را تشویق کرد چون دچار بی هویتی شده است. 
به  تعلق  ایجاد احساس  با  اجتماعی  افزود: جریان های  وی 
جوامع محلی و ملی هویت بخشی می کند و احساس تعلق به 
وجود می آورد کسی که در وی احساس تعلق و وابستگی به 
جامعه برایش ایجاد شد حتما به آن جامعه ضرر نمی زند و 
به دنبال این نیست که دشمن را دوست آن جامعه نشان دهد 
و یا منافع کشور و مردمش را در پای دیگران حراج کند.  

وزیر کشور تصریح کرد: برخی از اینها از دشمن خواسته اند 

که مردمشان را تحریم کنند این به دلیل عدم جامعه پذیری 
در  و  است  مهمی  نکات  اینها  است؛  افتاده  اتفاق  که  است 
جامعه خودمان به ویژه در مقابل تهاجم بنیان افکن فرهنگ 
غربی و تمدن فردگرا به این نگاه اجتماعی بسیار نیاز داریم. 
این ها جامعه را حفظ می کند که این در جای خود بسیار 
اجتماعی  توسعه  هر  بنیان  اجتماعی  مشارکت  دارد؛  اهمیت 
که  است  دیگری  توسعه  هر  بنیان  اجتماعی  توسعه  و  است 

باید به آن توجه کرد.

از  حمایت  لایحه  در  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
افراد زیر ۱۸ سال  نیامده است که  فرهنگ عفاف و حجاب 

احضار می شوند و این حرف ها کاملا غلط است.
غلامرضا نوری قزلجه  در مخالفت با تقاضای بررسی لایحه 
 ،۸۵ اصل  صورت  به  حجاب  و  عفاف  فرهنگ  از  حمایت 
گفت: این لایحه حتی به حوزه دانش آموزی نیز ورود کرده 

است.
نماینده مردم بستان آباد در مجلس شورای اسلامی بیان کرد: 
متأسفانه بر اساس موادی از این لایحه اگر یک دانش آموز 
قانون عمل کند، شب  این  ۱۰ ساله ای در مدرسه ای خلاف 
باید وی را از کلانتری تحویل بگیرید و این می تواند جامعه 

را بهم بریزد.
این  گفت:  نماینده،  این  به  پاسخ  در  قالیباف  محمدباقر 
و  غلط  کاملًا  و حجاب  عفاف  لایحه  درباره  شما  اطلاعات 
اشتباه است؛ در هیچ جای گزارش کمیسیون نیامده که فرد و 

خانم زیر ۱۸ سالی احضار شده و به کلانتری برده می شود و 
اینکه شما می گوئید باید آنها را از کلانتری جمع کنید، کاملًا 

دروغ محض است.
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